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XXII. snem ZMO  
región JE Jaslovské Bohunice               

ZMOS u prezidenta
V stredu 11. januára 2012 tradične prijal 

prezident Slovenskej republiky JUDr. Ivan 
Gašparovič na novoročnom stretnutí v Pre-
zidentskom paláci zástupcov Združenia 
miest a obcí Slovenska (ZMOS). Na stret-
nutí sa zúčastnili i členovia Rady ZMOS. 
ZMO, JE Jaslovské Bohunice reprezentova-
li Ing. Vladimír Púčik z Ružindola a Ing. Ro-
man Súkeník zo Zemianskych Sadov.

Prezident ocenil prínos samospráv v čase 
prekonávania dôsledkov krízy. Povedal, že je 
rád, že konzultovaný zákon k zmene finan-
covania samospráv nakoniec prijatý nebol. 
Nedostatky vidí vo vymedzení právomoci 
samospráv a štátu, predovšetkým v absencii 
účinného systému vyrovnávania sociálno-
-ekonomických rozdielov regiónov.       - sn -

Ide nám o lepší život v regiónePred rokom na sneme bola no-
vá takmer polovica zúčastnených 
predstaviteľov samospráv. Zoznamo-
vali sa s problémami svojich miest 
a obcí, učili sa reagovať na neustále 
zmeny, naberali skúsenosti. Nešlo 
to ľahko. 

Preto bolo nevyhnutné presvedčiť 
všetkých o zmysluplnosti členstva v na-
šom združení, o potrebe vzájomnej dis-
kusie, rešpektovaní pripomienok ZMOS. 
Vsadili sme na komunikáciu, vzdeláva-
nie i osobný príklad. Vo väčšine sme 
sa zžili, spoločne podporili mimoriadny 
snem ZMOS, keď išlo o dane. Nie všet-
ko nám vyšlo. Na dnešnom rokovaní sa 
sústredíme na naše spoločné úspechy 
i problémy. V záujme rozvoja a pokroku 
našich sídiel prijmeme mnoho zámerov, 
návrhov a rozhodnutí. Verme, že spo-
ločne sa nám podarí ich aj uskutočniť.

- sn -
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Vážené pani starostky, vážení páni pri-
mátori, starostovia, delegáti XXII. snemu 
ZMO, regiónu JE Jaslovské Bohunice, 
vzácni hostia!

Miestna samospráva má za sebou pr-
vý rok šiesteho volebného obdobia, rok 
2011. Je to neuveriteľné, ale pritom veľmi 
potešujúce a zaväzujúce zároveň, že sa už 
dvadsiaty druhýkrát stretávame na výroč-
nom hodnotení činnosti nášho združenia, 
ktoré nielen svojou veľkosťou, ale aj výni-
močným obsahovým zameraním činnosti, 
významnou mierou prispieva k stabilite 
samosprávy ako základnej jednotky fungo-
vania štátu v našom regióne. 

Dovolila som si na úvod túto paralelu, pre-
tože po tom všetkom, čo sme zažívali v uply-
nulom roku, nielen v oblasti stále sa meniacej 
legislatívy, ale aj mediálneho znehodnocova-
nia práce starostov, primátorov a celej samo-
správy, dokázali sme prežiť a so cťou napĺňať 
naše zákonné poslanie. Dokonca v mnohých 
prípadoch aj budovať potrebné investičné 
akcie, či aspoň udržať štandardné podmienky, 
na ktoré boli obyvatelia našich obcí a miest 
zvyknutí. Avšak obrovský negatívny tlak na 
samosprávu zo strany niektorých vrcholových 
politikov a médií sa citeľne negatívne odrazil 
v spoločenskej atmosfére na miestnej úrov-
ni. A tak sa hnev a nespokojnosť občanov 

často sústreďovala na nás aj vtedy, keď išlo 
o oblasti, za ktoré vôbec nezodpovedáme. 
Najmä noví, prichádzajúci politici, z nedostat-
ku poznania problematiky a pre lacnú vlastnú 
popularitu útočili na miestnu samosprávu, 
ktorá bola celé doterajšie obdobie oporou 
stability spoločnosti a spoľahlivou súčasťou 
verejnej správy. 

Bola to zaťažkávacia skúška pre nás, slu-
žobne starších, ostrieľanejších, ale aj pre 
nových predstaviteľov samospráv, ktorí sa na 
svojich stoličkách ešte ani neohriali. Predo-
všetkým sa museli oboznámiť s problémami 
svojich miest a obcí a súčasne museli rea-
govať na zmeny, ktoré neustále prichádzali 
takpovediac bez varovania. Chýbalo partner-
stvo, vzájomná diskusia, rešpektovanie pri-
pomienok ZMOS. Chýbali akékoľvek analýzy 
finančných dopadov jednotlivých zákonov na 

obce. Na výkon prenesených a originálnych 
kompetencií sa neustále znižovali reálne príj-
my v miestnej samospráve. Za zodpovednosť 
a obetavosť potrestali starostov v podobe zní-
ženia platov, odchodného a zrušením odmien. 
Argumentovali tým, že aj oni si znižujú platy aj 
odchodné. Zaujímavé však je, že kým sa po-
slancom po zvláštnej matematike mal plat zní-
žiť, tak nakoniec skryte smeroval k zvýšeniu. 
Nebyť predvolebnej kampane, tak by teraz 
mali svoj „údajne“ znížený plat vyšší o 18 per-
cent. Aj pri svojom odchodnom prihliadali na 
to, kto má koľko funkčných období za sebou, 
v samospráve na to akosi zabudli. 

Podraz pre samosprávu
Vrcholom bola prijatá novela zákona o miest-

nych daniach a poplatkoch. Napriek nesúhlasu 
nášho združenia i ZMOS, a mnohých iných pri-
pomienkovateľov vrátane prezidenta SR, no-
vela zákona prešla. Našťastie s účinnosťou od 
1.12.2012. Významným spôsobom obmedzuje 
výšku príjmov z dane z nehnuteľností mnohých 
obcí, na ktorých územiach sú vybudované prie-
myselné parky. V našom regióne môže táto no-
vela zákona, ak nebude zmenená, obrať obce, 
na ktorých územiach boli vybudované výrobné, 
skladové, obchodné komplexy a jadrové zaria-
denia, o veľké a zaslúžené príjmy. Zahraničné 
skúsenosti ukazujú, že vo vyspelej demokracii, 

práve tam, kde obce a mestá umožnia vybu-
dovať aj takéto rizikové zariadenia, ktoré by 
im obyvatelia iných obcí v štáte nedovolili, štát 
prijíma legislatívu v oblasti kompenzácií tak, 
aby výhody boli obojstranné. U nás naopak. 
Je to smutné, lebo mnohé samosprávy pod-
porujú rozvoj svojho územia a rozhodujú sa 
podľa platnej legislatívy. Je zlé, nespravodlivé 
a priam podrazom pre samosprávu, ak sa ne-
skôr zákony zmenia v ich neprospech. Ak má 
obec zabezpečiť plnenie zákonných funkcií, 
musí zachovať svoje príjmy na úkor zvýšenia 
daní z nehnuteľnosti svojim obyvateľom, ktoré 
tvoria ich základné sociálne zázemie. Je to 
antisociálne a v mnohých prípadoch ani to 
nebude stačiť. 

Pamätám si na obdobie, keď žiadna obec na 
Slovensku nechcela povoliť budovanie regulo-
vaných skládok tuhého komunálneho odpadu 

vo svojom katastri. Až po prijatí zákona o od-
padoch, ktorý zaručuje príslušnej obci príjem 
za každú tonu uloženého odpadu do svojho 
rozpočtu, bolo po probléme. Ktovie, čo by asi te-
raz povedali tieto obce, keby bol zrazu zákonný 
poplatok zrušený. Spiatočníctvo v legislatíve je 
neprijateľné a každá ekologická záťaž rôznych 
typov stavieb a prevádzok musí byť v území 
kompenzovaná ekonomickým nástrojom. 

Odstránime daňové krivdy?
Horšie je to s našimi jadrovými zariadeniami, 

ktoré boli vybudované v období socializmu. 
Bez akejkoľvek diskusie a kompenzačných ná-
strojov pre obce v oblastiach ohrozenia. Ťažko 
a dlho sa presadzuje akákoľvek drobná zmena 
k lepšiemu. Práve vytrvalosťou a súdržnosťou 
nášho združenia, bez ohľadu na politické pre-
svedčenie, sa nám mnohé podarilo. Vážme 
a chráňme si dosiahnutý zákonný stav, ktorý 
je jedinou zárukou práva a spravodlivosti ob-
čanov a obcí. Nesmieme však ustať v našom 
úsilí. Je našou úlohou a povinnosťou s každou 
novou vládou začínať znova vytrvalo rokovať 
a presviedčať ju o našich právach. Veď len po 
vypočutí argumentov je možné pochopiť, že 
nám ide predovšetkým o ochranu práv našich 
obyvateľov, ktorých sme povinní vecne a dôs-
tojne zastupovať aj v oblasti jadrovej energetiky. 
Preto zákon o miestnych daniach je potrebné 
zmeniť pre spravodlivý výber dane z nehnuteľ-
ností a v časti dane za jadrové zariadenie, kde 
pre jediné slovíčko nemajú nárok na príslušnú 
daň okrajové obce z oblasti ohrozenia. Tieto ob-
ce síce sú v pásme ohrozenia, ale, žiaľ, vyme-
dzujúca kružnica sa nedotýka ich zastavaného 
územia. Všetky povinnosti civilnej ochrany však 
musia plniť. Takéto krivdy, ktoré doslova nič 
nestoja, sa musíme pokúsiť odstrániť. 

Navyše už dlho voláme po prijatí samo-
statného zákona o zodpovednosti za jadrové 
škody. Návrh zákona bol ÚJD SR spracovaný 
v súlade s uznesením vlády SR, predložený 
do legislatívnej rady vlády a následne vylú-
čený z legislatívneho procesu. Medzinárodné 
záväzky sa neplnia a ochrana obyvateľov, ako 
potenciálnych obetí jadrových nehôd, zostala 
nedoriešená. Z pohľadu práv občanov ide 
o veľmi vážny problém a na jeho doriešení 
musíme trvať. 

RAO treba spoplatniť
Ďalším vážnym problémom z pohľadu na-

šej jadrovej lokality, ktorá sa stáva skládkou 
vyhoretého jadrového paliva a rádioaktívnych 
odpadov, je spoplatnenie tvorby, skladovania 
a ich ukladania. Treba pripomenúť, že sú to 
jediné odpady, ktoré sa dostali mimo režimu 
spoplatnenia, pritom majú vysoký stupeň rizi-
kovosti a negatívny vplyv na územie. 

Uvedené legislatívne nedostatky, roky se-
riózne neriešené, boli súčasťou stanoviska 
združenia v rámci verejného prerokovania 
a posudzovania vplyvov na životné prostredie 
pripravovaného zámeru výstavby integrálne-
ho skladu rádioaktívnych odpadov v lokalite 
Jaslovské Bohunice. Ide o najvážnejšiu jad-
rovú stavbu posledného obdobia, ktorá bude 
desaťročia ovplyvňovať život a bezpečnosť 
obyvateľov nášho jadrového regiónu. Preto by 

Správa o činnosti Združenia miest a obcí, región JE Jaslovské Bohunice za rok 2011

Dokázali sme, že vieme ťahať za jeden povraz

� Rokovanie rady združenia dňa 21.3.2012 v Maduniciach. Členovia rady zľava: 
Ing. Súkeník – Zemianske Sady, Ing. Sagan, PhD. – Cífer, Ľ. Ondrejková – Ardanovce, 
A. Hazuchová – Jablonica.
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bolo neprípustné pristupovať k danej proble-
matike povrchne a iba z pohľadu doterajších 
zvyklostí. Ako vážny problém v tejto súvislosti 
vnímame nedostatočnú a oneskorenú komu-
nikáciu v rámci združenia a slabú informo-
vanosť verejnosti, a to najmä v dotknutých 
obciach. Uvítali by sme i lepšiu spoluprácu 
s naším partnerským regionálnym združením 
miest a obcí Mochovce.

 
S problémami, ktoré nás trápia v oblasti jad-

rovej energetiky, som sa listom z 13.6.2011 
obrátila na premiérku Slovenskej vlády. Naozaj 
som dúfala a verila, že budeme vypočutí, veď 
pani premiérka mi pred 150 starostami na Rade 
ZMOS v Tatrách sľúbila osobné prijatie k danej 
problematike. Jej písomná odpoveď, ktorú si 
môžete prečítať v snemových novinách, ma 
však prinajmenšom zaskočila. Nová premiérka 
použila staré prístupy a sľub nesplnila. Podľa 
odpovede je všetko v najlepšom poriadku a ni-
koho neprijala. Je evidentné, že váha verejnos-
ti je viac deklarovaná ako skutočná. 

Ďalší úder pod pás
Mix daní, to bol ďalší úder pod pás pripravo-

vaný pre samosprávy. Ďakujem vám všetkým 
za podporu pri schvaľovaní mimoriadneho 
snemu ZMOS i za vašu hojnú účasť na ňom. 
Ako by to vyzeralo s príjmami obcí, keď dnes 
v štáte kolabuje výber daní. To si nechceme 
ani predstaviť. Nebyť predčasných volieb, 
asi by aj tento zákon prešiel. Chcem tým po-
vedať, že počas minulej vlády boli prijímané 
zákony alebo ich zmeny aj napriek nesúhlasu 
ZMOS. A čo je najhoršie, zlyhala akákoľvek 
komunikácia, neplatili dohody, ba ani uzne-
senia vlády. Výsledky predčasných volieb sú 
aj odrazom spôsobu riešenia celospoločen-
ských a komunálnych problémov. Dúfame, že 
vzťahy medzi novou vládou a samosprávou 
sa zmenia. Očakávame, že nová vláda nás 
bude brať ako partnerov spoluzodpovedných 
za významnú časť verejnej správy v každo-
dennom živote našich občanov. 

Je dôležité, aby poslanci NR SR pochádza-
júci z jadrovoenergetického regiónu s nami 
spolupracovali a tak ako v minulosti prispeli 
k riešeniu našich problémov. Sme presvedče-
ní, že vzájomná diskusia bude viesť k pocho-
peniu a bude základom pre spoločný pokrok 
v rôznych oblastiach verejného života. Veď 
spolu nesieme zodpovednosť za právny stav 
miestnej samosprávy a jadrového regiónu. 

Neustále zápasy o práva našich obyvate-
ľov a obcí nás, vzhľadom na rozsah iných 

zákonných povinností, neprimerane zaťažu-
jú a vnášajú medzi nás zbytočnú nedôveru. 
Chápeme, že ani prevádzkovatelia jadrových 
zariadení to z hľadiska zodpovednosti nemajú 
ľahké. Ale pri troche ochoty a porozumenia 
by obe strany spoločnými silami mohli získať 
väčší pokrok v zložitých otázkach jadrovej 
energetiky. Vyjadrujem presvedčenie, že naše 
úsilie nie je chápané ako boj proti jadrovým 
zariadeniam, ale je vedené snahou o do-
siahnutie rovnoprávneho postavenia. Máme 
spoločnú zodpovednosť za bezpečnosť a so-
ciálny zmier v území. 

Pokroku sídiel rozhodne prispelo súčasné 
plánovacie obdobie eurofondov, čo je vidieť 
na zveľaďovaní našich miest a obcí. Za stále 
pretrvávajúci problém považujeme až nepri-
meranú náročnosť a často meškajúce platby, 
čo spôsobuje veľké problémy samospráve, pri 
už aj tak vybičovaných rozpočtoch. Prehod-
notenie rozsahu výkazníctva a administratív-
nej zaťaženosti by sme v budúcnosti uvítali 
i v ďalších oblastiach našej činnosti.

Vážené delegátky, delegáti, vážení hostia!
V zmysle stanov združenia najvyšším or-

gánom združenia je snem. Činnosť ZMO, 
región JE Jaslovské Bohunice viedla po sne-
me 18-členná Rada ZMO, zvolená XXI. sne-
mom dňa 10.3.2011 na volebné obdobie 2011 
– 2014 v zložení: Mgr. Alena Jelušová, Madu-
nice – predsedníčka, traja podpredsedovia: 
Ing. Vladimír Butko, Trnava, Ing. Remo Cicut-
to, Piešťany a Ing. Vladimír Púčik, Ružindol. 
Členovia rady: Ladislav Boháčik, Pečeňady, 

Rudolf Braniša, Dlhá, Dušan Daloš, Rakovice, 
Peter Dvoran, Hlohovec, Alena Hazuchová, 
Jablonica, Ing. Marek Hrčka, Dolné Dubové, 
Pavol Johanes, Kátlovce, Božena Krajčovi-
čová, Jaslovské Bohunice, Ľubomíra Ondrej-
ková, Ardanovce, Ing. Maroš Sagan, PhD., 
Cífer, Ing. Roman Súkeník, Zemianske Sady, 
JUDr. Marek Turanský, Voderady, Vladimír 
Vöröš, Lúka a Karol Zachar, Dechtice. Rada 
zasadala v priebehu roka 3-krát – 25.3.2011, 
10.6.2011 a 11.11.2011 v Maduniciach s prie-
mernou účasťou na rokovaniach 81,75 %. 

Chýbali odborní spolupracovníci
Rada sa pri rokovaniach riadila stanovami 

združenia a schváleným programovým zame-
raním činnosti na rok 2011. Aj napriek tomu, že 
jednotlivé programové ciele boli rozdelené do 
osobnej zodpovednosti členov rady, nie všetky 
sa nám podarilo splniť. Predovšetkým v ob-
lasti jadrovej energetiky a legislatívy, pretože 
chýbali odborní spolupracovníci na vypraco-
vanie kvalitných a kvalifikovaných materiálov. 
Treba tiež povedať, že ide o dlhodobé riešenia 
a úlohy v tejto oblasti a v spoločensky a poli-
ticky zložitom roku 2011 sme nenašli časový 
priestor s poslancami NR SR na ich prípravu 
a predloženie. O problémoch regiónu však bo-
li informovaní písomne a dúfam, že v tomto 
volebnom období nadviažeme s novými po-
slancami za náš región pravidelnú spoluprácu 
a pokúsime sa nájsť dobré riešenia a presadiť 
ich aj v legislatívnom procese. Pretože poslan-
ci NR SR sú v tomto smere nenahraditeľní.

Z rokovaní rady združenia sú spracova-
né a archivované zápisnice, zverejňované na 
webovej stránke združenia, a tak každý člen 
združenia mohol sledovať našu činnosť. Kan-
celária združenia so sídlom na Trhovej ulici 2 
pracuje stále pod vedením Mgr. Andrey Bries-
tenskej, zabezpečuje administratívnu a účtov-
nú agendu nielen pre potreby združenia, ale 
aj Regionálneho vzdelávacieho centra.

Kontrolná komisia zvolená na XXI. sneme 
pracovala v zložení Marta Genčúrová, Trstín 
– predsedníčka, JUDr. Milan Gavorník, Leo-
poldov a Mgr. Gilbert Liška, Veľké Kostoľany 
– členovia. Vykonala 2 kontroly, 2.2.2011 
a 9.9.2011, priamo v kancelárii ZMO.

Svoju činnosť v novom zložení vykonávala 
k spokojnosti aj Občianska informačná komisia 
Bohunice, ktorej predsedom sa stal Mgr. Gil-
bert Liška, starosta Veľkých Kostolian. Ďalšími 
členmi OIK Bohunice sú: Ladislav Boháčik, 

� Zasadanie Rady ZMO, región JE Jaslovské Bohunice v Ružindole.

� Prvý cieľ Samosprávneho dňa – zoznámenie sa starostov – bol 6. septembra splnený!
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Pečeňady, JUDr. Milan Gavorník, Leopoldov, 
Božena Krajčovičová, Jaslovské Bohunice, 
Ing. Štefan Bošnák, Trnava, Miroslav Reme-
nár, Radošovce, Ing. Vladimír Púčik, Ružin-
dol, Ing. Roman Súkeník, Zemianske Sady. 
Tajomníkom bol Ing. Róbert Holý z SE, a. s., 
a ďalšími členmi za prevádzkovateľov jad-
rových zariadení Ing. Milan Molnár, riaditeľ 
EBO, Ing. Miroslav Obert, člen predstavenstva 
JAVYS, a. s., Ing. Dobroslav Dobák, hovorca 
JAVYS, a. s. a Ing. Štefan Šabík za JESS.

Boli sme „v zábehu“
Milé kolegyne, kolegovia!
Keď som vlani bola zvolená za predsedníčku 

nášho združenia, nebolo mi ľahko. Som jednou 

z vás a sama som mala čo robiť s vyrovnaním 
sa so zložitou situáciou v samospráve. Činnosť 
Združenia pod vedením môjho predchodcu Pet-
ra Ryšku bola bohatá s neustálym ťahom, ako 
sa v športovej terminológii hovorí, na bránku. 
Dosiahnuté výsledky boli vynikajúce. Nahradiť 
skúseného nie je jednoduché. Druhý faktor, 
ktorý ma trápil, bol fakt, že takmer polovica 
predstaviteľov samospráv bola nových. Nielen 
starostov a primátorov, ale aj poslancov obec-
ných zastupiteľstiev, ktorí rozhodujú okrem iné-
ho, aj o členstve v združeniach. Musela som 
spolu s novozvolenou radou zvážiť, ako máme 
ďalej pracovať, kam má združenie smerovať. 
Presvedčiť všetkých o zmysluplnosti členstva 
v našom združení. Základom dobrých vzťahov 
je komunikácia, a tak sme si stanovili cieľ infor-
movať obce o všetkom dôležitom, čo sa deje 
v legislatívnom procese, aké závery prijalo 
celoslovenské ZMOS. Aby členovia združenia 
vedeli, že nie je jednoduché sa v priebehu 2 
– 3 dní kompetentne vyjadriť k často zložitým 
návrhom zákonov. V rámci možností sme sa 
preto snažili zlepšiť vzájomnú komunikáciu. 

Našou druhou dôležitou prioritou bolo zorga-
nizovať spoločné podujatie Samosprávny deň 
na Podkylave 6.9.2011, s cieľom vymeniť si 
skúsenosti medzi sebou, upevniť starostovský 
kolektív a zároveň sa lepšie spoznať. Takým 
bolo tiež stretnutie 5. – 7.10.2011 v Nízkych 
Tatrách, kde sme prerokovali prípravu rozpočtov 
na rok 2012 a zároveň schválili účasť a podporu 
konania mimoriadneho snemu ZMOS.

Prospešné je vzdelávanie
Prioritou číslo tri bolo naďalej organizovať 

kvalitné vzdelávanie pre primátorov a staros-
tov, poslancov OZ a pracovníkov obecných 

úradov. Musím opäť zdôrazniť, že rozhodnutie 
nášho združenia o vytvorení Regionálneho 
vzdelávacieho centra v Trnave bolo jedno 
z najlepších. Potvrdilo sa to nielen záujmom 
o vzdelávanie, ale aj z toho plynúceho lepšie-
ho finančného zázemia. Preto nie sme nútení 
zvyšovať členské príspevky na činnosť a chod 
kancelárie združenia. 

Vzdelávanie volených predstaviteľov sa-
mosprávy i zamestnancov obcí, miest a nimi 
zriadených rozpočtových a príspevkových or-
ganizácií patrí do základnej činnosti združenia 
a pre tieto účely zriadeného Regionálneho 
vzdelávacieho centra Trnava, ktoré je súčas-
ťou organizačnej štruktúry ZMO, región JE 
Jaslovské Bohunice. 

V uplynulom roku RVC zrealizovalo 43 
vzdelávacích podujatí s účasťou 3291 osôb 
(priemerná účasť na seminár = 76,53 oso-
by, s výnimkou letných prázdnin je to vlast-
ne jeden seminár týždenne). Aktivity tvoria 
v prevažnej miere 1-dňové odborné seminá-
re zamerané na rozvoj vedomostí (zväčša 
aktuálne nová legislatíva a jej aplikácia do 
praxe) v menšej miere ide o kurzy, viacdňové 
stretnutia so zameraním na rozvoj zručností 
a rozvoj osobnosti. 

Dôležitá je i konzultačná činnosť, a to buď 
sprostredkovanie individuálnych konzultácií, 
resp., ak sa problém dotýka všetkých obcí 
plošne alebo väčšieho počtu obcí regiónu, sú 
to konzultácie hradené z členských poplat-

kov a následne výsledné stanoviská posielané 
všetkým členom. Snažíme sa flexibilne rea-
govať na zmeny legislatívy a hľadať lektorov 
a konzultantov z praxe. Pozvánky na semináre 
v roku 2011 už neboli zasielané klasickou 
poštou, všetky informácie o podujatiach spo-
lu s pozvánkou i elektronickou prihláškou sú 
na webovej stránke združenia www.zmo.sk 
i www.avs-rvc.sk, súčasne sú pre členské ob-
ce rozposielané i mailom. Členská základňa 
RVC je stabilizovaná, v roku 2011 to bolo 144 
členských obcí (z toho 11 obcí bolo len členom 
RVC a nie členom ZMO – nakoľko to stanovy 
umožňujú). Členovia RVC Trnava sú finančne 
zvýhodnení (platia nižší poplatok) i pri celoslo-
venských podujatiach, ktoré pripravuje Asociá-
cia vzdelávania samosprávy, resp. jej členské 
RVCečka, ktorými sú napr. semináre pre hlav-
ných kontrolórov obcí, matrikárov a ďalšie. 

Chceme tam, kde nás treba
Etablovať nových členov rady ZMO v re-

publikových štruktúrach ZMOS, to bol ďalší 
cieľ, ktorý sa nám podarilo dosiahnuť. Spolu 
so mnou je v predsedníctve ZMOS primátor 
Piešťan Remo Ciccuto, členmi Rady ZMOS 
sú Maroš Sagan (Cífer), Vladimír Púčik (Ru-
žindol) a Roman Súkeník (Zemianske Sady). 
Primátor Remo Cicutto je predsedom Sekcie 
regionálneho rozvoja, cestovného ruchu a kul-
túry. Maroš Sagan je členom Sekcie medziná-
rodných vzťahov a člen Kongresu miestnych 
a regionálnych samospráv (CLRAE). Vladimír 
Púčik je členom Sekcie školstva, vzdeláva-
nia, mládeže a športu a Roman Súkeník čle-
nom Sekcie hospodárstva, dopravy, výstavby 
a energetiky. Náhradníkom Výboru regiónov 
EÚ je Marek Turanský, starosta Voderád. 

Členovia rady nášho združenia Dušan Da-
loš, Peter Dvoran Vladimír Púčik a Miroslav 
Richnák sú členmi Výboru pre otázky za-
mestnanosti za Úrad práce, sociálnych vecí 
a rodiny v Piešťanoch a v Trnave. 

Dôležitou súčasťou činnosti Združenia sú 
kultúrne, športové i spoločenské podujatia. 
Radosť nám robilo futbalové mužstvo staros-
tov, ktoré viedol Ing. Roman Súkeník, starosta 
Zemianskych Sadov. Posily z radov nových 
starostov významne prispeli k dobrým vý-
konom a reprezentácii združenia. Odohrali 
viacero zápasov v obciach regiónu a pria-
teľských turnajoch s partnermi samosprávy. 
Vytvorili výborný kolektív, ktorý bude repre-
zentovať Slovenskú republiku a ZMOS na 
majstrovstvách Európy v Katoviciach.

� Rokovanie rady združenia dňa 11.3.2011 Maduniciach. Členovia rady zľava: Ing. Sú-
keník – Zemianske Sady, B. Krajčovičová – Jaslovské Bohunice, Ing. Hrčka – Dolné 
Dubové, Ľ. Ondrejková – Ardanovce, A. Hazuchová – Jablonica, Ing. Sagan, PhD. 
– Cífer, Ing. Púčik – Ružindol. Nakoľko išlo o prvé rokovanie novozvolenej rady po 
komunálnych voľbách a sneme združenia, bolo rokovanie zamerané na vyhodnotenie 
XXI. snemu ZMO, menovanie podpredsedov ZMO, prediskutovanie Programového 
zamerania na rok 2011, nominovanie zástupcov ZMO do Centrálneho krízového fondu 
TTSK, EnKS, komisie príslušných úradov práce a ďalšie.

� Pracovná cesta do Slovinska a Chorvátska. Buje 16. júna 2011 – príjemné mestečko, 
horúce letné počasie, spokojní účastníci poznávacieho zájazdu. 
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NÁVRH
A) Organizačná oblasť

1. Zabezpečovať potrebnú úroveň činností 
a aktivity orgánov združenia: zasadnutia rady 
organizovať minimálne 1-krát štvrťročne.

2. Dôsledne zastupovať združenie v celo-
slovenských orgánoch ZMOS (snem, pred-
sedníctvo, rada, sekcie a ďalšie).

3. Aktívne podporovať spoluprácu s orgán-
mi vyšších územných celkov prostredníctvom 
poslancov VÚC a delegovaných zástupcov. 
Zúčastňovať sa na práci spoluvytvorených 
inštitúcií (Centrálny krízový fond, Energetický 
klaster západné Slovensko a pod.).

4. Udržiavať vysoký stupeň komunikácie 
s regionálnymi poslancami NR SR a rozširo-
vať vzájomnú informovanosť.

5. Podporovať činnosť Občianskej infor-
mačnej komisie Bohunice a vzájomné part-
nerské vzťahy s prevádzkovateľmi jadrovej 
energetiky v regióne.

6. Pri plnení úloh v oblasti originálnych 
a prenesených kompetencií spolupracovať 
s orgánmi štátnej a verejnej správy a odbor-
nými inštitúciami.

7. Naďalej rozvíjať činnosť kancelárie 
združenia ako základnej komunikačnej, or-
ganizačnej a vzdelávacej zložky združenia.

B) Legislatívna oblasť

1. Presadzovať prijatie novely zákona č. 
582/2004 Z. z. o miestnych daniach a miest-
nom poplatku s cieľom, aby:
� bola odstránená podmienka minimálne 

5 % daňových subjektov v samostatne zda-
ňovanej časti územia,
� bolo zdaňovanie stavieb zosúladené so 

stavebným zákonom tak, aby dani z nehnu-
teľností podliehali všetky stavby, na ktoré 
bolo vydané stavebné povolenie,
� v časti 9 - Daň za jadrové zariadenie bolo 

doriešené zdaňovanie všetkých druhov jadro-
vých zariadení, stavieb, aby správcom dane sa 
stali i obce, ktorých aj časť územia sa nachá-

dza v oblasti ohrozenia jadrovým zariadením. 
2. Iniciovať prijatie samostatného zákona 

o zodpovednosti za jadrovú škodu, a tým 
zabezpečiť primerané záruky v prípade jad-
rovej udalosti.

3. Presadzovať prijatie zákona o jadrových 
odpadoch ako ekonomického a kompenzač-
ného nástroja v danom území.

4. V zákone č. 91/2010 Z. z. o rozvoji 
cestovného ruchu prijať ďalšie nástroje na 
podporu domáceho turizmu, napr. rekreačné 
poukážky, daňové bonusy a pod.

5. Naďalej presadzovať zmenu volebného 
systému volieb do Národnej rady SR, aby 
Slovensko nebolo jeden volebný obvod. 

6. Iniciovať novelu Zákon č. 25/2006 Z. z. 
o verejnom obstarávaní, aby nebola jediným 
kritériom najnižšia cena, ale komplexnejšie 
posudzovanie ponúk pri výbere dodávateľov 
prác, služieb (klásť dôraz na kvalitu prác, 
záruky, nielen najnižšiu cenu).

7. Iniciovať zmenu Zákona o majetku obcí 
a zrušiť daň z predaja majetku. 

8. Zmeniť Zákon č. 584/2005 Z. z. o roz-
počtových pravidlách tak, aby bolo možné 
použiť rezervný fond, resp. jeho časť na bež-
né výdavky (nielen na kapitálové výdavky). 

9. Doriešiť problematiku vecného a transpa-
rentného financovania centier voľného času, 
nie na úkor znižovania príjmov všetkých obcí.

10. Presadzovať prijatie zákona o špor-
te, ktorý by podporoval rozvoj amatérskeho 
športu.

11. Presadzovať navýšenie finančných 
prostriedkov na aktívnu politiku a rozvoj trhu 
práce. 

12. Iniciovať novelu zákona č. 253/1994 Z. 
z. o právnom postavení a platových pome-
roch starostov v znení neskorších predpisov 
a normy, ktoré súvisia s jeho aplikáciou (Z. 
č. 552/1994 Z. z. o výkone prác vo verej-
nom záujme v z. n. p. a Z. č. 369/1990 Zb. 
o obecnom zriadení v z. n. p.), a to v častiach: 
zrovnoprávnenie starostov s riaditeľmi obcou 
zriadených alebo založených právnických 
osôb (starostovia sú v nevýhode: počet dní 
dovolenky, stravovanie); duplica nároku na 

plat starostu v deň konania ustanovujúceho 
OcZ; zastupovanie starostky počas materskej 
dovolenky; doplnenie parametrov, na ktoré 
má zastupiteľstvo prihliadať pri rozhodovaní 
o plate starostu; zjednodušenie a sprehľad-
nenie pravidla výpočtu priemerného zárobku 
a ďalšie formálne nedostatky v zákone. 

C) Ostatné aktivity

1. Vytvárať podmienky a organizovať 
vzdelávanie predstaviteľov a zamestnancov 
samosprávy prostredníctvom vlastného Re-
gionálneho vzdelávacieho centra.

2. Organizovať tradičné podujatia v oblasti 
kultúry a športu s cieľom stmeliť členskú 
základňu a vzorne reprezentovať združenie 
a starostovský stav (Richtársky ples, stolno-
tenisový turnaj, samosprávny deň, futbalové 
zápasy starostov, pracovné stretnutie staros-
tov a zamestnancov samosprávy a ďalšie).

3. Realizovať medzinárodnú spoluprácu 
a získavanie poznatkov a skúseností z jad-
rových lokalít európskych krajín.

4. Naďalej riešiť pohľadávky obcí a miest 
v oblasti dane za jadrové zariadenie za roky 
2007 – 2009.

5. Informovať obyvateľov obcí a miest 
o úlohách a práci miestnej samosprávy 
a ZMO, regiónu JE Jaslovské Bohunice 
prostredníctvom regionálnych médií a miest-
nych možností (Obecné noviny, televízie 
a ďalšie). Zabezpečiť preklik na webových 
stránkach členských obcí na www.zmo.sk. 

6. Sledovať vývoj v oblasti pravidiel a po-
skytovania dotačnej politiky štátu a eurofon-
dov v prospech miestnej samosprávy s cie-
ľom pozitívne ovplyvniť nové programovacie 
obdobie.

7. Vo vlastných sídlach podporovať dobro-
voľné aktivity miestnych spolkov a združení, 
osobitný dôraz klásť na ochranu a kvalitu 
životného prostredia a čistoty nášho územia.

V Maduniciach 12.4.2012
Predkladá Rada ZMO, 

región JE Jaslovské Bohunice 

V roku 2011 sa nepodarilo zorganizovať Rich-
társky ples, ale neodradilo nás to a 10.2.2012 
sme to úspešne napravili a XX. Richtársky ples 
v Maduniciach bol naozaj vydarený.

Teší nás, že aj v roku hospodárskej recesie 
naše členské obce a mestá zorganizovali vo 
svojich sídlach množstvo pekných a zaujíma-
vých podujatí pre svojich obyvateľov, ktoré sprí-
jemnili ich každodenný život a kultúrne vyžitie.

Regionálne ZMO naďalej považuje za dô-
ležité získavať skúsenosti, vzdelanie a pre-
hľad formou zahraničných pracovných ciest 
predstaviteľov samospráv. V tejto súvislosti 
oceňujeme ochotu a pomoc prevádzkova-
teľov jadrových zariadení. V roku 2011 sme 
uskutočnili spoločnú pracovnú cestu v jad-
rovej elektrárni v Slovinsku, kde sme získali 
zaujímavé poznatky z riešenia vzťahových 
otázok medzi jadrom a územím.

Čistota a ekologický prístup by mal byť pri-
rodzenou vlastnosťou jadrového regiónu, na 

ktorú by mali naše obce a mestá dbať. Hoci 
máme rôznu úroveň ekonomického zázemia, 
bolo by dobré, keby sme sa správali ako 
v rodinách. Aj chudobnejšia rodina, ktorá má 
svoj príbytok čistý a vzhľadný, je verejnosťou 
akceptovaná a uznávaná. Preto vás chcem 
požiadať o zvýšenú starostlivosť o verejné 
priestranstvá v územiach, za ktoré zodpove-
dáme. Ukážme našim občanom, že sme zod-
povední hospodári a ľudia na pravom mieste. 

Združenie sa systematicky snaží rozvíjať spo-
luprácu so štátnymi inštitúciami a tradične boli 
dobré vecné vzťahy so samosprávou vyšších 
územných celkov. V ďalšom období je potrebné 
zosúladiť časový harmonogram podujatí ZMO 
a VÚC tak, aby sa vzájomne podporili organi-
zované podujatia a neprichádzalo k časovým 
kolíziám. Oceňujeme vytváranie priestoru pre 
zapájanie starostov a primátorov v poradných 
orgánoch a komisiách samosprávnych krajov.

Ďakujeme za dobrú štandardnú spoluprácu 
všetkým partnerom pôsobiacim v oblasti jad-

rovej energetiky, veríme, že úsilie združenia 
v oblasti riešenia najmä legislatívnych a da-
ňových problémov bude prijímané z ich strany 
s pochopením a podporou. 

Vážení členovia združenia!
Rok, čo rok sa potvrdzuje dôležitosť a po-

treba existencie spojenia obcí pre spoločné 
ciele tak, ako nám to umožňuje zákon o obec-
nom zriadení. Opäť sme dokázali, že v našom 
združení za jeden povraz dokážu ťahať spo-
ločne obce i mestá pre lepší výkon verejnej 
správy a lepší život v regióne. Je dôležité 
si uvedomiť, že napriek veľkosti združenia, 
možnej názorovej disharmónii v tak veľkom 
združení, iba spoločne môžeme účinne pre-
sadzovať záujmy miestnej samosprávy. Za to 
vám všetkým úprimne ďakujem! 

V Maduniciach 12.4.2012

Mgr. ALENA JELUŠOVÁ
predsedníčka ZMO,

región JE Jaslovské Bohunice

Programové zameranie činnosti
ZMO, región JE Jaslovské Bohunice po XXII. sneme
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Združenie miest a obcí, 
región JE Jaslovské 
Bohunice
Trhová 2, 917 00 Trnava
tel. - fax: 033 5511 735, 
0905 399 636
e-mail: zmo@zmo.sk, 
www.zmo.sk

P.T.
Iveta Radičová 
predsedníčka vlády SR
Úrad vlády Slovenskej republiky
Námestie slobody 1
813 70 Bratislava

Trnava, dňa 13.6.2011 

Vec: Žiadosť o prijatie
 
Vážená pani predsedníčka vlády,
na marcovom rokovaní Rady ZMOS v Ho-

teli Patria na Štrbskom plese som Vás ako 
predsedníčka jadrového regiónu, ktorý zdru-
žuje 175 obcí a miest v pásmach ohrozenia 
v lokalite Jaslovské Bohunice, oslovila so 
žiadosťou o prijatie na rokovanie k závažným 
problémom v legislatíve v oblasti jadrovej 
energetiky.

Po Vašom ústretovom prísľube Vás prosím 
o určenie termínu a miesta rokovania. Pod-
kladový materiál na rokovanie Vám posielam 
v prílohe.

Vážená pani predsedníčka vlády,
verím, že si aj napriek veľkej zaneprázdne-

nosti nájdete čas na naše vypočutie a stretnu-
tie prispeje k pokroku v riešení v predmetnej 
oblasti a najmä k pokojnej a bezkonfliktnej 
atmosfére v jadrovoenergetických regiónoch, 
ktorá je pre celú spoločnosť veľmi potrebná.

 
S úctou

Alena Jelušová
predsedníčka ZMO

región JE Jaslovské Bohunice 
 
Prílohy:
Podkladový materiál k rokovaniu

Podkladový materiál 
k rokovaniu 

s predsedníčkou vlády SR
Tematické okruhy na rokovanie
1. Novela zákona č. 582/2004 Z. z. o miest-

nych daniach – časť 9, daň za jadrové zaria-
denie

2. Návrh zákona o občianskoprávnej zod-
povednosti za jadrové škody

3. Pripomienky ZMOS k návrhu zákona 
o občianskoprávnej zodpovednosti

4. Zverejnenie poistnej zmluvy – poistenie 
za jadrové škody

Príloha 1
Téma: Rokovanie s premiérkou vlády 

SR o súčasných závažných problémoch 
v legislatíve a postupoch v oblasti jadro-
vej energetiky Slovenska z pohľadu verej-
nosti a miestnej samosprávy.

Rozvoj slovenskej ekonomiky je viaza-
ný na dostatočnú energetickú výrobnú zá-

kladňu, ktorá je základným východiskom 
hospodárskeho a sociálneho rozvoja krajiny. 
Vzhľadom na surovinové zdroje Slovenska, 
nezastupiteľné miesto v energetickom mixe 
má z kapacitného hľadiska jadrová energeti-
ka. Táto vedomosť a postavenie sa od svoj-
ho počiatku z hľadiska významu i jadrovej 
bezpečnosti zneužíva voči verejnosti v legis-
latíve, informovanosti, prijímaní vnútorných 
i medzinárodných pravidiel a záväzkov. Zme-
na v prístupe a poučenie nenastalo ani po 
mnohých menej i viac tragických udalostiach, 
ako boli a sú jadrové havárie alebo prírodné 
katastrofy doma i vo svete. Žiaľ, až vtedy  
volá po porozumení, tolerancii, pochopení 
a pomoci verejnosť a samospráva. Dôsled-
ky stavu, rozhodnutí a legislatívnych nedo-
statkov musia znášať neprimerane občania, 
samosprávy a subjekty z oblasti ohrozenia, 
ich majetok, zdravie, životné prostredie. Pre-
trvávanie nedostatkov a pokračovanie rozho-
dovacích procesov bez účasti verejnosti za-
stupovanej samosprávou je v jadrovej ener-
getike neprijateľné a neprispieva k stabilite 
jadrových regiónov, je zdrojov potenciálnych 
konfliktov. Medzinárodné skúsenosti potvr-
dzujú, že pre vzájomné vzťahy a pozitívnu 
atmosféru v jadrových regiónoch je dôleži-
tý sociálny zmier, spravodlivé normy a ich 
dodržiavanie, vzájomné sa rešpektovanie 
a spolupráca, čo sa nakoniec premietne pri 
riešení krízových situácií a do celospoločen-
ského vnímania jadra. Súčasný právny a roz-
hodovací stav v oblasti jadrovej energetiky je 
z titulu presadzovania skupinových a politic-
kých záujmov kritický, konfliktný a vyžaduje 
dôležité rozhodnutia na úrovni vlády SR 
i NR SR. Združenie miest a obcí jadrového 
regiónu víta ústretovosť predsedníčky vlády 
SR a podporuje pokojné a vecné riešenie 
existujúcich problémov a nedostatkov. 

 
1. Novela zákona č. 582/2004 Z. z. o miest-

nych daniach a miestnom poplatku za komu-
nálne odpady a drobné stavebné odpady

a) predmet dane – 120 m vysoké chladiace 
veže jadrovej elektrárne sa zdaňujú iba ako 
zastavaný pozemok z dôvodu, že stavba ne-
má strechu. Problém spočíva v rozpornej kla-
sifikácii stavby medzi daňovým a stavebným 
zákonom, čo významne poškodzuje správcu 
dane. Treba logicky zosúladiť predmet dane 
v daňovom zákone so stavebným zákonom.

b) časť 9 zákona – Daň za jadrové zaria-
denie bola od zavedenia účelovo menená 
v prospech daňovníkov bez rešpektovania 
súvisiacich zákonov, umožňuje rôzne výklady 
ustanovení, spôsobuje konflikty v daňovom 
konaní. Preto je naliehavá zmena niektorých 
ustanovení a ďalšia stabilita zákona. Návrh 
je uvedený v prílohe 2.

2. Prijať zákon o občianskoprávnej zodpo-
vednosti za jadrové škody.

Zákon chýba v právnom poriadku Slo-
venskej republiky. Problematika je nevyko-
nateľne a nedostatočne spomenutá v záko-
ne o mierovom využívaní jadrovej energie, 
takzvaný atómový zákon, s neprípustne níz-
kou hodnotou povinných záruk prevádzkova-
teľa. Dôsledkom je, že: 

a) SR neplní medzinárodné záväzky prijaté 
vo Viedenskom dohovore o občianskoprávnej 
zodpovednosti za škodu spôsobenú jadrovou 
udalosťou, pričom sa neplnia záväzky podľa 
tohto zastaraného dohovoru, ktorý stanovuje 
výšku náhrad na úrovni roku 1963!

b) súčasná vláda – MF SR zastavila v roku 

2010 na legislatívnej rade vlády spracovaný 
návrh zákona. Návrh spracoval ÚJD SR 
a medzirezortná komisia, pričom tým bola 
znehodnotená práca 2 rokov (Príloha 3). 

c) V návrhu však tiež neboli doriešené 
pripomienky ZMOS závažného charakteru, 
predovšetkým miera zodpovednosti štátu za 
spôsob a výšku úhrady jadrovej škody, pre 
neodôvodnené a nepochopiteľné negatívne 
postoje MF SR. Je aktuálne, aby SR pristú-
pila k novým medzinárodným dohodám v ob-
lasti jadrovej energetiky, napr. k Parížskemu 
dohovoru (Príloha 4).

d) Pre verejnosť dnes reálne neexistujú 
garancie náhrady jadrovej škody. Prevádz-
kovatelia jadrových zariadení a poisťovací 
pool odmietajú zverejniť uzatvorené zmluvy 
o výške, postupe a spôsobe náhrad jadro-
vých škôd (Príloha 5). Verejnosť sa stala 
rukojemníkom.

3. Prijať novelu zákona o mierovom využí-
vaní jadrovej energie (atómový zákon).

Dôvodom je odborná aktualizácia právnej 
normy spracovaná už v návrhu zákona, ktorý 
rieši štátny dozor nad jadrovou bezpečnos-
ťou. Z pohľadu verejnosti:

a) treba vylúčiť zo zákona náhradu jad-
rových škôd (to by mal riešiť samostatný 
zákon),

b) doplniť do zákona právo dotknutej ve-
rejnosti, obce, byť účastníkom konania pri 
vydávaní príslušných rozhodnutí.

c) V povoľovacom konaní a stavebnom ko-
naní prijať zásady platné v iných európskych 
krajinách:

- Povoľovací orgán je povinný v územnom 
a stavebnom konaní zaviazať investora reali-
zovať podmienky zo záverečného stanoviska 
v celom rozsahu z posudzovania vplyvov na 
životné prostredie (EIA).

- Stavbu jadrového zariadenia je možné 
povoliť a realizovať vždy až po uzatvorení 
trojstrannej zmluvy medzi štátom, investorom 
a samosprávou dotknutého územia. Predme-
tom zmluvy budú povinnosti, záväzky a práva 
zmluvných strán v záujme plynulosti proce-
sov, účelne a ekonomicky vynakladaných 
prostriedkov, kvality diela, vyvolaných investí-
cií, spôsob riešenia spoločných záujmov atď.

4. Novela zákona o posudzovaní vplyvov 
na životné prostredie.

Verejnosť má negatívne skúsenosti z for-
málnosti posudzovania vplyvov na životné 
prostredie v oblasti jadrovej energetiky. Prí-
slušný zámer sa posudzuje individuálne, ne-
spracúvajú sa skutočné, ale rovnaké alterna-
tívne riešenia umiestnenia v jednej lokalite. 
Treba to považovať za obchádzanie zmyslu 
zákona. Závery sa nerešpektujú v staveb-
nom konaní. Novelou zákona je potrebné 
uložiť povinnosť komplexne hodnotiť vplyv 
na životné prostredie spolu so súbežným 
vplyvom ostatných jadrových a iných stavieb 
a zariadení v dotknutom území, výsledky 
hodnotenia povinne zapracovať do závereč-
ného stanoviska a rozhodnutí.

5. Prijať zákon o jadrových odpadoch.
Táto právna norma chýba v legislatíve 

Slovenskej republiky. Zo zákona o odpadoch 
boli na nátlak jadrovej energetiky už pri 
jeho spracovaní vylúčené jadrové odpady 
vrátane vyhoretého jadrového paliva. Tým 
sa tieto odpady dostali mimo zásad s na-
kladaním i spoplatnením tak, ako to platí 
u ostatných druhov odpadov. Prehnane je 

LIST PREMIÉRKE
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možné povedať, že niektoré odpady je lepšie 
kontaminovať, a tým ich dostať mimo režim 
odpadového a poplatkového hospodárstva 
podľa platného zákona. Vláda SR by mala 
uznesením rozhodnúť, kto je nositeľom zod-
povednosti za spracovanie návrhu zákona 
a kto nositeľom zodpovednosti za kontro-
lu s nakladaním. Doteraz to všetky rezorty 
a ústredné orgány štátnej správy odmietali.

 
6. Výstavba nového jadrového bloku 

v Jaslovských Bohuniciach.
ZMO regiónu JE Jaslovské Bohunice, ako 

aj obyvatelia dotknutých obcí s poľutovaním 
konštatujú, že podľa medializovaných infor-
mácií vláda opakovane tak ako v celej histórii 
jadrovej energetiky, bez akéhokoľvek kontak-
tu s miestnymi samosprávami, dotknutými 
obcami, rozhodla pred naplnením zákonných 
postupov o umiestnení a výstavbe nového 
jadrového bloku v lokalite Jaslovské Bohu-
nice. Komerčné záujmy znovu porazili de-
mokratické zásady, zákonnosť, otvorili cestu 
formálnosti, uplatňovaniu moci. Samosprá-
va tento postup odmieta a trvá na splne-
ní skôr uvedených legislatívnych postupov 
a zmenách, ktoré sú podmienkou riešenia 
akejkoľvek podpory uvedeného predčasného 
rozhodnutia vlády SR.

Rada ZMO región JE Jaslovské Bohunice
Madunice 10. júna 2011 

Príloha 2
Novela zákona č. 582/2004 Z. z. o miest-

nych daniach – časť 9, daň za jadrové 
zariadenie

Návrh novely zákona v časti dane za jadro-
vé zariadenie sa predkladá z dôvodu potreby 
vylúčenia možných rôznych výkladov ustano-
vení zákona, ktoré súčasné znenie umožňuje 
a tým predchádzať sporom medzi správcami 
dane a daňovníkmi v tak závažnej oblasti, ako 
sú jadrové zariadenia a z toho vyplývajúce 
dopady na život, zdravie, životné prostredie, 
majetok obcí a obyvateľov v oblasti ohrozenia 
jadrovým zariadením. Cieľom novely zákona 
je zosúladiť terminológiu a vecné dôvody za-
vedenia tejto dane na ustanovenia zákona č. 
541/2004 Z. z. atómového zákona v oblasti 
havarijného plánovania a z toho vyplývajúcich 
povinností obcí a ich obyvateľov.

 
Na základe uvedených skutočností, pred-

kladá sa návrh na prijatie týchto zmien usta-
novení zákona:

 
1. V § 67 - Predmet dane, vypustiť slová 

„a vyrába sa elektrická energia“.
Odôvodnenie: Z titulu havarijného pláno-

vania, zavedenia oblasti ohrozenia jadrového 
zariadenia, vzniku možnosti potenciálneho 
ohrozenia a plnenia povinností správcami 
dane je rozhodujúca existencia priebehu 
štiepnej reakcie v jadrovom zariadení a nie 
výroba elektrickej energie, ktorá môže byť 
produktom až po výrobe tepla v reaktore. 
Pre daň nemôže byť limitom, či daňovník 
komerčne obchoduje s teplom z jadrového 
zariadenia, alebo aj, prípadne len s elektric-
kou energiou. V prvom prípade by bol ne-
odôvodnene oslobodený od príslušnej dane. 
Uvedené slová boli účelovo a nesystémovo 
nad rámec atómového zákona vsunuté do 
textu ustanovenia predchádzajúcou novelou 
zákona na úkor správcov dane.

 2. V § 68 - Daňovník, vypustiť na konci 
textu slová „na výrobu elektrickej ener-
gie“.

Odôvodnenie: Platí odôvodnenie uvedené 
v bode 1 k § 67.

 
3. V § 69 - Základ dane, v prvej vete za 

čiarkou vypustiť slovo „ktoré“ a vsunúť 
slová „ktorej územie alebo jeho časť“.

Odôvodnenie: Ak sa územie obce, alebo 
jeho časť nachádza v oblasti ohrozenia jad-
rovým zariadením spadajúcim pod predmet 
dane, musí byť obec zaradená do havarijné-
ho plánovania a plniť povinnosti v celom roz-
sahu stanovené § 28 ods.7, zákona č. 541/ 
2004 Z. z. atómového zákona a nadväzujúci-
mi ustanoveniami zákona o civilnej ochrane, 
vrátane jej obyvateľstva. Plnenie týchto po-
vinností je dôležitým faktorom pripravenosti 
na mimoriadnu jadrovú udalosť a má dopady 
na pohodu života v danom území. Pôvodné 
slovo dáva možnosť určiť za základ dane 
napriek uvedeným zákonným povinnostiam 
a dopadom iba územie, ktoré leží v oblasti 
ohrozenia, čo je nelogické a vzhľadom na 
tvar oblasti ohrozenia (kruh) problematicky 
určujúce. Okrajové obce z oblasti ohrozenia 
majú rovnaké povinnosti, ale rozdielny prí-
stup k dani a veľkosti katastrálnych území. 
Prijatím návrhu sa vylúčia napríklad anomá-
lie, keď hranica oblasti ohrozenia prechádza 
zastavaným územím obce alebo mesta.

 
4. V § 70 – Sadzba dane, v ods.1 vy-

pustiť slová „v Jaslovských Bohuniciach 
a v Mochovciach“ a za slovom „v pásme“ 
zmeniť sadzby dane takto:

v bode 1 vypustiť číslo 0,0039 a nahra-
diť číslom 0,0040, v bode 2 číslo 0,0013 
nahradiť číslom 0,0015, v bode 3 číslo 
0,0006 nahradiť číslom 0,0007.

Odôvodnenie: Názvy obcí nie sú v znení 
zákona rozhodujúce a ich uvedenie je ne-
systematické pri zámere dlhoročnej platnosti 
právnej normy. Daňový zákon musí platiť pre 
každé jadrové zariadenie, nech vznikne kde-
koľvek v SR. Navyše napríklad ani súčasné 
jadrové zariadenie JE V-2 podliehajúce dani 
nie je umiestnené v k. ú. obce Jaslovské 
Bohunice, ale v inom území obcí. Ani táto 
obec nemá určenú oblasť ohrozenia, ale sa 
určuje ÚJD SR v zmysle atómového zákona 
pre každé jadrové zariadenie. Návrh zmeny 
sadzieb odôvodňujeme tým, že pri prechode 
na euro došlo k nesprávnemu prepočtu pô-
vodne zákonom stanovených sadzieb a k ich 
zníženiu. Preto sa navrhuje ich dorovnanie 
a úprava je odôvodnená aj k inflácii od roku 
2008. Návrh je minimálny nárast.

 
5. V § 71 – Vznik a zánik daňovej povin-

nosti, navrhuje sa vypustiť pôvodný text tohto 
ustanovenia a nahradiť novým takto:

„Daňová povinnosť vzniká dňom zača-
tia fyzikálneho spúšťania jadrového zaria-
denia a zaniká dňom vyvezenia jadrového 
paliva z posledného jadrového reaktora 
jadrového zariadenia.“

Odôvodnenie: V rámci fyzikálneho spúšťa-
nia jadrového zariadenia sa začína aj štiep-
na reakcia, vykonávajú sa testy reaktora 
na rôznych výkonových hladinách, merania 
neutrónového toku, skúšky regulácie a ovlá-
dania, preto sa začiatok daňovej povinnosti 
dáva do súladu so znením ustanovenia § 67 
tohto zákona. Rovnako sa dáva do súladu 
s uvedeným ustanovením koniec daňovej 
povinnosti, a to vyvezením jadrového paliva 

z posledného reaktora, pretože pre zaria-
denie i všetky subjekty do tohto času platí 
riadny prevádzkový režim i všetky povinnosti 
a riziká. Súčasné znenie je v rozpore s § 67 
i skutočnosťou, pôvodné znenie bolo účelovo 
a nesystémovo zmenené pre poslednú daňo-
vú povinnosť na JE V-1 v neprospech obcí, 
správcov dane.

 
6. V § 73 - Vyrubenie dane a platenie 

dane, v ods.1 sa navrhuje za prvou vetou 
doplniť nový text takto: „V prípade nespl-
nenia povinností daňovníka uvedených 
v § 72, alebo poskytnutia nesprávnych 
údajov, alebo zistenia iných skutočností 
dôležitých pre správne vyrubenie dane, 
správca dane vyrubí daň opravným daňo-
vým výmerom do troch rokov od termínu 
riadnej daňovej povinnosti za príslušný 
kalendárny rok.“

Ďalej sa navrhuje vypustiť ods. 3, ods. 4, 
ods. 5 a ods. 6 označiť ako ods. 3 a jeho 
znenie ponechať v platnosti.

Odôvodnenie: Prvá veta v ods.1 strikt-
ne stanovuje vyrubiť daň do 31. januára 
zdaňovacieho obdobia za predchádzajúci 
kalendárny rok. Je žiaduce, aby v uvede-
ných prípadoch mal správca dane možnosť 
tak ako u iných daní daňovú povinnosť 
realizovať správne. Zrušenie ods. 3, 4, 5 
sa navrhuje z dôvodu ich nesystémového 
zaradenia a problematickej realizácie. Kaž-
dé jadrové zariadenie podliehajúce dani 
má mať systémovo rovnaké podmienky bez 
vplyvu na jeho umiestnenie z hľadiska úze-
mia a skutočnosti, či sa jeho oblasť ohroze-
nia prekrýva, alebo neprekrýva s inou oblas-
ťou ohrozenia. Súčasné znenie uvedených 
ustanovení znevýhodňuje správcov dane 
s väčšou koncentráciou JZ a väčšími rizi-
kami. Navyše v ods. 5 sa použil právne ne-
jasný a polemický výraz lokalita Jaslovské 
Bohunice a Mochovce a zbytočná, nezro-
zumiteľná a všeobecná odvolávka 25d) na 
zákon č. 238/2006 o Národnom jadrovom 
fonde. Navrhované vypustenie ods. zákon 
sprehľadní do budúcna a zavedie rovnakú, 
spravodlivú daňovú povinnosť. 

 
7. V § 75 – Správa dane, navrhuje sa 

v texte vypustiť slovo „zastavané“.
Odôvodnenie: Tak ako sa musí zúčastňo-

vať na havarijnom plánovaní i výkone činnos-
ti každá obec, ktorej územie alebo jeho časť 
sa nachádza v oblasti ohrozenia jadrovým 
zariadením, tak sa právom stáva po navrho-
vanej zmene aj správcom dane za jadrové 
zariadenie.

 
ZÁVER
Prijatím návrhov na zmeny zákona v časti 

dane za jadrové zariadenie dôjde k odstrá-
neniu konfliktných ustanovení, zlepší sa da-
ňová vykonateľnosť, čo prispeje k stabilite 
a bezkonfliktnosti vzťahov prevádzkovateľov 
strategických jadrových zariadení a dotknu-
tých územní. Zároveň sa odstránia deformá-
cie tejto časti právnej normy, jej realizáciou 
sa vytvoria potrebné, lepšie podmienky pre 
všetky obce v oblasti plnenia úloh havarij-
ného plánovania vo verejnom záujme. Navr-
hovaná novela zákona po celkovom znížení 
dane z titulu zmeny veľkosti oblasti ohro-
zenia napr. pre JE V-2 vyvolá iba mierne 
zvýšené daňové zaťaženie o 400 000,- €, 
čo nemá prakticky žiadny dopad na hos-
podársky ročný výsledok daňovníka, ani 
štátny rozpočet.
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Všetko o Najvyššom 
kontrolnom úrade SR

ZMO, región JE Jaslovské Bohunice 
v spolupráci s Najvyšším kontrolným 

úradom SR, expozitúrou Trnava
si vás dovoľujú pozvať na 

pracovné stretnutie, ktoré sa uskutoční dňa 
26. apríla 2012 v priestoroch zasadačky 
na 1. poschodí Obvodného úradu Trnava, 
Kollárova 8, 917 01 Trnava. 
Začiatok pracovného stretnutia: o 10.00 h  

Program: 
� otvorenie pracovného stretnutia,
�  postavenie a úloha NKÚ SR ako moder-

ného a flexibilného úradu,
�  prezentácia výsledkov kontrolnej činnosti 

expozitúry NKÚ SR Trnava za rok 2011,
�  diskusia,
�  záver.
Tešíme sa na stretnutie.

Ing. Ivan Šikula
riaditeľ expozitúry NKÚ SR Trnava 

Mgr. Alena Jelušová
predsedníčka ZMO

POZVÁNKA

Rázny prejav 
nesúhlasu s vládou
V Bratislave sa 22. októbra 2011 konal 

mimoriadny snem Združenia miest a ob-
cí Slovenska. Ako delegáti sa na ňom za 
ZMO, región JE Jaslovské Bohunice zú-
častnili členovia Rady združenia. Ďalší 
asi 40 starostovia z regiónu sa zúčastnili 
ako pozorovatelia.

Snem zásadne odmietol:
1. Zmenu systému financovania originál-

nych pôsobností miest a obcí z podielu na 
výnose dane z príjmov fyzických osôb na 
mix daní, schválenú vládou SR v návrhu 
zákona o rozpočtovom určení výnosu dane 
pre územnú samosprávu.

2. Snahy o centralizáciu výkonu origi-
nálnych pôsobností obcí cez ekonomické 
nástroje a účelové kritériá stanovené v zá-
konoch.

3. Povinnosť obcí poskytovať finančné 
prostriedky v zmysle § 65 ods. 5 zákona č. 
305/2005 Z. z. o sociálno-právnej ochrane 
detí na vytváranie úspor pre dieťa s naria-
denou náhradnou starostlivosťou.

ODPOVEĎ PREMIÉRKY
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                         Združenie miest a obcí, 
región JE Jaslovské 
Bohunice
Trhová 2, 917 00 Trnava
tel./fax: 033 5511 735, 
0905 399 636
e-mail: zmo@zmo.sk, 
www.zmo.sk

Vaša excelencia
Ivan Gašparovič 
prezident Slovenskej republiky
Kancelária prezidenta Slovenskej republiky 
Hodžovo nám. 1 
P.O. Box 128 
810 00 Bratislava 1 

Trnava, dňa 31.10.2011 

Vaša excelencia, vážený pán prezident 
Slovenskej republiky.

 
Národná rada Slovenskej republiky 20. ok-

tóbra 2011 schválila Novelu zákona, ktorou 
sa mení a dopĺňa zákon č. 582/2004 Z. z. 
o miestnych daniach a miestnom poplatku 
za komunálne odpady a drobné stavebné 
odpady v znení neskorších predpisov. 

V zastúpení miestnych samospráv jadrové-
ho regiónu obraciam sa na Vás s naliehavou 
žiadosťou o nepodpísanie a vrátenie predmet-
nej Novely zákona Národnej rade Slovenskej 
republiky na opätovné prerokovanie.

 
Svoju žiadosť odôvodňujem nasledovne: 
Novela zákona zásadným a neprípustným 

spôsobom zasahuje do originálnych i prene-
sených kompetencií miestnej samosprávy. 
Zvyšuje administratívnu náročnosť, ale sme-
ruje k znižovaniu príjmov obecných rozpočtov 
a prenosu ťarchy daní na sociálne zázemie 
obyvateľstva. Zvýhodňuje a obmedzuje da-
ňové zaťaženie podnikateľskej sféry, ktorej 
občania a obce vytvorili podmienky často na 
úkor vlastných potrieb a životného prostredia. 
Vlastné obmedzenia sa prijali s podmien-
kou očakávaných daňových príjmov a ich 
použitím na realizáciu rôznych potrebných 
kompenzácií. Novela zákona štvornásobným 
znížením možného násobku sadzby dane 
u pozemkov z 20 na 5 a pri stavbách zo 40 na 
10-násobok spôsobuje paušalizáciu a zníže-
nie daňových rozdielov u nehnuteľností v pro-
spech nehnuteľností významne ohrozujúcich 
zdravie, bezpečnosť, kvalitu života i hodnotu 
nehnuteľného majetku občanov a obcí. Do 
daňového systému sa zavádzajú nelogické, 
nejednoznačné a špekulatívne prvky, ako 5 % 
daňovníkov v jednotlivej časti obce, alebo 
medziročné znižovanie násobku dane podľa 
ods. 3, § 104f. Navyše zásadne odmietame 
udržiavanie a rozširovanie nelogických usta-
novení dane z nehnuteľností v oblasti jadro-
vých zariadení na úkor obcí a občanov.

 
V konkrétnom znení ide o nasledovné 

ustanovenia:
Bod 9. V § 8 odsek 2, v novom texte zme-

niť výraz „5-násobok“ na „20-násobok“ tak, 
ako je uvedené v pôvodnom znení zákona. 
Zároveň v poslednej vete ustanovenia za 
slovom 100-násobok vypustiť text „...ročnej 
sadzby dane podľa odseku 1“ a tento na-
hradiť textom „...najnižšej ročnej sadzby 
dane uvedenej vo všeobecnom záväznom 
nariadení 11)“.

Odôvodnenie: Cieľom ustanovenia bolo 
a je umožniť výraznejšie zdaniť pozemky 
funkčne spojené so stavbou jadrového zaria-
denia. Pôvodne omylom zaradený a schvá-
lený text poslednej vety spôsobuje opačný 
výsledok. U všetkých ostatných pozemkov je 
možné VZN stanoviť násobne vyššiu sadzbu 
dane, ako je uvedená v § 8 odseku 1. 
Napríklad nie 0,25 % ale 12,5 % a hoci len 
5-násobne vyššia môže byť horná sadzba 
dane z pozemkov, táto potom bude 12,5 x 5 
= 62,5 %. Pri pozemkoch funkčne spojených 
s jadrovým zariadením je sadzba dane pev-
ne viazaná na nemeniteľný základ 0,25 %, 
čo pri 100-násobku je iba maximálne 25 %. 
Preto sa navrhuje systémová zmena tak, ako 
to platí u ostatných pozemkov.

 
Bod 10. V § 8 sa doplnil odsek 3, v ktorom 

texte za slovami „...na prevádzku jadrového 
zariadenia“ vložiť čiarku a nasledovné slo-
vá „..., vyraďovanie jadrového zariadenia 
z prevádzky“ a pokračovať v texte.

Odôvodnenie: Schválené znenie odse-
ku 3 je špekulatívne, umožňuje príslušne 
zdaňovať pozemky iba počas prevádzky 
jadrového zariadenia! Pozemky sú funkčne 
spojené s jadrovým zariadením aj po havárii 
jadrového zariadenia (A-1) a v etape vyra-
ďovania jadrového zariadenia z prevádzky. 
Počas existencie jadrového zariadenia nie 
je žiadny rozumný dôvod meniť spôsob 
a podmienky zdaňovania. Práve naopak, 
zdaňovanie má vytvárať prirodzený eko-
nomický nástroj a tlak na dobu vyraďova-
nia, zmenšovanie rizík zo stavu pozemkov, 
rýchlejšie uvoľňovanie z osobitného režimu, 
a tým preradenie do iného režimu zdane-
nia. Schválené znenie poškodzuje správcov 
dane v jadrových lokalitách, preto sa žiada 
uvedená zmena.

Bod 22. V § 17 odseku 7 ponechať v plat-
nosti pôvodné znenie ustanovenia, alebo iba 
poslednú vetu určujúcu jednotlivú časť obce. 
Prvé dve vety vypustiť, nesúhlasíme viazať 
jednotlivú časť obce na počet daňovníkov.

Odôvodnenie: Stanovenie fixného limitu 
5 % daňovníkov pre jednotlivú časť obce 
nezmyselne poškodzuje obce ako správcov 
dane, na území ktorých sú jadrové zaria-

denia, prevádzky výrobných a obchodných 
reťazcov s jedným, dvomi daňovníkmi a jas-
ne, zmysluplne vymedzenými časťami obce. 
Ide o účelový zásah do správy miestnych 
daní bez analýz dopadov na rozpočty obcí 
a dôsledky povinne zabezpečovaných slu-
žieb napríklad v prípadoch, keď siete boli za 
euro prevedené do majetkov obcí. Tieto dnes 
musia zabezpečovať ich prevádzku, údrž-
bu i rekonštrukcie. Preto žiadame zmenu 
zmeny charakteristiky jednotlivej časti obce, 
a tým predísť nelogickému spájaniu naprí-
klad obytných zón s priemyselnými zónami 
a podobne.

 
Bod 79. Do novely zákona bolo vložené 

ustanovenie 104f, odsek 3, ktoré vzhľadom 
na našu žiadosť o zachovanie pôvodných 
násobkov dane z pozemkov a stavieb, žia-
dame zo zákona vypustiť.

Odôvodnenie: Toto ustanovenie núti 
správcov dane zo stavieb povinne znižovať 
sadzbu dane napriek objektívnemu nárastu 
nákladov v oblasti povinne zabezpečova-
ných služieb zo strany obcí a miest. Mieru 
znižovania sadzby dane neurčuje, tá môže 
byť v tisícinách %, a teda zbytočná a formál-
na, náročná iba na administratívu a možné 
konflikty. Ustanovenie bude zneužívané na-
príklad v poslednom roku volebného ob-
dobia, kedy končiace vedenie obce, mesta 
použije sadzbu podľa § 12 ods. 1 a spôsobí 
v ďalšom roku po voľbách kolaps rozpočtu 
obce alebo mesta.

Návrat k postupnému znižovaniu sadzieb 
nebude možný. Zákon nemá vytvárať priestor 
na spochybňovanie dôveryhodnosti, stability 
a spoľahlivosti miestnej samosprávy, a tým 
verejnej správy ako celku.

Vaša excelencia, vážený pán prezident, 
dovoľte mi, aby som vyslovila dôveru vo Va-
še rozhodnutie v prospech uzákonenia takej 
právnej normy, ktorá nepoškodí a pomôže 
miestnym samosprávam pri plnení ich nároč-
ných úloh v každom období. 

S úctou
Mgr. ALENA JELUŠOVÁ

predsedníčka
ZMO, región JE Jaslovské Bohunice

� Rokovanie rady združenia dňa 21.3.2012 v Maduniciach. Program rokovania bol 
zameraný na prípravu dokumentov XXII. snemu ZMO – ako programové zameranie, 
vyhodnotenie činnosti za rok 2011. Zľava: V. Vöröš – Lúka, L. Bohačík – Pečeňady, 
Ing. M. Hrčka – Dolné Dubové, K. Zachar – Dechtice – členovia rady a M. Genčúrová 
– Trstín, predsedníčka kontrolnej komisie.

LIST PREZIDENTOVI SR
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Stanovisko k Správe o hodnotení inves-
tičného zámeru Integrálny sklad rádioak-
tívnych odpadov, predložené na verejnom 
prerokovaní 29. februára v Jaslovských 
Bohuniciach a zaslané na Ministerstvo ži-
votného prostredia SR.

Združenie miest a obcí, región JE Jaslov-
ské Bohunice v rámci zverejnenej Správy 
o hodnotení vplyvov zámeru činnosti Integrál-
ny sklad rádioaktívnych odpadov navrhovate-
ľa JAVYS, a. s., Tomášikova 22, 821 02 Brati-
slava na internetovej stránke www.enviropor-
tal.sk a jej verejného prerokovania, vydáva 
v zmysle ustanovení zákona č. 24/2006 Z. z. 
o posudzovaní vplyvov na životné prostredie, 
v platnom znení k navrhovanej činnosti, na-
sledovné stanovisko:

ZMO, región JE Jaslovské Bohunice s re-
alizáciou zámeru Integrálny sklad rádioaktív-
nych odpadov (IS RAO)   

N E S Ú H L A S Í .
1. Všeobecne

Predložený zámer realizácie IS RAO a Sprá-
va o hodnotení vplyvov na životné prostredie 
je dôkazom pokračujúceho prístupu v rozho-
dovaní o činnosti v jadrovoenergetickej loka-
lite Jaslovské Bohunice spôsobom, kde obce 
a verejnosť sú postavené do pozície štatistov 
a formálnych pripomienkovateľov zámerov 
a činností. Dokumentuje to celá história jadro-
vej energetiky na Slovensku, politické rozhod-
nutia vlád i súčasný stav jadrovej lokality, pred 
ktorou stoja najzávažnejšie otázky naloženia 
s VJP a RAO. Ako príklady treba pripomenúť 
JE A-1 a cenu, ktorej jediným prínosom bola 
„výchova množstva odborníkov“, ktorí nie sú 
patrične rešpektovaní. Rozhodnutie o odsta-
vení JE V-1 bez prípravy a zdrojov na vyra-
ďovanie zo strany štátu neprispievajúceho 
na vyraďovanie zo štátneho rozpočtu. Ďalej 
Uznesenie vlády SR č. 880/2008 o výstavbe 
nového jadrového bloku v Jaslovských Bo-
huniciach, alebo uznesenie číslo 610/2009 
o zodpovednosti JAVYS, a. s., za inštitucio-
nálne odpady a RA materiály zachytené na 
území SR umiestnené v tejto lokalite. Doku-
menty a správy sa často odvolávajú na „dobrú 
prax“ iných krajín v umiestňovaní skladov 
RAO, ale ignoruje sa dobrá prax v kompe-
tenciách environmentálnych, ekonomických 
aspektoch prednostnej zamestnanosti miest-
neho obyvateľstva a firiem, personálna odbor-
nosť a stabilita manažmentu. 

Štát sa v oblasti jadrovej energetiky dlhodo-
bo bráni prijať záväzky voči verejnosti za jad-
rové škody na úrovni doby (Parížsky dohovor, 
Bruselský podporný dohovor) a bez násled-
kov neplní ani prijatý záväzok z Viedenského 
dohovoru o výške povinnej zábezpeky. Štát 
odmieta niesť akúkoľvek zodpovednosť za 
náhradu jadrových škôd voči obetiam i ŽP 
za svoju jadrovoenergetickú politiku a nikto 
nenesie zodpovednosť pre prípad terorizmu 
alebo vojnového konfliktu. Verejnosť nie je 
reálne nijako chránená. Miera úrovne vzťahov 
a tolerancia k zneužívaniu jadrovej lokality 
Jaslovské Bohunice je vidieť v stave legisla-
tívy, zákonnosti a jej realizácii v praxi. Štátne 
orgány svojimi rozhodnutiami v rozpore so 
zákonom bránia zákonným daňovým príjmom 
obcí za jadrové zariadenie, neustále bránia 

zdaneniu všetkých jadrových zariadení. Pod-
mienky zdanenia vzťahujú iba k výrobe el. 
energie. Obce nemajú v rozpore s Ústavou 
SR možnosť súdnej ochrany voči rozhodnu-
tiam daňových orgánov. Lokality so sklado-
vaním a ukladaním VJP a RAO sú poškodzo-
vané oproti iným druhom skladovaných odpa-
dov, chýba zákon o RAO. Obce boli vylúčené 
zo zákona, dnes o NJF, s možnosťou čerpať 
prostriedky na ŽP a elimináciu dôsledkov pre-
vádzky a vyraďovania JZ, ako aj z orgánov 
tejto inštitúcie. Obce sa nemôžu vyjadrovať 
(nie sú účastníkmi konania) k zaradeniu do 
oblasti ohrozenia, ani k jej veľkosti. 

Odstránenie uvedených nedostatkov 
a problémov je základom pre riešenie a posu-
dzovanie akejkoľvek novej investičnej činnosti 
a zámerov v oblasti jadra, bez ohľadu umiest-
nenia nových jadrových zariadení. 

 2. Legislatíva

2.1. Prijať zákon o zodpovednosti za jad-
rovú škodu. 

Problém zodpovednosti riešiť samostatným 
zákonom mimo atómového zákona, ktorým 
sa zabezpečí záruka náhrady jadrovej ško-
dy všetkým obetiam s právom náhrady do 
20 rokov, v plnej výške garantovanej štá-
tom a v stanovenej výške povinnej zábezpe-
ky prevádzkovateľom jadrového zariadenia 
a bez rozdielu, či bola spôsobená jadrovou 
udalosťou prevádzkovateľom, teroristickým 
útokom alebo vojnovým konfliktom v úrovni 
Parížskeho dohovoru.

2.2. Prijať zákon o jadrových odpadoch.
Prijať komplexnú právnu úpravu, ktorá bude 

obsahovať kategorizáciu, evidenciu, spôsob 
nakladania a spoplatnenia za tvorbu, sklado-
vanie pred úpravou a po úprave pre bezpečné 
skladovanie a ukladanie RAO na úložisko. 
Zákon bude tvoriť chýbajúci ekonomický ná-
stroj v regulácii s nakladaním VJP a RAO, 
podporí rozhodovanie o umiestňovaní prísluš-

ných zariadení, vytvorí tlak na obmedzovanie 
tvorby, doby dočasného skladovania s pozitív-
nym dopadom na ŽP a radiačnú bezpečnosť. 
Príjemcom poplatkov budú obce v stanovenej 
oblasti a fond ŽP.

2.3. Prijať novelu zákona o miestnych da-
niach v časti 9 - Daň za jadrové zariadenie.

Prijať právnu normu, ktorá zabezpečí zda-
nenie daňou za jadrové zariadenie všetky 
druhy jadrových zariadení podľa typu a mie-
ry rizika spôsobeného vlastnou prevádzkou. 
Zdanenie vytvorí ekonomický tlak na včasné 
vyradenie nepotrebných jadrových zariadení 
a všeobecne pozitívny dopad na efektívnosť 
ich využitia a ŽP.

2.4. Prijať novelu zákona o miestnych da-
niach tak, aby bola odstránená podmienka 
minimálne 5 % daňových subjektov v samo-

statne zdaňovanej časti územia. Táto pod-
mienka poškodzuje správcov dane v jadro-
voenergetických lokalitách a obce, ktoré vy-
tvorili podmienky pre vznik technologických 
parkov, obchodných komplexov a podobne, 
pre jej nesplniteľnosť. Súčasne zmeniť pred-
met dane tak, aby boli reálne zdaňované aj 
iné druhy stavieb bez strechy, ako sú 120 m 
vysoké chladiace veže. Charakter stavby pod-
liehajúcej zdaneniu zosúladiť so stavebným 
zákonom. 

2.5. Prijať vládne nariadenie, alebo zákon, 
ktorým sa zabezpečí povinnosť, aby minimál-
ne 70 % finančného objemu prác na vyraďo-
vaní JZ z prevádzky realizovali dodávateľské 
firmy s rovnakým percentom zamestnancov 
so sídlom a súťažným bonusom podľa oblastí 
ohrozenia a pásiem ohrozenia určených pre 
pôvodnú prevádzku JZ daňovými zákonmi 
a rozhodnutím ÚJD SR. Tým využiť vedo-
mostný potenciál ľudských zdrojov, nahradiť 
významný úbytok pracovných miest a súčas-
ne podporiť sociálny zmier v danom území 
zamestnanosťou. 

Región so zámerom nesúhlasí!

� Nesúhlasné stanovisko ZMO, región JE Jaslovské Bohunice k výstavbe integrálneho 
skladu rádioaktívnych odpadov na verejnom prerokovaní prezentovala jeho predsed-
níčka Mgr. Alena Jelušová. 
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3. Správa o hodnotení vplyvov zámeru 
Integrálny sklad RAO. 

3.1. ZMO, región JE Jaslovské Bohunice 
prejavilo vecný záujem o priamu konzultáciu 
o obsahu a predmete zámeru so spracova-
teľom uvedeným v dokumentácii ETIAM, a. 
s., Miletičova 23, Bratislava. Kontakt bol ne-
úspešný, nakoľko spoločnosť nie je uvedená 
v obchodnom registri na internete. Dôvodom 
bolo overiť a zistiť skúsenosti z navrhovania 
najvážnejšej stavby, aká sa kedy realizovala 
v SR pre dlhodobé skladovanie vysoko rádio-
aktívnych materiálov a odpadov.

3.2. Účel zámeru činnosti
Podľa Uznesenia vlády č. 610/2009 bola 

JAVYS, a. s., určená povinnosť nakladania 
s inštitucionálnymi a zachytenými RA mate-
riálmi. Zámer ani Správa túto skutočnosť 
neobsahuje. Kde sú a ako budú skladované 
pred a po spracovaní, keď IS RAO má slúžiť 
iba RAO z JE V1 a JE A1, resp. JE V-2. Účel 
je stanovený všeobecne bez špecifikácie skla-
dovania druhov, množstva a aktivity rádionuk-
lidov. Ak nie je známa konečná hodnota týchto 
údajov, je pochybnosť dosiahnuť všeobecne 
deklarovaný účel. 

3.3. Umiestnenie zámeru činnosti
Pre hodnotenie bol predložený iba jeden 

variant umiestnenia s dvomi alternatívami 
(Jaslovské Bohunice, Veľké Kostoľany). Ne-
súhlasíme s postupom MŽP SR a navrho-
vateľa určením pre rozsah hodnotenia iba 
variantu č. 1 s vylúčením 0-variantu a variantu 
Mochovce. Pritom Správa uvádza alternatívy 
ako varianty umiestnenia, čo nezodpovedá 
skutočnosti. Správa o hodnotení vplyvov na 
ŽP je určená pre laickú i odbornú verejnosť, 
ktorá má právo poznať, posúdiť a vyjadriť sa 
na základe hodnotenia a vlastného poznania 
dopadov aj k variantu 0, ak by sa činnosť 
nerealizovala, alebo vo variante Mochovce. 
Prijatý postup je v rozpore s cieľom zákona 
č. 24/2006 Z. z. o posudzovaní vplyvov na 
ŽP. Zdôvodnenie umiestnenia ISO RAO je 
nedostatočné.

3.4. Financovanie IS RAO
a) Výstavba IS RAO podľa dokumentu má 

byť financovaná z fondu BIDSF určeného na 
vyraďovanie JE V-1. Žiadame doložiť závä-

zok, že využitie zámeru pre JE A-1 a JE V-2 
nebude dôvodom neposkytnutia finančných 
zdrojov na celú stavbu a v príslušnom čase. 

b) Správu doplniť o výšku a spôsob finan-
covania budúcej prevádzky a vyraďovania 
IS RAO.

3.5. Životnosť IS RAO
Predpokladaná životnosť IS RAO je 70 

rokov, pričom po 50-ich rokoch v sklade zo-
stanú RAO, ktoré nebude možné uvoľniť do 
ŽP. Správa neobsahuje dostatočné údaje 
o ďalšom postupe a stave prípravy hlbinného 
úložiska. Rovnako chýbajú postupy v prípade 
skrátenia životnosti IS RAO účinkami živelnej 
pohromy (zemetrasenie, pád lietadla, teroris-
tický útok, vojnový stav, požiar), teda možnej 
straty integrity stavebných konštrukcií a skla-
dovacích obalov (JE A-1 Plutónium, Cézium 
137). Navrhované technické riešenie a doba 
skladovania tieto udalosti nevylučuje. 

3.6. Skladované RAO
Chýbajú presné informácie o inventári skla-

dovaných RAO, o ich vlastnostiach, účinkoch 
na zdravie a životné prostredie.

3.7. Vplyvy na obyvateľstvo a ŽP
Posudzovaný je iba jeden variant s dvoma 

alternatívami umiestnenia v jadrovoenergetic-
kej lokalite Jaslovské Bohunice, dlhodobo za-
ťažovanej účinkami radiácie, ktorá sa dostala 
za hranicu technologických bariér udalosťami 
na JE A-1, povolenými výpusťami do atmo-
sféry a hydrosféry z prevádzky JE V-1, JE V-2 
a spracovateľských technológií RAO i sklado-
vaním rastúcej kapacity VJP. Miera únikov, rizík 
a radiačnej záťaže v rámci SR nie je s lokalitou 
Jaslovských Bohuníc v ničom a nikde porovna-
teľná. Zároveň to predstavuje zdravotné riziká 
pre viac ako dvojnásobok sídiel a počtu oby-
vateľov ako vo variante Mochovce, kde štátny 
rozpočet prispel na ochranu ŽP vo vodovodoch 
a kanalizáciách hodnotou 1,2 mld. Sk. V prípa-
de objektívneho hodnotenia oboch variantov 
umiestnenia IS RAO by boli preukázané eko-
nomické, a nie ekologické a zdravotné faktory 
návrhu č. 1. Z hľadiska zamestnanosti je navr-
hovaná činnosť nevýznamná.

ZÁVER:

A. 
ZMO, región JE Jaslovské Bohunice, na 

základe uvedených skutočností, nesúhlasí 
s variantom č. 1 a alternatívami 1 a 2 v k. ú. 
Jaslovské Bohunice a v k. ú. Veľké Kosto-
ľany.

B. 
Žiada zabezpečiť prijatie zákonov, noviel 

zákonov a nariadení vlády SR uvedených 
v časti 2. Legislatíva tohto stanoviska, ako ne-
vyhnutnosť zlepšiť stav právneho prostredia 
a záruk v oblasti jadrovej energetiky.

C. 
Žiada MŽP SR a navrhovateľa JAVYS, a. 

s., prehodnotiť a dopracovať systém, postupy, 
lehoty, kapacity a financovanie vyraďovania 
JE A – 1, JE V – 1 a spracovateľských tech-
nológií RAO, následne vykonať opakované 
verejné prerokovanie predmetných činností.

ZMO, región JE Jaslovské Bohunice

� Na verejnom prerokovaní sa zúčastnili nielen starostovia dotknutých obcí, ale i ďalší 
starostovia ZMO. Na fotografii: Mgr. Jelušová (Madunice), Ing. Súkeník (Zemianske Sa-
dy), P. Johanes (Kátlovce), K. Zachar (Dechtice), Ing. Hrčka (Dolné Dubové), p. Ryška 
(bývalý predseda ZMO a exstarosta obce Jaslovské Bohunice).

� Účastníci verejného prerokovania Správy o hodnotení investičného zámeru Integrál-
ny sklad rádioaktívnych odpadov.
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Súhlas sme podmienili 
radiačnou bezpečnosťou 

a zdanením odpadu
Bude v našej lokalite sklad rádioak-

tívneho odpadu? Túto otázku si kladie 
viac starostov obcí a občanov, ktorí žijú 
v blízkosti jadrovoenergetického kom-
plexu Jaslovské Bohunice. Zámer na-
vrhovateľa, spoločnosti JAVYS, a. s., je 
jednoznačný a zatiaľ aj nemenný. Áno, 
integrálny sklad rádioaktívnych odpa-
dov (IS RAO) majú v pláne vybudovať 
v najbližších rokoch. 

Podľa variantu č. 1 štúdie je viac ako 
pravdepodobné, že sklad bude vybudova-
ný v priestoroch spoločnosti navrhovateľa, 
čo znamená, že sa bude nachádzať na 
katastrálnom území Jaslovských Bohuníc. 
Celkové investičné náklady predstavujú asi 
26 miliónov €. Čo to všetko pre našich 
občanov znamená, sme sa pýtali navrho-
vateľa na verejnom pripomienkovaní správy 
IS RAO, ktoré sa uskutočnilo 29. februára t. 
r. Na prerokovaní sa zúčastnili starostovia 
najbližších obcí, zástupcovia navrhovateľa 
zámeru, zástupcovia ďalších dôležitých in-
štitúcií ako MŽP SR, či ÚJD SR, starostovia 
obcí ZMO, región JE Jaslovské Bohunice 
a občianska verejnosť. 

Po dôkladnom oboznámení sa so sprá-
vou, sformulovali starostovia dotknutých 
obcí (Jaslovské Bohunice, Veľké Kosto-
ľany, Malženice, Ratkovce, Žlkovce, Pe-
čeňady a Radošovce) na svojom stretnutí 
pripomienky, ktoré predniesli predstavi-
teľom spoločnosti JAVYS, a. s. Hlavnými 
pripomienkami bola hlavne bezpečnosť 
zariadenia z pohľadu radiačnej ochrany 
skladu a následne aj spodných vôd, a tak-
tiež možný prienik rádioaktívnych častí 
do okolitého životného prostredia. Otázky 
smerovali prevažne k spôsobu ukladania 
a charakteru budúceho uloženého odpa-
du, to znamená o aký typ odpadu z hľadis-
ka žiarenia pôjde. 

Podľa zámeru budúceho prevádzkova-
teľa sa v sklade nebudú nachádzať vyso-
koaktívne odpady a všetky odpady budú 
uložené v kontajneroch alebo sudoch. Ak-
tivita jednotlivých odpadov by nemala byť 
navýšená oproti súčasnému stavu. Ako 
najdôležitejšie však treba zadefinovať po-
trebu legislatívnej úpravy o dani za uložený 
rádioaktívny odpad. To bola taktiež jedna 
z našich najdôležitejších pripomienok ako 
dotknutých obcí tohto investičného záme-
ru. Súhlas s výstavbou IS RAO sme teda 
podmienili splnením všetkých technických 
požiadaviek nielen na radiačnú bezpeč-
nosť budúcej prevádzky a taktiež prijatím 
zákona o jadrovom odpade. O našich po-
žiadavkách na prijatie zákona budeme spo-
ločne rokovať s predstaviteľmi spoločnosti 
JAVYS, a. s., a tiež s predstaviteľmi novej 
vlády. Verím, že tá nadchádzajúca bude 
aspoň trochu obciam nápomocná, keďže 
doteraz nás nikto z predchádzajúcej vlády 
nepokladal za rovnocenného partnera.

Mgr. GILBERT LIŠKA
starosta obce Veľké Kostoľany 

Sekcia financovania a informatiky pri 
ZMOS Bratislava sa v roku 2011 zišla na 
3 rokovaniach. Vzhľadom na politické i le-
gislatívne turbulencie, tak typické pre rok 
2011, bola sekcia pravidelne konfrontova-
ná so závažnými témami. 

Na prvom, prípravnom zasadnutí sekcie dňa 
6.7. patrili medzi najdôležitejšie pracovné body 
legislatívne návrhy týkajúce sa komunálnej re-
formy, reštrukturalizačného konania obce, na-
vrhovanej novely zákona o miestnych daniach 
a projektu DEUS zameraného na podporu 
zavádzanie e-governmentu do samospráv. 

Na druhom rokovaní dňa 23.8. sa už na 
sekcii objavil návrh radikálnej zmeny princípov 
fiškálnej decentralizácie v podobe známeho 
mixu daní, ku ktorému sekcia od začiatku 
zaujala odmietavé stanovisko ako k neisté-
mu experimentu spochybňujúcemu dovtedy 
osvedčené piliere financovania samospráv 
a zároveň ponúkla iné možnosti riešenia fiš-
kálnej konsolidácie verejného rozpočtu. 

Na poslednom zasadnutí v roku dňa 15.11. 
2011 sa sekcia okrem návrhu zákona o rozpoč-
tovej zodpovednosti venovala predovšetkým 
legislatívnemu procesu návrhu novely zákona 
o miestnych daniach a miestnom poplatku po 
vrátení zákona do NR SR prezidentom. Ďa-
lej sa venovala rizikám financovania školstva 
a deformáciám spôsobeným netransparentným 
systémom financovania centier voľného času 
a školských stredísk záujmovej činnosti, rizikám 
spojeným s financovaním sociálnych služieb, 
ako aj príprave projektu DEUS – dátového cen-
tra elektronizácie územnej samosprávy. 

Okrem spomínaných tém boli na každom 
zasadnutí prerokované aktuálne daňové prog-
nózy a východiská rozpočtov obcí na ďal-
šie roky a zároveň identifikovali možné riziká 
pre rozpočty samospráv. Stabilnou súčasťou 

programu zasadnutí boli aj diskusie o prebie-
hajúcich zmenách v legislatíve a o ich mož-
nom dopade na financovanie samospráv. 

Mgr. MAROŠ SAGAN, PhD.
starosta obce Cífer, člen sekcie 

financovania a informatiky

Na stole stále závažné témy
Z rokovaní Sekcie financovania a informatiky Rady ZMOS

Čo je to DEUS?
Ministerstvo financií SR v rámci Operač-

ného programu Informatizácia spoločnosti 
(OPIS) zverejnilo 13. decembra 2011 výzvu 
na projekt Dátového centra obcí a miest, 
definovaný v zozname národných projek-
tov, schválenom riadiacim orgánom OPIS. 
Projekt má prispieť k zefektívneniu verej-
nej správy a zvýšeniu spokojnosti občanov 
s jej fungovaním na miestnej aj regionálnej 
úrovni. Cieľom tohto projektu je vybudo-
vanie Datacentra elektronizácie územnej 
samosprávy Slovenska, ktoré by umožnilo 
obciam a mestám poskytnúť elektronické 
služby občanom a podnikateľom, ako aj 
ďalším subjektom verejnej správy. Data-
centrum vytvorí platformu, na ktorú sa budú 
môcť napojiť obce a mestá, bez ohľadu na 
to či už e-governmentové služby poskytujú 
a aký softvér na to využívajú. Zároveň 
bude postupne prepájané s ústredným por-
tálom verejnej správy, čím sa zosúladí 
s celkovou koncepciou e-governmentu na 
Slovensku. Cieľom projektu, ktorý by mal 
byť spustený v roku 2012, je, aby posky-
tovanie elektronických služieb bolo vďaka 
DEUS-u pre mestá a obce jednoduchšie 
a lacnejšie. Viac informácií nájdete na 
www.zdruzeniedeus.sk.  

Advokátska kancelária Ki-
selica & Partners, ktorá za-
stupuje členské obce ZMO, 
región JE Jaslovské Bohu-
nice v súvislosti so žalobou 
podanou obcami združenia 
proti Slovenskej republike o náhradu ško-
dy, ktorá im vznikla nesprávny úradným 
postupom, podáva aktuálne informácie:

Doposiaľ boli nariadené pojednávania pre ob-
ce: Nitrianska Blatnica, Smolenice, Kátlovce, 
Čermany, Nižná, Borovce, Plavecký Peter, Sila-
dice, Šoporňa. Tieto pojednávania boli odročené 
na neurčito, prípadne bol stanovený nový termín. 
Za daného stavu nie je nevyhnutné, aby sa na 
pojednávaní zúčastňovali štatutárni zástupcovia 
obcí, keďže ide výlučne o právne otázky, ku kto-
rým výpovede štatutárov nie sú potrebné.

Okresný súd Bratislava I vydal rozsudok, 
v ktorom bol návrh navrhovateľa v celom roz-
sahu zamietnutý, konkrétne v právnej veci 
navrhovateľa obce Gáň, Horné Dubové, Dol-
né Orešany, Častá, Jalšové, Jaslovské Bohu-
nice, Nové Sady. Voči týmto rozsudkom boli 
v zákonnej lehote podané odvolania, o kto-
rých doteraz nebolo právne rozhodnuté. 

Vzhľadom k tomu, že skutko-
vý aj právny stav všetkých ža-
lôb je prakticky totožný, možno 
očakávať zamietavé stanovisko 
súdu aj v rámci ďalších konaní. 

Navrhovaný postup: Z vyššie 
uvedeného dôvodu podávame návrhy, aby súd 
prebiehajúce konania na prvom stupni prerušil 
až do právoplatného rozhodnutia vo vyššie 
uvedených konaniach. Tieto konania by mali 
slúžiť ako istý „návod“ pre okresný súd na roz-
hodnutia v ďalších prebiehajúcich sporoch. Ak 
budú odvolania vo vyššie uvedených konaniach 
zamietnuté, a následne, keď vyčerpáme všetky 
možnosti obrany, ktoré nám právny poriadok 
Slovenskej republiky poskytuje, naším cieľom 
je pokračovať na Ústavnom súde SR za účelom 
domáhania sa ochrany „našich“ práv. V prípade, 
že našej sťažnosti nebude vyhovené, veci bude-
me riešiť až na Jednotnom Európskom súde pre 
ľudské práva v Štrasburgu. 

Obciam, ktoré podpísali zmluvu o spoluprá-
ci pri riešení tejto problematiky, poslali všetky 
potrebné podklady, ďakujeme za prejavenú 
dôveru a trpezlivosť.

JUDr. DALIBOR KISELICA

Pôjdeme až do Štrasburgu
Informácia v právnej veci členských obcí ZMO 

proti Slovenskej republike o náhradu škody 
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Po niekoľkoročnej prestávke sa Rada 
ZMO, región JE Jaslovské Bohunice roz-
hodla oživiť tradíciu Samosprávneho dňa. 
Považujeme zaň deň prijatia základné-
ho zákona samosprávy, ktorým je zákon 
o obecnom zriadení č. 369/1990 Zb. Sa-
mosprávny deň je dňom športu, výmeny 
skúseností, relaxu. 

V roku 2011 sa uskutočnil 6. septembra 
v príjemnom prostredí kopaníc v Agropen-
zióne Adam v Podkylave. Stretlo sa tu cca 
60 starostov združenia. Všetci pri prezentácii 
dostali tričko s logom združenia a vlastným, 
krstným menom. Tričko si všetci i „dobro-
voľne“ obliekli, čo malo vynikajúci efekt. Pri 
posledných komunálnych voľbách sa vyme-
nilo viac ako 50 % starostov, a tak miesto 
oslovenia „pani starostka – pán starosta“ sa 
všetci hneď oslovovali Anička, Jožko..., čo 
bolo veľmi milé. (Táto skutočnosť sa nedala 
využiť iba v bazéne a vírivke, keď tričko zo-
stalo v šatni...) Program Samosprávneho dňa 
bol ladený športovo – relaxačne, a tak okrem 
bazéna a vírivky účastníci využili tenisové 
kurty, futbalové ihrisko, jazdu na koči i na 
koni, prehliadku agrofarmy.                  - sn -

Samosprávny deň ako vymaľovaný!

� Starostovia pri prehliadke farmy.   

� Jazda na koči je zábavkou nielen pre deti, ale i pre starostov. 
Zľava zozadu: A. Hazuchová – Jablonica, D. Blažková – Prietrž, 
K. Zachar –  Dechtice, J. Myjavcová – Hubina.

� Počasie bolo na september ukážkovo letné, a preto bolo 
potrebné sa pred slniečkom i schovávať do tieňa a dodržiavať 
pitný režim. Zľava: M. Cáderová – Bíňovce, D. Balážová – Suchá 
nad Parnou, J. Belicová – Dolné Orešany, M. Genčúrová – Trs-
tín, A. Hazuchová – Jablonica.

� Aj napriek letnej 
teplote do 30 stup-
ňov sa podarilo 
zohrať i futbalový 
zápas v skrátenom 
čase.
Horný rad zľava: 
V. Vöröš – Lúka, R. 
Braniša – Dlhá, Ľ. 
Šúry – Dolná Streda, 
T. Nemeček – Pus-
té Sady, M. Macko 
– Malženice, M. Her-
ceg – Buková. Dolný 
rad zľava: M. Sagan 
– Cífer, M. Halaksa –  
Košolná, R. Súkeník 
– Zemianske Sady.
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Nejde zatvárať oči 
pred hrozbou jadrových havárií

OBČIANSKA INFORMAČNÁ KOMISIA V ROKU 2011

V minulom roku, ako možno aj iné or-
ganizácie, Občianska informačná komisia 
Bohunice (ďalej len OIK) pre lokalitu Bo-
hunice prešla personálnymi zmenami spô-
sobenými výsledkami komunálnych volieb 
v roku 2010. Komisia má v súčasnosti no-
vých členov a taktiež nového predsedu, 
ktorým sa stal v roku 2011 starosta obce 
Veľké Kostoľany Mgr. Gilbert Liška. 

Úlohu predsedu informovať občanov okoli-
tých obcí o dianí v jadrovoenergetickom kom-
plexe prevzal po predsedníčke OIK Mgr. Alene 
Jelušovej, ktorá sa stala novou predsedníčkou 

ZMO, región JE Jaslovské Bohunice. 
Predchádzajúce výsledky OIK boli na 

vynikajúcej úrovni, o čom svedčia jednotlivé 
aktivity predovšetkým smerom k úprave le-
gislatívy, ktorá by mala napomôcť všetkým 
obciam v blízkosti jadrových zariadení. 
V nastúpenom dobrom trende chceme po-
kračovať aj naďalej a sme pripravení chrá-
niť našich občanov v prípade akejkoľvek 
udalosti, a to predovšetkým včasnou infor-
movanosťou.

Komisia sa okrem iných aktuálnych in-
formácií venuje aj problematike odškodne-

nia všetkých občanov v prípade udalosti na 
jadrovom zariadení v takom rozsahu, ak by 
okolie elektrárne zostalo niekoľko desaťro-
čí neobývateľné. Prevádzkovateľ elektrárne 
uviedol, že pre prípad tejto udalosti má s po-
isťovňou uzatvorenú zmluvu, komisia však 
zisťuje do akej výšky a akou čiastkou by boli 
obyvatelia odškodnení. Je preto potrebné 
diskutovať o týchto legislatívnych zmenách 
a sme pripravení rokovať s novou vládou, 
ktorá nemôže ďalej zatvárať oči nad exis-
tenciou jadrových zariadení a možnosťou ich 
prípadných havárií.

Nutnosť včas a pravdivo informovať Odborný seminár OIK
máj 2011 Nitra 

V minulom roku zorganizovali členovia 
OIK Bohunice a Mochovce spoločný od-
borný seminár zameraný na stress testy 
jadrových elektrární, ktoré mali dokumen-
tovať bezpečnostnú pripravenosť a aktu-
álny stav jadrových elektrární v prípade 
neočakávanej udalosti na zariadeniach. 
Podobná situácia nastala práve v japon-
skej Fukušime, kedy všetky prijaté bez-
pečnostné opatrenia zmietla vlna cunami. 
Vzhľadom na túto situáciu bolo potrebné 
venovať sa tejto problematike v takej mie-
re, aby občania žijúci v blízkosti elektrárne 
boli pravdivo a včas informovaní. Tešilo 
nás, že sa na seminári okrem prevádz-
kovateľov jadrových zariadení zúčastnilo 
množstvo starostov obcí a pozvanie prijali 
tiež zástupcovia štátnych orgánov, Úradu 
jadrového dozoru a ďalší odborníci v jad-
rovej problematike. 

Dňa 17. augusta 2011 sa v obciach v oko-
lí jadrovej elektrárne V2 v Jaslovských 
Bohuniciach rozozvučali sirény kolísa-
vým tónom. V obciach a mestách nastala 
u obyvateľstva panika, telefónne linky na 
všetky dostupné samosprávne orgány boli 
preťažené, nakoľko každý občan sa snažil 
získať akúkoľvek informáciu. 

V každej obci sú zriadené komisie civilnej 
ochrany a obrany, ktoré majú za úlohu riešiť 
vzniknuté havarijné či iné udalosti. Podľa ro-
zozvučaných sirén mala za povinnosť každá 
obec zvolať komisiu a informovať občanov. 
Do obcí sa však v prvých minútach žiadne in-
formácie nedostali, a tak aj starostovia a ďalší 
pracovníci samospráv získavali informácie len 
útržkovito a nevedeli občanom v prvých oka-
mihoch vysvetliť príčinu kolísavého signálu. 
Pokiaľ nemali potvrdené informácie o faloš-
nom signáli, brali do úvahy skutočnosť, že 
zvuk sirén ohlásil vznik havarijnej udalosti. 
� Požiadali sme preto Slovenské elektrár-

ne, a.s. Bratislava ako prevádzkovateľa jad-
rovej elektrárne v Jaslovských Bohuniciach 
o podrobné vysvetlenie príčin vzniku falošného 
signálu. Bola táto udalosť spôsobená zlyha-

ním technického zariadenia, alebo ju zapríčinil 
ľudský faktor? Všetci starostovia majú zod-
povednosť za svojich občanov, a preto je na-
mieste otázka, kto je zodpovedný za vzniknutý 
stav? Ak prišlo k poruche tohto zariadenia, ako 
môžeme dôverovať novému systému vyroz-
umenia? Môže však nastať aj opačný prípad, 
a to vtedy, ak v skutočnosti príde k radiačnej 
udalosti a sirény opäť zlyhajú, t. j. budú rozo-
zvučané stálym tónom. Musíme sa preto pýtať, 
či nový systém je kvalitný, keď pri uvádzaní do 
prevádzky zlyhal. Ak zoberieme do úvahy spô-
sobenie udalosti ľudským faktorom, kladieme 
si otázku, či je personál obsluhujúci zariadenie 
dostatočne kvalifikovaný a vyškolený. 

Z technického hľadiska nás taktiež zaujíma, 
akým spôsobom sú prepojené informácie 
podobného charakteru v nadväznosti na infor-
movanie cez obvodné úrady civilnej ochrany 
a krízového riadenia, od ktorých sa taktiež 
do obcí nedostali žiadne informácie. Ako 
sú prepojené telefónne mobilné spojenia na 
jednotlivých starostov obcí v súvislosti s rozo-
zvučaním sirén? V tejto súvislosti sme navrhli 
stretnutie prevádzkovateľa technického komu-
nikačného zariadenia a jadrovej elektrárne so 

zástupcami jednotlivých samospráv a žiadali 
o náležité oboznámenie so systémom vyroz-
umenia. Na základe falošného signálu, ktorý 
spôsobil rozruch u obyvateľstva, sme požia-
dali aj o podrobnú správu z vyhodnotenia už 
spomínanej udalosti a stanovisko, ktoré k nej 
zaujali všetky kompetentné orgány ako aj 
spoločnosť prevádzkujúca vyrozumievací sys-
tém. Stanovisko, ktoré nám zaslala hovorkyňa 
spoločnosti SE, a. s., 17. augusta 2011 po 19. 
h., t. j. takmer po štyroch hodinách od udalos-
ti, sme považovali za nedostatočné. 
� Po viac ako mesiaci, prišla odpoveď SE, 

a. s., Enel, ktorá bola takpovediac výsmechom 
a poukazovala zo strany prevádzkovateľa na 
neschopnosť starostov obcí, ktorí zle vyhod-
notili danú situáciu. Podľa našich zdrojov 
išlo o zlyhanie pracovníka spoločnosti, ktorá 
dodávateľským spôsobom zabezpečovala pre 
prevádzkovateľa jadrovej elektrárne inštaláciu 
nových varovných sirén. Dodávateľská spo-
ločnosť sa už ospravedlnila a ubezpečila nás, 
že podobná situácia sa opakovať nebude. 

Dvojstranu pripravil: 
Mgr. GILBERT LIŠKA

predseda OIK Bohunice

SE-Enel: Neschopní sú starostovia
Kritické stanovisko OIK k falošnému spusteniu sirén, august 2011
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OBČIANSKA INFORMAČNÁ KOMISIA V ROKU 2011

O havarijnej pripravenosti personálu Odborný seminár,
október 2011, Dukovany, ČR

V októbri sa členovia OIK zúčast-
nili na odbornom seminári zame-
ranom na bezpečnosť jadrových 
zariadení, ktorý sa konal v Českej 
republike, kde sa zaujímali o havarij-
nú pripravenosť personálu v prípade 
udalosti na jadrových zariadeniach. 
Starostovia slovenských obcí sa 
stretli so svojimi českými kolegami 
a spoločne si vymenili skúsenosti 
z oblasti činnosti a pôsobnosti obcí 
na poli jadrovej energetiky, a to aj vo 
vzťahu na prijatú legislatívu v oboch 
krajinách. Súčasťou seminára bola 
návšteva prevádzkových priestorov 
JE Dukovany a nového havarijného 
strediska elektrárne. Ako veľmi za-
ujímavú hodnotili starostovia exkur-
ziu v prečerpávacej vodnej elektrárni 
Dalešice. 

Elektrárne 
bezpečnostne 

vyhovujú 
Verejné prerokovanie záťažových testov,
január 2012, Bratislava

V máji 2011 sa Európska únia doho-
dla na podobe záťažových testov jadro-
vých elektrární. Ich cieľom bolo preveriť 
odolnosť 143 nukleárnych reaktorov na 
území členských štátov EÚ. Bola preve-
rená odolnosť voči extrémnym prírod-
ným vplyvom, ako napr. zemetrasenie, 
záplavy, extrémne meteorologické pod-
mienky, strata elektrického napájania 
a riadenie ťažkých havárií.

V zmysle Deklarácie k záťažovým testom 
atómových elektrární v Európe, ktorú prija-
la skupina ENSREG (Skupina európskych 
dozorov jadrovej bezpečnosti), sa 23. janu-
ára 2012 v Bratislave uskutočnilo stretnutie 
verejnosti k záťažovým testom atómových 
elektrární v Slovenskej republike, ktoré or-
ganizoval Úrad jadrového dozoru SR (ÚJD 
SR). ÚJD SR vykonáva štátny dozor nad 
jadrovou bezpečnosťou jadrových zariade-
ní na Slovensku. 

Existujúce štúdie pravdepodobnostného 
hodnotenia prvej a druhej úrovne potvr-
dzujú, že elektrárne vyhovujú medziná-
rodne uznávaným bezpečnostným cieľom. 
Tematicky bol hlavný program stretnutia 
rozdelený do troch oblastí: vonkajšie prí-
rodné javy, strata elektrického napája-
nia a konečného odvodu tepla a riadenie 
nadprojektových (ťažkých) havárií vrátane 
havarijnej pripravenosti a plánovania. Na 
tomto stretnutí sa zúčastnili predseda OIK 
a predsedníčka ZMO Jaslovské Bohunice. 
Zaujímala nás hlavne bezpečnosť elek-
trárne počas extrémnych vplyvov prostre-
dia a naše otázky smerovali k možnosti 
predpokladaného zemetrasenia, či úniku 
rádioaktívnych častíc do priestorov hlavné-
ho výrobného bloku pri poškodení tlakovej 
nádoby reaktora. 

Konferencia Stress tests
Prvé verejné zasadnutie k záťažovým 

testom jadrových elektrární sa konalo 
v Bruseli 17. januára 2012. Za Sloven-
sko sa na ňom zúčastnil aj predseda OIK 
Mgr. Liška, zástupcovia prevádzkovateľa 
SE-ENEL, a. s., a zástupcovia Úradu jadro-
vého dozoru SR.

Okrem zástupcov prevádzkovateľov a do-
zorných organizácií sa na konferencii zúčast-
nila aj verejnosť. Toto stretnutie bolo príleži-
tosťou ako vzájomne prediskutovať výsledky 
záťažových testov, kde mali priestor všetky 
dotknuté strany predložiť svoje návrhy a pri-
pomienky.

� Konferencia Stress Testy v Bruseli 17.1.2012 za účasti zástupcov OIK Bohunice – Mgr. Liš-
ka, zástupcov prevádzkovateľa SE-ENEL, a. s. a zástupcov Úradu jadrového dozoru SR. 
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Bez učenia ani svätec nedokáže predniesť 
správne úsudky.  (T. Campanella)

Verím, že Regionálne vzdelávacie cen-
trum Trnava (RVC) za posledný rok spo-
znali i novozvolení starostovia, primátori, 
prípadne noví zamestnanci obcí a miest. 

Tak ako v predchádzajúce období, i v roku 
2011 sme sa snažili naplniť základné úlohy 
vyplývajúce zo stanov združenia v článku V.: 
podporovať tvorivosť, efektívnosť a schop-
nosť samosprávy reagovať na potreby a po-
žiadavky občanov, obcí a regiónov v súlade 
s platnou legislatívou, zvyšovať kvalitu miest-
nej samosprávy prostredníctvom profesionál-
nych vzdelávacích aktivít (školenia, odborné, 
informačné a konzultačné semináre, poraden-
stvo a ďalšie vzdelávacie aktivity), poskytovať 
členom združenia i RVC aktuálne informácie 
z oblasti legislatívy prostredníctvom seminá-
rov, školení a konzultácií, rozvíjať manažment 
samospráv s cieľom zvyšovania kvality riade-
nia a výkonu samosprávy. 

Okrem tradičných vzdelávacích podujatí sa 
nám podarilo zrealizovať 7 seminárov Základy 
miestnej samosprávy priamo v regióne (Trstín, 
Brezová pod Bradlom, Križovany nad Dudvá-
hom, Madunice, Šoporňa, Piešťany, Dolné 
Zelenice), kde sa stretlo spolu 143 zväčša 
poslancov obecných a mestských zastupiteľ-
stiev z miesta konania semináru a okolitých 
obcí. Po podujatí viacerí poslanci priznali, 
že sú členmi obecných zastupiteľstiev viac 
rokov a až na tomto seminári mali možnosť 
získať prehľad informácií o kompetenciách 
obce a ich prerozdelení a pod. Chcem preto 
poďakovať starostom, ktorí tento seminár pre 
svoje zastupiteľstvá objednali a i v čase krízy 
zvážili, že sú to efektívne vynaložené finanč-
né prostriedky. 

V prípade záujmu z obcí môžeme v rea-
lizácii podobných seminárov pokračovať aj 
v roku 2012 – stačí len dostatočne včas se-
minár objednať a, samozrejme, predtým dať 
poslancom zastupiteľstva dostatočný impulz 

na podobné vzdelávanie. Možno tak v budúc-
nosti vďaka lepšie informovaným poslancom 
predídeme i „siahodlhým rozpravám“, ak má 
zastupiteľstvo tendenciu „mýliť“ si napr. kom-
petencie. 

V roku 2011 sme zrealizovali 43 podujatí 
počas 46 dní, s počtom 3291 účastníkov. Sú-
časne sme sprostredkovali i množstvo drob-
ných konzultácií, ktoré boli hradené z rozpoč-
tu RVC – sú to konzultácie s obsahom, ktorý 
sa týka samospráv všeobecne (odpovede 
vám boli zasielané mailom na všetky členské 
obce), resp. sme sprostredkovali špecifické 
konzultácie, kde si obce túto službu hradili 
individuálne.

Prehľad o podujatiach nájdete tradične na 
web stránke združenia www.zmo.sk v časti 
podujatia, rýchlejšie vyhľadávanie a efektív-
nejšie prihlasovanie na semináre je však cez 
www.avs-rvc.sk v časti Trnava. 

Pozvánky na semináre vám priebežne po-
sielame i mailom, avšak častokrát v dôsledku 
zmeny mailovej adresy obce pozvánka nie je 
doručená presne zamestnancovi, ktorý má 
danú agendu v pracovnej náplni. Je potrebné 
sledovať prehľad na web stránke, kde sú se-
mináre ihneď po objednaní zverejňované. 

Naďalej sa snažíme „držať“ cenu a nezvy-
šovať poplatky – a teda byť na trhu najlacnejší 
avšak nie „v mínuse“. Mierne navýšenie ceny, 
ktoré nastalo od 1.1.2012 cca o 2 €, je spôso-
bené tým, že na základe požiadavky účastní-
kov i problémov s bufetom v priestoroch ko-
nania seminárov dostávajú všetci včas prihlá-
sení účastníci počas prestávky občerstvenie, 
čo je hodnotené zatiaľ veľmi pozitívne. 

Pod hlavičkou Asociácie vzdelávania sa-
mosprávy pripravujeme celoslovenské pod-
ujatia, kde garantom jednotlivých tém sú 

Sme otvorení vašim námetom 

� Bežné jednodňové semináre RVC Trnava sa uskutočňujú prevažne v zasadačke 
Obvodného úradu v Trnave na Kollárovej ulici. Počtom seminárov i účastníkov sme 
v roku 2011 boli zhruba na úrovni predchádzajúcich období. 

� Prehľad RVC (štatistické údaje)
od vzniku v r. 1996 – 2011

rok členovia podujatia účastníci
1996 91 18 520

1997 107 22 647

1998 117 28 723

1999 122 31 1310

2000 127 23 1454

2001 135 28 1387

2002 139 28 2275

2003 151 36 2506

2004 145 39 3585

2005 146 74 4046

2006 146 32 2834

2007 148 50 4062

2008 151 46 3412

2009 149 38 2964

2010 147 31 2952

2011 144 43 3291
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členské RVC, napr. nakladenie s majetkom 
obce (RVC Trnava), matrikári, kontrolóri (RVC 
Martin), stavebné úrady, tvorcovia obecných 
novín (RVC Košice a Prešov) a ďalšie.

Sme otvorení vašim námetom na témy vzde-
lávania, resp. upozorneniam na témy, ktoré 
sme buď prehliadli, alebo nestihli pripraviť. 

Naďalej sa uchádzame o pozíciu vášho 
prioritného partnera vo vzdelávaní, a to 
kvalitou odborného obsahu i sprievod-
ných služieb.

Mgr. ANDREA BRIESTENSKÁ

� Hotel Jantár Dudince 7. – 9. septembra 2011: seminár Osobnostný rast zamestnan-
cov obcí a miest, na ktorom sa zúčastnilo 65 zamestnancov obcí regiónu. Odborný 
program pod vedením pani Drhovej bol zameraný na prípravu individuálnej účtovnej 
závierky ako základu pre spracovanie konsolidovanej účtovnej závierky za rok 2010, 
programové rozpočtovanie, upozornenia na najčastejšie sa vyskytujúce chyby a prob-
lémy v účtovníctve obcí. V ďalšej časti to bola výmena skúseností z rôznych oblastí 
práce na obecnom úrade. Diskusie prebiehali nielen v školiacej miestnosti, ale i pri 
kávičke, bazéne, vírivke, na prechádzke.

� Asociácia vzdelávania samosprávy 
zastrešovala v roku 2011 činnosť 9 člen-
ských RVC-čiek na Slovensku, ktoré spo-
lupracujú a spoločne hľadajú možnosti 
efektívneho vzdelávania samosprávy. 
Spoločne preškolili v roku 2011 takmer 
31 tisíc zamestnancov a štatutárov obcí 
počas 387 podujatí na území Slovenska. 
Zástupcovia RVC sa pravidelne stretáva-
jú na pracovných poradách (na fotografii 
stretnutie na Čingove), ktoré sú zdrojom 
dôležitých kontaktov, miestom na výme-
nu skúseností. 

Kalendár najbližších 
podujatí RVC

apríl
16.4.  Konsolidovaná účtovná závierka 

v samospráve
18. –  Celoslovenský seminár:
19.4.  Nakladanie s majetkom obce (Ho-

tel Permon, Podbanské)
24.4.  Zodpovednosť za škody pri výko-

ne verejnej moci a zodpovednosť 
verejných funkcionárov

25.4.  Kurz: Kontrolná činnosť v samo-
správe I. stupeň, 1. časť

máj
10.5.  Zákon o hlásení pobytu občanov 

SR a registri obyvateľov SR
15.5. Záverečný účet obce
16.5.  Kurz: Kontrolná činnosť v samo-

správe I. stupeň, 2. časť
23.5.  Pozemkové úpravy (v spoluprá-

ci s PENTAS, s. r. o.), Penzión 
Adam, Podkylava 

24.5.  Kurz: Kontrolná činnosť v samo-
správe I. stupeň, 3. časť

30.5.   Profesijný a osobnostný rozvoj 
– 1.6.  zamestnancov obcí (Hotel Átrium, 

Nový Smokovec)

jún
6.6.  Kurz: Kontrolná činnosť v samo-

správe I. stupeň, 4. časť
7.-8.6., Kurz: Podvojné účtovníctvo pre
25.6., obce, mestá a nimi zriadené
28.-29.6.  rozpočtové organizácie
22.6.  Záver kurzu Kontrolná činnosť 

v samospráve I. stupeň, 5. časť

ďalšie
26. –  Kurz: Pracovno-právne vzťahy
28.9. v miestnej samospráve
4.10.  Programový rozpočet a príprava 

rozpočtu obce na rok 2013

Zatiaľ bez spresnenia termínu:
�  Daňový poriadok a jeho praktická aplikácia
�  Účtovná závierka pre obce, mestá a ni-

mi zriadené rozpočtové a príspevkové 
organizácie

�  Miestne dane a poplatky
�  Tvorba a štandardy web stránok obcí 

a miest, zverejňovanie dokumentov a in-
formácií (technické * spracovanie)

�  Verejné obstarávanie v samospráve
�  Prejednávanie priestupkov a iných 

správnych deliktov

Podujatia ZMO, región JE 
Jaslovské Bohunice

26.4.   Pracovné stretnutie s NKÚ, 
Expozitúra Trnava 

10. – 12.6.   Zahraničná pracovná cesta 
Edinburgh 

4. resp. 6.9.  Samosprávny deň 
10. – 12.10.   Pracovné stretnutie starostov 

a primátorov regiónu v Hoteli 
Permon, Podbanské

Priebežne budú dopĺňané ďalšie podujatia 
podľa aktuálnej legislatívy a požiadaviek 
členov. Informácie na: www.avs-rvc.sk
v časti Trnava, resp. na www.zmo.sk 
v časti Podujatia.
Prípadné otázky, námety na témy seminá-
rov posielajte na zmo@zmo.sk.       - ab -

� Pre porovnanie: počet podujatí, dní 
a účastníkov v Regionálnych vzdelávacích 
centrách, ktoré sú rovnako ako RVC Trnava 
členmi Asociácie vzdelávania samosprávy 

RVC
Členovia 

AVS

ROK 2011

Počet 
podujatí

Počet 
dní

Počet 
účastní-

kov

Košice 37 48 1 724

Martin 66 109 6 297

Michalovce 22 32 1 173

Nitra 70 86 7 969

Prešov 37 52 2 246

Rovinka 27 27 1 232

Senica 34 54 2 451

Trenčín 48 55 4 137

Trnava 46 56 3 596

Celkom 387 519 30 825



XXII. snem ZMO, región JE Jaslovské Bohunice18

Na zabezpečenie výkonu prenesených 
kompetencií štátnej správy sa v roku 2003 
spojili obce okresu Trnava a vytvorili Spo-
ločný obecný úrad, ktorý sídli v budo-
ve Obvodného úradu v Trnave, Kollárova 
8, Trnava. Štatutárnym orgánom v pra-
covnoprávnych vzťahoch zamestnancov 
a majetkovoprávnych vzťahoch týkajúcich 
sa SOÚ je starosta obce Malženice Miro-
slav Macko. Prednostkou SOÚ je od začiat-
ku jeho činnosti Ing. Erika Nemčeková. 

SOÚ združuje 40 obcí, k 31.12.2009 počet 
obyvateľov 54 418, najväčšou obcou je Cífer 
a má 3941 obyvateľov a najmenšou obcou je 
Dlhá a má 372 obyvateľov. 

Menný zoznam obcí: Biely Kostol, Bíňovce, 
Bohdanovce nad Trnavou, Boleráz, Borová, 
Brestovany, Bučany, Buková, Cífer, Dechtice, 
Dlhá, Dobrá Voda, Dolná Krupá, Dolné Du-
bové, Dolné Lovčice, Dolné Orešany, Horné 
Dubové, Horné Orešany, Hrnčiarovce nad 
Parnou, Jaslovské Bohunice, Kátlovce, Košol-
ná, Križovany nad Dudváhom, Lošonec, Maj-
cichov, Malženice, Opoj, Pavlice, Radošovce, 

Ružindol, Slovenská Nová Ves, Suchá nad 
Parnou, Šelpice, Špačince, Šúrovce, Trstín, 
Vlčkovce, Voderady, Zeleneč, Zvončín.

Spoločný obecný úrad zabezpečuje výkon 
úloh za obce v oblastiach preneseného výko-
nu štátnej správy zverených

- zákonom č. 50/1976 Zb. o územnom 
plánovaní a stavebnom poriadku (stavebný 
zákon) v znení neskorších predpisov,

- zákonom č. 135/1961 Zb. o pozemných 
komunikáciách (cestný zákon) v znení ne-
skorších predpisov,

- zákonom č. 543/2002 Z. z. o ochrane prí-
rody a krajiny v znení neskorších predpisov,

a od roku 2009, zákonom č. 448/2008 Z. 
z. o sociálnych službách v znení neskorších 
predpisov.

Spoločný obecný úrad má 9 zamestnancov. 
Financovanie SOÚ je zabezpečované z fi-
nančných prostriedkov poskytnutých štátom 
SR (dotácie na úhradu nákladov preneseného 
výkonu štátnej správy), príjmu od jednotlivých 
obcí združených v SOÚ (v mesačnej čiastke 

vo výške 0,2 € na jedného obyvateľa, podľa 
sčítania obyvateľov ku dňu 31.12.2009) a vý-
nosov zo správnych poplatkov (zaplatené na 
SOÚ v súvislosti s činnosťou SOÚ). Výnosy 
z pokút a správnych deliktov sú príjmom ob-
ce, ktorá pokutu, resp. správny delikt uložila. 

V roku 2011 SOÚ vydal 1403 rozhodnutí 
v správnom konaní (z toho 1184 v zmysle 
stavebného zákona, 158 súhlasov na výrub 
drevín a 61 rozhodnutí o odkázanosti na so-
ciálnu službu) a 214 vyjadrení a stanovísk, 
ktoré súvisia s rozhodovacou činnosťou, ale 
nemajú charakter rozhodnutí. V zákonom sta-
novenej lehote bolo podaných 16 odvolaní 
proti rozhodnutiam vydaných SOÚ. Odvolací 
orgán v odvolacom konaní potvrdil 9 rozhod-
nutí, 1 rozhodnutie pozmenil a 6 rozhodnutí 
zrušil a vec vrátil na nové konanie. 

Stránkové hodiny:
Pondelok:  8.00 – 12.00 12.30 – 15.30 
Utorok:  nestránkový deň
Streda:  8.00 – 12.00 12.30 – 16.30
Štvrtok:  8.00 – 12.00 12.30 – 15.30 
Piatok:  8.00 – 12.00 

Telefón  033/535 40 90, 556 43 91, 
556 43 45, 556 44 02, 556 44 12

Fax  033/535 40 92
E-mail  nemcekova@soutt.sk

Služby pre štyridsať obcí
Spoločný obecný úrad Trnava 

Richtári 
v Demänovskej 

doline
V dňoch 5. – 7. októbra 2012 sa konalo 

pracovné stretnutie starostov a primáto-
rov ZMO, región JE Jaslovské Bohunice 
v hoteli Chopok v Demänovskej doline. 
Zúčastnilo sa na ňom 80 starostov a pri-
mátorov regiónu ZMO. Hlavnými témami 
stretnutia boli: Novela zákona o miest-
nych daniach, financovanie samosprávy 
v roku 2012, príprava rozpočtu na rok 
2012, dopad legislatívnych zmien na 
samosprávy Slovenska.  - ab -

� Po pracovnej časti mali účastníci k dispozícii wellnes centrum s bazénom, saunami, fitness centrum, prechádzky po jesennej prí-
rode Demänovskej doliny. Rozptýlili i večerné športové stretnutia bowlingu, biliardu, stolného hokeja. Na fotografii zľava: D. Daloš – 
Rakovice, Z. Vlkovičová – Šterusy, J. Miškufová – Šípkové, Ľ. Dekan – Bašovce, H. Mádrová – Dolný Lopašov, J. Klein – Drahovce.
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Európska komisia vyhlá-
sila rok 2012 za Európsky 
rok aktívneho starnutia 
a solidarity medzi generá-
ciami. Narastajúci počet 
starších ľudí v spoločnosti 
prináša špecifické problé-
my, ale i požiadavky seni-
orov na zlepšenie kvality 
ich života. 

Staroba je časť života, 
kedy majú ľudia nároky na 
okolie a prostredie, v ktorom 
žijú. Narastá počet seniorov, 
ktorí chcú žiť aktívne a oča-
kávajú, že spoločnosť im 
vytvorí také podmienky, aby 
sa necítili sami a nepotreb-
ní. V tomto období života sa 
však vo väčšej miere ozývajú 
choroby, narastá počet chro-
nických ochorení a seniori 
očakávajú nielen zdravotnú 
starostlivosť, ale i zabezpe-
čenie služieb v oblasti soci-
álnej pomoci.

Úrad vlády SR vyhlásil 
Národný program Európske-
ho roka aktívneho starnutia 
a solidarity medzi generácia-
mi. V rámci neho sú rôznorodé iniciatívy a ak-
tivity, okrem iných subjektov sa budú i orgá-
ny samosprávy aktívne podieľať na príprave 
podujatí a vytváraní podmienok pre aktívne 
starnutie seniorov.

Mesto Hlohovec tieto aktivity podporuje. 
I v roku 2012 reagovalo na záujem občanov 

v dôchodkovom veku a zabezpečilo činnosť 
troch denných centier. Sú vytvorené podmien-
ky pre stretávanie sa seniorov v centre mesta 
v dennom centre Ruža, ktoré má 170 členov, 
v časti Sv. Peter a Novej štvrti v dennom 
centre Peter, ktoré navštevuje 110 seniorov 
a v mestskej časti Šulekovo v dennom centre 

Bereksek s 128 členmi.
Z rozpočtu mesta sú uhrá-

dzané výdavky na energie, 
poštové a telekomunikačné 
služby, knihy a časopisy, údrž-
bu a upratovanie.

S podporou mesta vyvíjajú 
činnosť i Združenie kresťan-
ských seniorov a Jednota dô-
chodcov na Slovensku.

Športové podujatia, návšte-
vy kultúrnych podujatí, spo-
ločné výlety do prírody a za 
poznaním prírodného a kultúr-
neho bohatstva Slovenska, ale 
i spoločné stretnutia pri hudbe 
a tanci, zaujímavé prednášky 
a besedy a zapájanie sa do 
podujatí organizovaných mes-
tom napĺňajú myšlienku aktív-
neho prístupu k životu v tejto 
vekovej skupine obyvateľov. 

Narastá však i záujem 
o zabezpečovanie obedov 
pre dôchodcov, v roku 2011 
mesto vynaložilo na tento účel 
15 375 €. 

Dôchodcovia vždy radi prij-
mú pozvanie primátora mesta 
Petra Dvorana a vo veľkom 

počte sa každoročne stretávajú na poduja-
tiach Čaj u pána primátora v jarnom a je-
sennom období, na programe, ktorý pre nich 
mesto pripravuje pri príležitosti Mesiaca úcty 
k starším v októbri i na športových aktivitách 
zabezpečovaných zariadeniami pre seniorov 
Harmonia a Humanus.

 

(EL)

Pomohli sme vytopeným 
Horným Orešanom a Častej 

Na základe uznesenia Rady ZMO, región JE 
Jaslovské Bohunice č. 9 z 10.6.2011 sme poskytli 
členským obciam združenia Horné Orešany a Čas-
tá finančný dar vo výške 1000 eur každej z nich. 
Prostriedky boli určené na odstránenie škôd spoje-
ných s prívalovými dažďami, ktoré ich postihli dňa 
7. júna 2011.

Dotknuté obce nám v stanovenom termíne zaslali do 
kancelárie združenia doklady, ktorými prezentujú, na 
čo boli finančné prostriedky použité. Starostovia oboch 
obcí – Bc. Kormúth z Horných Orešian a S. Jablonov-
ský z Častej ocenili pomoc združenia a v mene svojom 
i spoluobčanov vyslovili poďakovanie.  

Pre aktívne starnutie seniorov 

� Primátor Hlohovca Peter Dvoran blahoželá 102-ročnej občianke mes-
ta pri príležitostí jej jubilea.

� Dočasný železný most na Majdánske (Horné Orešany) nahrádza pôvodný 
most zničený „veľkou vodou“ 7.6.2012. Je zapožičaný zo Štátnych hmotných 
rezerv SR – s termínom vrátenia do 30.6.2012. Čo bude po uplynutí tohto dátu-
mu, z čoho zafinancuje obec nový most – to je v zatiaľ ešte veľká neznáma.

� Voda sa valila ulicami Častej ako korytom rieky.
� I toto spôsobil prívalový dážď 7. júna 2012. Zrekonštruované 
námestie v Častej sa zmenilo na rybník.
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Pracovnú cestu do Slovinska a Chor-
vátska sme realizovali v termíne 14. – 18. 
júna 2011. Zahraničná pracovná cesta – 
tentokrát s využitím autobusovej dopravy 
–  zaujala 32 starostov z regiónu Jaslovské 
Bohunice. 

Krátky denník cesty 
14. 6.2011 
Autobusom po trase Trnava – Viedeň – Mo-

oskirchen – Landzeit, pokračovanie po trase 
do Slovinska, ubytovanie v hoteli Wellness 
Park Laško.

15.6.2011 
Cesta do Jadrovej elektrárne Krško (Slo-

vinsko) vzdialenej cca 50 km od Laško.
Prijatie v informačnom centre Jadrovej 

elektrárne Krško. Prezentácia elektrárne, vi-
deofilm, diskusia, prehliadka informačného 
centra so sprievodom – Ing. Franc Privodič, 
zamestnanec AE, Ida Novak – informačné 
centrum AE Krško. Následne prehliadka sa-
motnej jadrovej elektrárne.

Jadrová elektráreň Krško sa nachádza 3 km 
od mesta Krško a 50 km od Ľubľany. Elektrá-
reň vlastní: 50 % Slovinsko, 50 % Chorvátsko. 
Výstavba sa začala v r. 1975, v r. 1981 bola 
spustená skúšobná prevádzka, v r. 1983 spus-
tenie prevádzky. Používa technológiu americ-
kej spoločnosti Westinghouse. Umiestnený 
je tu jeden reaktor s inštalovaným výkonom 
2000 MW, produkcia generátora je cca 727 
MW. AE používa vertikálne typy generáto-
rov (v Jaslovských Bohuniciach sa používajú 
horizontálne). Na celkovej výrobe elektrickej 
energie v Slovinsku sa v roku 2001 podieľala 
asi zo 40 %. Licenciu má elektráreň na 40 ro-
kov, t. j. do r. 2023, a je pravdepodobnosť, že 
bude ďalej rozšírená na 2-krát 10 rokov. Pro-
ces predĺženia licencie sa začal už v r. 2009. 
Jadrový dozor vykonávajú ministerstvo život-
ného prostredia, Úrad pre jadrovú bezpeč-
nosť (inšpektori), ministerstvo zdravotníctva 
(špecializované oddelenie). Keďže AE Krško 
leží na území Slovinska, riadi sa platnou legis-

latívou Slovinska, napriek tomu, že majiteľom 
je i Chorvátsko. S Chorvátskom spolupracuje 
v oblasti predaja elektrickej energie.

Štruktúra zamestnancov: 85 % muži, 15 % 
ženy

Počet zamestnancov: 
 2006 2007 2008 2009 2010
 573 573 588 624 591

Dôraz AE Krško kla-
die na bezpečnosť, 
predaj elektrickej ener-
gie za primerané ce-
ny, spoluprácu so sa-
mosprávou v regióne 
a akceptáciu AE u oby-
vateľov.

Pásma ohrozenia AE 
Krško:

1. pásmo: do 3 km,
2. pásmo: do 15 km,
3. pásmo: do 25 km. 
Všetok rádioaktív-

ny odpad aj vyhorené 
palivo sa nachádza na 
území elektrárne. Je 
tendencia znižovať ten-
to odpad na minimum 
cca 35 m3 za rok. Plá-
novaná investícia 30 
mil. € v súvislosti s roz-
vojom technológií spra-
covania rádioaktívneho 
odpadu. Pracuje sa na 
projekte skladovania 
stredne a nízko rádio-
aktívneho odpadu na 
úložisku, ktoré by malo 
byť vybudované prav-
depodobne v 1. pásme 
ochrany AE, v katastri 
obcí Krško a Bridžice.

Z dôvodu bezpečnos-
ti AE sa realizuje i pro-
jekt navýšenia hrádze 
okolo rieky o 30 cm, čo 

znamená v realite možnosť 7-krát vyššieho 
prietoku vody, ako je storočná voda s re-
zervou 0,5 m. Poistenie: rešpektujú zákon 
o občiansko-právnej zodpovednosti, Vieden-
ský i Parížsky dohovor. Poistenie dvoma spo-
ločnosťami. 

15.6.2011 
Popoludní prijatie na radnici zástupcom 

starostu v meste Krško, v ktorej katastri sa 
AE nachádza. Prezentácia mesta, informácie 
o spolupráci s jadrovou energetikou, otázky 
samosprávy ako je správa daní, riešenie róm-
skej otázky, ochrana ŽP a ďalšie. Následne 
pešia prehliadka mesta Krško. 

Mesto Krško
Počet obyvateľov: 26 000. Rozloha: 216 

km2. Mestské zastupiteľstvo má 30 poslan-
cov, volených na 4 ročné funkčné obdobie. 
V MsZ majú rámcové zastúpenie i Rómovia, 
na 300 Rómov je 1 poslanec. Starosta je vo-
lený priamou voľbou občanmi a je vo funkcii 
na plný pracovný úväzok. Na území obce sa 
okrem AE Krško nachádza aj tepelná a hyd-
roelektráreň. Môžeme konštatovať, že Krško 
= „energetická obec“. Spolupráca s jadrovou 
elektrárňou je veľmi dobrá. Riaditeľ AE je 
občanom mesta Krško, občania obce sú vo 
veľkej miere zamestnancami AE.

AE Krško sa nachádza v katastri obce 
Krško, a tak tejto obci platí i dane. Daň je 
zhruba 4,2 mil. € za rok (ide o jednu kom-
plexnú daň = stavby, ohrozenie a pod.). Sklad 
rádioaktívnych odpadov, ktorý AE plánuje, by 
sa mal rovnako nachádzať v katastri mesta 
Krško i Bridžice – finančná kompenzácia pred-
bežne 2 mil. € za rok. Výstavba úložiska je na 

Spoznávali sme Slovinsko a Chorvátsko

� Mooskirchen – prehliadka pálenice s reštauráciou 
Hochstrasser. 

� Pred Mestským úradom v Krško 15.6.2012. Krško je známe i ako „energetická obec“, 
keďže na jej území sa nachádza jadrová, tepelná elektráreň i hydroelektráreň. 
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rozhodnutí príslušných orgánov 
i Obce Krško. Ľudia, ktorí budú 
žiť v bezprostrednej blízkosti 
úložiska do 1,5 km (je to cca 
30 obyvateľov), vyjednávajú 
o výhodách ako kompenzácia 
ohrozenia, napr. aby nemuseli 
platiť dane. Nezamestnanosť 
v meste je 10 %. Do pôsob-
nosti obce patrí: základné školy 
a materské školy, zdravotníctvo 
(ich výstavba) – prevádzku platí 
štát. Domovy sociálnych slu-
žieb (domovy dôchodcov) sú 
štátne zariadenia. 

15.6.2011 Podvečer presun 
do Opatije (Chorvátsko).

16. 6.2011 
Okruh Istriou. Návšteva 

mestečka Buje, stretnutie 
s primátorom a zástupcom pri-
mátora mesta Buje, prijatie na 
radnici. Výmena skúseností 
a diskusia o otázkach súvisia-
cich s pripravovaným vstupom 
Chorvátska do EÚ, ochrana ŽP, 
fungovanie školstva a zdravotníctva a ďalšie 
témy. 

Prehliadka mesta Buje a jeho historických 
pamiatok, obed v typickej reštaurácii s miest-
nymi špecialitami. Návšteva „farmy“ na pes-
tovanie olív a spracovanie olivového oleja. 
Pokračovanie do mestečka Rovinj, prehliadka 
mesta.

Mesto Buje
Počet obyvateľov: 5 500, až 60 % obyvate-

ľov je talianskej národnosti. Je to dvojjazyčná 
obec: taliančina, chorvátčina (všetky doku-
menty v oboch jazykoch, čo je administratívne 
náročné). 

Od mora je mesto vzdialené 8 – 12 km 
a hovorí sa mu „Istrijský špión“, od Talianska 
vzdialené cca 20 minút cesty, následkom čo-
ho je kultúra ovplyvnená Toskánskom.

Zameranie predovšetkým na poľnohospo-
dárstvo (víno, olivy, olivový olej), malé podni-
ky, cestovný ruch – turizmus, snaha o obnovu 
historického centra mesta.

Starosta a mestská rada sú volení priamo 
občanmi. Jeden z poslancov je zvolený za 
zástupcu starostu (zvyčajne, ak je starosta 
muž, zástupca je žena resp. opačne, podobne 
je to s národnosťou: ak je starosta Chorvát, 
zástupca je Talian, alebo opačne). 

Počet zamestnancov MsÚ Buje je 20 osôb.
Rozpočet mesta: cca 4 mil. € ročne, očaká-

vajú peniaze z EÚ fondov a pripravujú sa na 
čerpanie týchto finančných prostriedkov, a to 
prípravou projektov.

Kompetencie obce: celé financovanie ma-
terských škôl (rodičia platia cca 20 % ná-
kladov), základné školy – stavby financuje 
obec, ostatné financovanie štát (v meste sú 

3 stredné a 2 základné školy), sociálna výpo-
moc v núdzi.

Odpadové hospodárstvo: spoločná skládka 
pre 3 okresy (skládka spoločnosti UMAG), 
neexistuje tu separovaný zber, za domový 
odpad platia občania, za odpad na verejných 
priestranstvách obec. Obec má značné prob-
lémy s údržbou ciest, spravuje len lokálne 
cesty.

Dane: 
- daň zo stavieb podľa rozlohy sa platí jed-

norazovo pri povolení stavby,
-  ďalšie dane sa platia štvrťročne (osvetle-

nie, cesty, zeleň, daň z podnikania...),
- daň za psa nemajú (!),
- štát určuje rozpätie dane a výšku %, kde 

môže obec tieto peniaze investovať,
- existencia lokálnej dane, ak občan pracuje 

v inom meste 3 % príjmu idú späť do miesta 
bydliska.

17. 6.2011 
Prehliadka mesta Opatija, výmena skúse-

ností. 

18. 6.2011 
Dopoludnia odchod po trase Opatija (Chor-

vátsko) do Ľubľany (Slovinsko).
Plavba loďou po rieke Ľubľanica a prehliad-

ka mesta spojená s výkladom. Pokračovanie 
po trase cez Rakúsko, s prestávkou v južnom 
Štajersku.

Čo sme sa dozvedeli ďalej?
Slovinsko
Hlavné mesto: Ľubľana
Slovinsko (Slovenija) je stredoeurópsky 

a stredomorský štát. Samostatné Slovinsko 
vzniklo v roku 1991 ako jeden z nástupníc-
kych štátov Juhoslávie.

Prístup k Jadranskému moru má vďaka 42-
km pásu pobrežia. Významný je Piranský zá-
liv a prístav Koper. Slovinsko je členom OSN, 
Európskej únie a NATO, od 1. januára 2007 je 
členom Európskej menovej únie – eurozóny. 
Kedysi patrilo monarchii Habsburgovcov, ne-
skôr bolo súčasťou Juhoslávie. Nezávislosť 
získalo v roku 1991. Tisíce turistov lákajú 
prírodné krásy krajiny, jazerá a lesy.

Administratívny systém: Má 210 územno-
správnych obvodov, tzv. občín. Forma vlády: 

� V informačnom centre Jadrovej elektrárne Krško.

� Prijatie na radnici v mestečku BUJE primátorom a jeho zástupcom 16.6.2011. Malé, 
príjemné, historické mestečko s nádychom Talianska, vôňou levandule, úzkymi ulič-
kami s príjemnou atmosférou. Prvý rad zľava: L. Janiška – Vrbové, V. Butko – Trnava, 
A. Jelušová – Madunice, M. Červenka – Ratkovce, T. Stanko – Žlkovce, M. Remenár 
– Radošovce, P. Dvoran – Hlohovec.
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parlamentná republika. Parlament má dve 
komory.

Štátne zhromaždenie: 90 členná dolná ko-
mora (z toho je 88 zvolených zástupcov par-
lamentných strán a po jednom zástupcovi ta-
lianskej a maďarskej národnostnej komunity).

Štátna rada: 40-členná horná komora pred-
staviteľov sociálnych, hospodárskych, profe-
sijných a miestnych záujmov, má právo veta 
na zákony prijaté v Štátnom zhromaždení. 

Výkonná moc: vláda sa skladá z predsedu 
vlády, 15 ministrov a 3 ministrov bez kresla.

Hospodárstvo
Rozľahlé lesy poskytujú dostatok dreva 

pre píly, nábytkársky a papierenský priemysel 
Slovinska. Licenčné zmluvy medzi miestnymi 
továrňami a výrobcami zo západnej Európy 
umožnili v posledných rokoch produkciu rôz-
nych druhov osobných a nákladných áut, mo-
tocyklov a chladničiek.

Obyvateľstvo
Napriek tomu, že Slovinsko takmer tisíc 

rokov ovládali nemecky hovoriaci Rakúšania, 
Slovinci si udržali svoj jazyk a ľudovú kultúru. 
Súčasťou tejto kultúry sú pestrofarebné výšiv-
ky a charakteristické čepce. Väčšina obyva-
teľov žije v mestečkách alebo početných de-
dinách roztrúsených po krajine. Iba 300 000 
ľudí žije v hlavnom meste Ľublane, ktorá patrí 
k najmenším metropolám v Európe. Stredo-
európska republika Slovinsko vyhlásila ne-
závislosť od bývalej Juhoslávie v roku 1991. 
S Rakúskom a Talianskom tradične udržia-
vala bližšie vzťahy. Na území Slovinska sa 
v roku 1990 nevyskytol nijaký vážny etnický 
konflikt, hoci prijali určité množstvo chorvát-
skych a bosnianskych utečencov. Jeho re-
latívne rozvinutá trhová ekonomika bola na 
krátky čas narušená regionálnymi vojnami.

Ekonomika
Zákon o DPH predpisuje všeobecný zá-

kladný 20 % stupeň zdanenia a znížený 8,5 % 
stupeň na potraviny, okrem nápojov. Znížená 
DPH na úroveň 8,5 % pre predaj kníh, čistenie 
okien, opatrovanie detí, kadernícke služby, 
malé opravy bicyklov, obuvi, kožených vý-
robkov a odevov. Slovinsko sa v posledných 
rokoch radí medzi stabilné ekonomiky a MMF 
ho po úspešnom zavedení euro preradilo me-
dzi vyspelé ekonomiky. 

Chorvátsko 
(chorv. Hrvatska), dlhý tvar Chorvátska re-

publika, je štát na Balkánskom polostrove na 

brehu Jadranského mora. Je to krajina bývalej 
Juhoslávie. Počet obyvateľov: cca 4,5 mil. 
Jadranské pobrežie Chorvátska je obľúbenou 
turistickou destináciou.

Administratívne členenie: od roku 1992 delí 
na 21 žúp a tie sa delia na opčiny (v priemere 
okolo 10 – 20), ktoré majú podobné postave-
nie ako slovenské obce. Župa („županija“) je 
najväčšia administratívna jednotka v Chor-
vátsku.

Každá župa má svoj vlastný snem (županij-
ska skupština), ktorý je volený na štvorročné 
obdobie. Župný snem volí vládu župy (župana 

ako hlavu exekutívy a max. 12 podžupanov), 
schvaľuje ročný rozpočet, rozhoduje o majet-
ku župy a podobne. Mesto Záhreb (21) vďaka 
svojej dôležitosti je oddelené od svojej župy 
a má vlastnú samosprávu.

Prímorsko-gorskokotarská župa, patrí 
sem i mesto Opatija.

Hlavné mesto: Rijeka. Počet obyvateľov: 

305 505. Je jedna z chorvátskych žúp. Na-
chádza sa na severozápadnom území štátu, 
z časti v užšom Chorvátsku a z časti v Istrii.

Charakter župy: hraničí na západe s Is-
trijskou župou, na severe zo Slovinskom 
a na východe s Karloveckou a Licko-senjskou 
župou. Patrí k nej Kvarnerský záliv a ostro-
vy Krk, Cres, Lošinj a Rab. Vnútrozemie jej 
územia sa nachádza vo vyšších nadmorských 
výškach, pri pobreží potom prudko klesá. Po-
brežie mora aj ostrovy sú husto osídlené, na 
rozdiel od vnútrozemia; hlavné mesto Rijeka 
je jedno z najväčších v Chorvátsku a zároveň 
aj dôležitá križovatka cestnej, železničnej 
a námornej dopravy. Je spojená diaľnicou 
aj železnicou s hlavným mestom Záhrebom, 
trajektami potom s všetkými veľkými mestami 
na pobreží Jadranského mora.

Cestovný ruch: Najčastejšie navštevovaný-
mi miestami alebo mestami je Split, Dubrov-
nik, Biograd na Moru, Zadar, Pula, Opatija, 
Vodice, Šibenik...

Politické usporiadanie: Chorvátska republi-
ka sa formuje a rozvíja ako suverénny a de-
mokratický štát, v ktorom je zaručená a za-
bezpečená rovnoprávnosť, sloboda a práva 
človeka a občana, presadzuje sa jeho hos-
podársky a kultúrny rozvoj a tiež sociálny 
blahobyt. 

Deľba moci: štátna moc usporiadaná na 
princípe deľby moci na zákonodarnú, výkonnú 
a súdnu.

Princíp deľby moci zahŕňa formy vzájomnej 
spolupráce a overovania nositeľov moci pred-
písané ústavou a zákonom. 

Zákonodarná moc: Chorvátsky parlament 
(Sabor) je zastupiteľský orgán občanov a no-
siteľ zákonodarnej moci. Popri tom plní funk-
ciu kontroly výkonnej moci.

Poslanci sú volení na obdobie štyroch ro-
kov. Môže mať najmenej 100 a najviac 160 
poslancov, ktorí sú volení priamo tajným hla-
sovaním na základe všeobecného a rovna-
kého volebného práva. Parlament je jedno-
komorový.

Výkonná moc: prezident Chorvátskej repub-
liky, vláda Chorvátskej republiky, súdna moc 
(ústavný, najvyšší a ostatné súdy).       - ab - 

� Kompletná zostava účastníkov cesty na dvore radnice v Buje.

� Typická reštaurácia v Buje s provensálskymi prvkami, kde sa podávali vynikajúce 
miestne špeciality. Levanduľa, ktorá rástla a voňala všade okolo, mala pre nás nety-
pické rozmery – ako veľké kríky a bola naozaj nádherná. 
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ZMO, región JE Jaslovské Bohunice 
pripravuje pre starostov a primátorov člen-
ských obcí „cesty za poznaním do zahra-
ničia“ už od roku 1991. Hlavným cieľom je 
vždy jadrová energetika a jej spolupráca 
so samosprávami, ďalej fungovanie samo-
správy ako takej a spoznanie jej systému. 

Vo svojich pracovných materiáloch na snem 
nájdete dotazník, kde vám ponúkame výber 
možností – cieľ cesty v roku 2013 (nakoľko 
príprava týchto ciest je náročná a je potrebný 
dlhší čas na zabezpečenie všetkých potreb-
ných krokov). Prosíme, vyplnený dotazník odo-
vzdajte Mgr. Briestenskej. Na  základe vášho 
záujmu bude pripravená cesta v roku 2013.

Naša ponuka: 
Letecká doprava (predbežná cena 1100 

– 1200 eur (v závislosti od  konkrétneho 
miesta):

a) Riga (Lotyšsko) a Tallin (Estónsko)
b) južné Španielsko (Andalúzia) a Portu-

galsko
Autobusová doprava 
a) cez Nemecko (Drážďany, Berlín, Ham-

burg) do Dánska (Kodaň), cena predbežne 
800 – 900 eur

b) Štrasburg (cena cca 700 eur)

Riga je hlavné a najväčšie mesto Lotyš-
ska. Súčasne je to najväčšie mesto všetkých 
troch pobaltských štátov, slúži ako hlavné 
kultúrne, vzdelávacie, politické, finančné, 
komerčné a priemyselné centrum Pobaltia. 
Leží pri ústí rieky Daugavy pri Baltskom 
mori, má rozlohu 305 km² a žije tam cca 

706 tisíc obyvateľov. Historic-
ké centrum Rigy patrí medzi 
kultúrne dedičstvá UNESCO 
a samotné mesto sa vyzna-
čuje výraznou secesnou ar-
chitektúrou, ktorá je porovna-
teľná s mestami ako Viedeň, 
Petrohrad a Barcelona.

Tallinn je hlavné mesto Es-
tónska a najdôležitejší estón-
sky prístav. Nachádza sa na 
severnom pobreží Estónska 
pri Baltskom mori, 80 km južne 
od fínskeho hlavného mesta 
Helsinki. Je to starobylé prí-
morské hlavné mesto, od roku 
1997 súčasť svetového dedič-
stva  UNESCO. Má zachova-
né mestské centrum. Žije tu 
400 tisíc obyvateľov.

Andalúzia je autonómne 
spoločenstvo (od roku 1978) 
a historické územie v južnom 
Španielsku. Významnými mes-
tami sú: Cádiz, Sevilla, Grana-
da, Córdoba a Málaga. Hlavné 

mesto je Sevil-
la. Vďaka bo-
hatej histórii je 
plná pamiatok. 
N a j z n á m e j š í 
je bezpochyby 
Alcázar, palác 
slúžiaci najskôr 
ako rezidencia 
emírov, ďalej sú 
tu goticko-rene-
sančné paláce alebo veľkolepé 
záhrady. Tamojšia katedrála 
patrí k tým najväčším na svete. 
Pre svoju mimoriadnu kultúrnu 
hodnotu bola v roku 1987  za-
písaná na zoznam svetového 
dedičstva UNESCO.

Kodaň je hlavné mesto Dán-
ska. S viac než 500 tis. obyva-

teľmi je aj najväčším mestom 
tejto krajiny. Pre svoju ostrov-
nú polohu sa niekedy ozna-
čuje aj ako Benátky severu. 
Je sídlom kráľovskej rodiny. 
Pamätník i miesto posledného 
odpočinku tu má Hans Chris-

tian Andersen 
a nachádza sa 
tu aj bronzo-
vá socha Malej 
morskej panny 
z jeho rozprá-
vok, ktorá sa 
stala symbolom 
Kodane. Medzi 
najväčšie atrak-
cie mesta patrí 
zábavný park 
Tivoli a zámky 
Ama l i enbo rg , 
Charlottenborg,  Christiansborg  
(bývalý kráľovský palác, dnes 
sídlo parlamentu), Rosenborg 
a Frederiksborg. Za pozornosť 
tiež stojí pevnosť zo 17. storočia 
Kastelet a architektúra starého 
mesta.

Kodaň je taktiež centrom vzdelania, sídlom 
Kodanskej univerzity a mestom množstva mú-
zeí. V meste pôsobí celý rad športových klubov. 
Menovite FC Kodaň a Brøndby IF vo futbale, 
Rødovre Mighty Bulls a Hvidovre Ligahockey 
v ľadovom hokeji alebo FC Kodaň v hádzanej.

Štrasburg je mesto nachádzajúce sa na 
východe Francúzska, na ľavom brehu Rýna. 
Je to hlavné mesto regiónu Alsasko a depar-

tementu Bas-Rhin. Jeho aglomerácia zahŕňa 
na ľavej strane Rýna mestskú časť Štrasbur-
gu a na pravej strane mesto Kehl v Nemec-
ku. Je  sídlom Rady Európy a  Európskeho 
parlamentu. V minulosti patril striedavo k Ne-
mecku aj Francúzsku, čo ovplyvnilo aj jeho 
výzor.                                               - ab -

VYBERTE SI Cesty za poznaním v roku 2013

� Riga

� Talinn

� Sevilla v Andalúzii

� Kodaň

� Štrasburg
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Vážené starostky a starostovia, kolego-
via, nedá mi nezareagovať na situáciu, kto-
rá v našom štáte trvá dva roky a postupne 
sa stáva neúnosnou ako pre obce, tak aj 
pre samotných občanov. Pojem finančná 
kríza je v súčasnosti asi najviac skloňo-
vané a používané slovné spojenie. Zmeny 
v doteraz nefungujúcom financovaní štátu 
cítime v každej jednej oblasti života. Finan-
cie negatívne ovplyvnili aj naše obce. 

Dôvodom je nedostatok verejných financií 
v štáte, a to má za následok nedostatočné 
financovanie obcí, ktoré nemôžu naplniť svoje 
rozpočty a ciele, ktoré si stanovili. Po fiškálnej 
decentralizácii mal byť výnos dane z príjmov 
fyzických osôb rozhodujúcim a najdôležitejším 
príjmom financova-
nia obcí. Dôsledky 
minuloročného vý-
razného prepadu 
pociťujú obce vo 
svojom hospodá-
rení už druhý rok. 
V rozpočtovom ro-
ku 2011 bol opäť 
podiel výnosu dane 
z príjmov FO výraz-
ne znížený. V ob-
ciach sme museli 
sledovať skutočný 
vývoj výnosu dane 
z príjmov FO v prie-
behu roka a podľa 
stavu financií v štá-
te sme boli nútení 
reagovať a prijímať 
potrebné zmeny vo 
financovaní obce. 
Najhoršie obdobie 
bolo v prvej polo-
vici minulého roka, kedy sa finančný prepad 
štátu prejavil v obciach najviac. 

Hasíme to, čo štátu nevyjde
Páni v parlamente si nevedia predstaviť, 

aké ťažké je viesť obec, keď starostovia 
nevedia, s akými finančnými prostriedkami 
môžu disponovať. Samoľúbych politikov po-
slednej vlády nezaujímalo, odkiaľ mali obce 
vziať peniaze na mesačné financovanie škôl, 
školských klubov a školských jedální. Podľa 
ministerstva financií za Ivana Mikloša sa 
museli obce s týmto negatívnym vplyvom 
vyrovnať samé. Rád by som preto pozval 
bývalých pánov ministrov aj členov „padnutej“ 
vlády, aby prišli vysvetliť a oznámiť zamest-
nancom škôl, učiteľom, žiakom a rodičom, že 
kvôli nedostatku financií budú zrušené školy 
a jedálne. Tento pocit už v niektorých obciach 
zamestnanci zažili. Obce často „hasia“ to, čo 
sa v štáte nepodarilo naplniť podľa prognóz. 
My však žijeme s občanmi v jednej obci, 
denne sa s nimi stretávame, a preto im nemô-
žeme povedať, „dnes sa variť nebude“ alebo 
„v tomto mesiaci bude prerušená prevádzka 
materskej školy“, pretože nám štát poslal 
na účet iba tretinu financií. To jednoducho 
v obciach takto nefunguje. Napriek všetkému, 
ich financovanie zabezpečiť musíme. A to je 
jeden z rozdielov medzi starostami obcí a po-
litikmi. My už totiž nemáme na koho preniesť 
tú kompetenciu, ktorou nás z času na čas 
poctia naši štátni úradníci a autori „zázrač-

ných“ zákonov, ktoré majú slúžiť akože pre 
našich občanov. Prenos kompetencií štátu 
na obce po slovensky znamená nasledovné: 
dáme vám (obciam) spravovať niečo, na čo 
mi už v štáte finančne nestačíme, veď vy si 
to už nejako finančne pokryjete, napr. vý-
berom poplatkov od občanov. Áno, takto to 
tvrdia niektorí politici, ktorí sa tvária, ako veľmi 
všetkému rozumejú. Z ich reakcií býva čoraz 
častejšie našim občanom nevoľno. 

Nielen školstvo kolabuje
V obci často počúvam, čo všetko by si ob-

čania v obci priali vybudovať. Práve z dôvodu, 
že financovanie obce zo štátu je nedostatoč-

né, nie je možné zostaviť taký rozpočet aký 
by sme si predstavovali a vytvoriť pre našich 
občanov zázemie, aké potrebujú. Ak by to 
bolo možné, veľmi rád by som vrátil štátu 
školské zariadenia naspäť, nech sa stará 
o niečo na čo nie je dostatok peňazí. Školstvo 
je už niekoľko rokov vo finančnom kolapse. 
Tlačia sa učebnice z ktorých sa nedá učiť 
a z ktorých sa dá učiť, tie nie sú na sklade. 
Učiteľ namiesto toho, aby sa venoval vyučo-
vaniu, musí naháňať kredity, aby mal o pár 
eur navyše k výplate a vyrovnal sa platovo 
dôchodcovi z Rakúska. Takto si to naši páni 
ministri predstavujú. Toto sú tie naše slávne 
štátom prenesené kompetencie. Je veľmi 
jednoduché preniesť kompetencie na niekoho 
menšieho a finančne slabšieho. Toto je fakt, 
ktorý sa v našom štáte deje, ale dokedy ešte 
budú schopné niesť obce toto bremeno? 
Tento negatívny stav ohrozuje stabilitu sa-
mospráv, ktoré sú vlastne predĺženou rukou 
štátu. Veď kto tvorí štát? Sú to predovšetkým 
obce, ktoré zabezpečujú jeho administratívny 
a fyzický chod. 

Byrokratická administratíva, ktorou štát zá-
sobuje všetky obce, je často nezmyselná 
a my len ťažko dokážeme našim občanom, 
hlavne v dnešnej dobe, vysvetliť, že to, čo od 
nich žiadame, nie je naším výmyslom. Ak by 
niektoré nariadenia a zákony schvaľovali ľu-
dia z praxe, slúžili by zmeny k lepšiemu a pre 
občanov, a nie naopak. Najlepším riešením 
by bolo, aby štát vedel každej obci garantovať 
pred zostavením rozpočtu, s akými prostried-

kami bude môcť počas roka pracovať, tak ako 
je to v zahraničí bežná prax. 

Dokedy sa necháme ponižovať?
Dva roky naši politici dehonestovali po-

stavenie starostov obcí a vyvíjali veľmi ne-
gatívne postoje, ktoré verejne predkladali 
občanom ako „hodenú kosť divej zveri“. Ten-
to systém vyhovoval viacerým našim nepraj-
níkom, ktorým to padlo ako voda na mlyn. 
Istá politická skupina nás všetkých zaradila 
medzi negramotných funkcionárov s abnor-
málne vysokými platmi. Musíme verejne po-
vedať, že nie sme všetci ako niektorí naši, 
bohužiaľ, „kolegovia“ z východného Sloven-

ska, za ktorých sa 
hanbíme a ktorých 
môžeme len poľu-
tovať. Je mi taktiež 
ľúto postoja celej 
bývalej vlády, ktorá 
dva roky vytvárala 
samé kauzy, a pri-
tom poukazovala na 
obce, ako nešetria 
verejné financie. 
Mali by však začať 
najprv od seba a vo 
svojich radoch. Ur-
čite by sa to dalo 
zrealizovať prijatím 
účinných zákonov, 
napr. spojiť viaceré 
voľby, znížiť dotácie 
pre politické strany 
na predražené mili-
ónové kampane, či 
nerealizovať čudné 
referendá. Pouka-

zovaním na samosprávy politici zakrývali 
svoje vlastné problémy, a to, čo sa nemalo 
dostať na svetlo sveta. Nastúpili tak trend 
ponižovania a dehonestácie funkcií staros-
tov obcí znižovaním platov, rušením odmien 
a krátením odstupného. Nuž aký lepší prí-
klad mohli dať občanom, z ktorých by nám 
niektorí najradšej napľuli do tváre. Tak sa 
pýtam, prečo? Preto lebo sa snažíme nie-
čo vytvoriť? Aké podmienky nám vytvára 
vláda? Sú medzi nami aj kolegovia funkčne 
starší, ktorí nepamätajú dobu, ktorá by tak 
negatívne a demotivujúco pôsobila na našu 
prácu. Každý z nás sa snaží čo najviac po-
sunúť svoju obec dopredu, hľadá možnosti 
financovania a určite mi dáte za pravdu, že 
to nie je ľahké. Obyčajným, podľa našich 
politikov „akože transparentným spôsobom“, 
sme nútení hľadať chodníčky cez politické 
strany, aby sme mohli zveľadiť naše obce. 
Toto naši top politici nevideli? To sa naozaj 
musíme hrbiť a klaňať niekomu za niečo, 
na čo by mala mať každá obec nárok podľa 
vopred vypracovaného kľúča? Z médií sme 
neustále počúvali slová o transparentnosti 
a čestnosti, avšak celkový vývin politickej 
situácie od parlamentných volieb v roku 2010 
do tohtoročných predčasných volieb zaváňal 
korupciou typu kupovania poslaneckých hla-
sov, financovania politických strán a vplyvu 
neštátnych finančných skupín na sloven-
ských politikov. Starostovia obcí však na 
rozdiel od vrcholového manažmentu len dva 
roky trvajúcej vlády tvorili a tvoria v obciach 

(Ne)finančná pomoc štátu
Dokedy bude pokračovať dehonestácia samospráv?

� Verejné prerokovanie výstavby Integrálneho skladu rádioaktívneho odpadu 29.2.2012 
v KD Jaslovské Bohunice. Na fotografii zástupcovia dotknutých obcí. Zľava: Veľké Kosto-
ľany, Jaslovské Bohunice, Malženice, Radošovce.
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hodnoty, ktoré sú viditeľné. V štáte naši ob-
čania okrem tých pravých hodnôt vidia len 
osočovanie, nekalé praktiky a dehonestáciu 
slušných ľudí. Dokedy sa necháme ponižo-
vať tými, ktorí za dva roky svojej politickej ka-
riéry nedokázali vytvoriť vhodné podmienky 
pre svojich občanov? Myslím, že nastal čas, 
kedy by naši štátnici mali so samosprávami 
rokovať na profesionálnej úrovni ako s rov-
nocennými partnermi. Obce a mestá tvoria 
štát, a je potrebné si uvedomiť, že politici by 
tu mali byť pre nás, a nie naopak. 

Vďaka ZMO sme dosiahli veľa 
Je potrebné ozdraviť verejné financie, 

zmeniť celkovú koncepciu financovania obcí, 
čerpania eurofondov, prideľovania štátnych 
dotácií a zle fungujúcu legislatívu štátu. O tom 
svedčia aj zákony, ktoré parlament prijal v de-
cembri minulého roka, neodborne a bez za-
pracovania pripomienok ZMOS-u. Niet potom 
divu, že zákony sú namierené proti obciam 
a nie je možné ich správne aplikovať v praxi. 
Už viac ako päť rokov sa osobne ako starosta 
obce snažím presvedčiť ministerstvo financií 

a daňové riaditeľstvo, že chladiace veže vy-
soké stodvadsať metrov by mali byť zaradené 
medzi stavby podliehajúce dani zo stavieb 
a nie z pozemkov. Aj na tomto príklade vidíme 
neodbornosť našich politikov pri spracovávaní 
zákonov. A to som nemenoval všetky zákony, 
chrániace predovšetkým nadnárodné finanč-
né skupiny, ktoré sú štátu bližšie ako vlastné 
obce. 

V závere by som chcel za všetkých staros-
tov obcí a primátorov miest, ktorí majú snahu 
riešiť problematiku financovania obcí a zmien 
v legislatíve, poďakovať vedeniu ZMO, región 
JE Jaslovské Bohunice za to, že reaguje na 
každú vzniknutú situáciu, ktorá negatívne 
pôsobí na nás všetkých. Na jeho podnet boli 
prijaté zákony, ako napr. daň za jadro, daň 
z nehnuteľností, pripomienkovaný atómový 
zákon a ďalšie iné legislatívne úpravy, na zá-
klade ktorých dnes môžu obce čerpať finanč-
né prostriedky, niektoré vo vyššej, niektoré 
v nižšej miere. Ale to nie je natoľko podstatné, 
ako to, že niektoré zákonné úpravy vôbec 
uzreli svetlo sveta aj v ťažkých časoch a bolo 
ich možné presadiť v spleti jednotlivých politic-
kých nevôlí, ktoré boli voči združeniu vedené. 

Slovenský parlament si musí byť vedomý, že 
jednotlivé regionálne združenia a tiež samot-
né ZMOS sú oprávnené zasahovať do tvorby 
zákonov tak, aby obhajovali predovšetkým 
práva občanov a obcí. V združení Jaslovské 
Bohunice sú členmi novozvolení starostovia, 
ale aj starostovia, ktorí svoje kreslo obhájili už 
niekoľkokrát. A práve tí funkčne starší by mali 
oceniť a vedieť porovnať, aké výsledky pri-
niesla práca združenia za posledné roky, kam 
sme sa posunuli a ako sme vnímaní. Fakt, že 
ZMO nakoniec zberalo úrodu, ktorá vyrástla 
z veľmi tvrdej zeme, je zásluhou všetkých, 
ktorí sa o to pričinili. Preto nestačí sa iba 
„viesť“, kritizovať a čakať, čo druhý vybaví, ale 
treba sa zasadiť o niečo, čo bude v prospech 
dobrej veci a správneho riešenia.

Tak teda na záver, quo vadis, samospráva? 
Myslím, že odpoveď všetci poznáme. Bol by 
som vďačný novej vláde za konštruktívne 
riešenie problémov samospráv tak, aby sa 
nevytvárala ešte väčšia priepasť nepochope-
nia a nezáujmu štátu o obce, ako tomu bolo 
doposiaľ. 

Mgr. GILBERT LIŠKA
starosta obce Veľké Kostoľany

Rada ZMOS na návrh ZMO, región JE 
Jaslovské Bohunice schválila ako náhrad-
níka do Výboru regiónov EÚ za Slovenskú 
republiku JUDr. Mareka Turanského, sta-
rostu obce Voderady. 

Návrh akceptovala Rada Európskej únie, 
ktorá dňa 11.7.2011 vymenovala členov aj 
náhradníkov Výboru regiónov za Slovenskú 
republiku. Výbor regiónov (VR) má v súčas-
nosti 344 členov a rovnaký počet náhradníkov 
zo všetkých 27 členských štátov. 

V krátkosti by som vám rád ponúkol niekoľ-
ko informácií o tejto inštitúcii, prostredníctvom 
ktorej môžu regióny vstupovať do aktuálnych 
európskych tém. 

Výbor regiónov (Committee of the Regi-
ons) so sídlom v Bruseli vznikol na základe 
Maastrichtskej zmluvy v roku 1994 ako po-
radný orgán umožňujúci zástupcom miest-
nych a regionálnych správ vyjadrovať sa 
k záležitostiam prerokúvaným v Európskej 
únii (EÚ). Európska komisia (EK) a Rada 
ministrov (RM) sú povinné prekonzultovať 
s 344 členmi výboru navrhované právne 
predpisy EÚ, ktoré sa týkajú širokého spektra 
politík. Po vypracovaní legislatívneho návrhu 
musí EK požiadať VR o konzultáciu, ak sa 
návrh týka jednej z oblastí politiky, ktoré 
majú priamy vplyv na regionálnu a miestnu 
úroveň. Zapojenie VR však nekončí vypraco-
vaním stanoviska k návrhu EK. Lisabonská 
zmluva ukladá aj Európskemu parlamentu 
(EP) povinnosť požiadať VR o konzultáciu, 
čím výbor získava príležitosť vyjadriť svoje 
pripomienky k zmenám a doplneniam legis-
latívneho návrhu, ktoré požadujú poslanci 
EP. VR má tiež právo požiadať o vyjadrenie 
EK, EP a RM, ak nezohľadnia jeho názor, 
a môže dokonca požiadať o druhú konzultá-
ciu, ak bol návrh podstatne zmenený oproti 
pôvodnej verzii v ostatných inštitúciách po-
čas legislatívneho procesu. V krajných prí-
padoch má Výbor regiónov možnosť podať 
žalobu na Európskom súdnom dvore, ak sa 
domnieva, že ho EK, RM a EP náležite nepo-
žiadali o konzultáciu. 

Činnosť Výboru regiónov prebieha v ko-
misiách:
� COTER (teritoriálna kohézia) 
� ECOS (hospodárska a sociálna politika) 
�  CIVEX (občianstvo, riadenie, inštitucio-

nálne a vonkajšie záležitostí) 
�  EDUC (vzdelávanie, mládež, kultúra 

a výskum) 
�  ENVE (životné prostredie, klimatické 

zmeny a energetika) 
� NAT (prírodné zdroje)
�  CAFA (finančné a administratívne zále-

žitosti
� Dočasná ad hoc komisia pre revíziu fi-

nančného rámca EÚ

VR v rámci svojej bohatej činnosti orga-
nizuje množstvo podujatí, aktivít, seminárov 

venovaných aktuálnym témam. Na pozvanie 
predsedníčky VR Mercedes Bresso, som mal 
možnosť zúčastniť sa v dňoch 12. – 13. 
októbra 2011 na podujatí Open Days v Bru-
seli a v pozícii delegovaného člena na 93. 
plenárnom zasadnutí VR v dňoch 14. – 15. 
decembra 2011. Na tomto zasadnutí vystúpil 
ako jeden z najvýznamnejších hostí aj náš 
eurokomisár Maroš Šefčovič, ktorého posla-
ním v Európskej komisii je práve inter-inštitu-
cionálna agenda, a ktorého spolupráca s VR 
bola diskutujúcimi členmi veľmi vyzdvihnutá. 
Je to pre mňa česť, mať možnosť v zbore 
regionálnych zástupcov z celej Európy repre-
zentovať Slovensko a náš región. 

JUDr. MAREK TURANSKÝ, MBA
starosta obce Voderady

Zastupuje nás vo Výbore regiónov EÚ

� JUDr. Marek Turanský, MBA, starosta obce Voderady, ktorý zastupuje ZMOS vo Vý-
bore regiónov Európskej únie.
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V piatok 10. februára 2012 sa uskutočnil 
Reprezentačný richtársky ples. Jubilejný 
dvadsiaty ročník sa síce konal po dvojroč-
nej prestávke (v roku 2011 bol ples z dô-
vodu malého počtu prihlásených zrušený), 
ale o to v lepšej nálade. Miestom konania 
bol Spoločenský dom Madunice, ktorý bol 
vyzdobený vo valentínskom štýle, účastní-
ci vstupovali po červenom koberci lemova-
nom sviečkami... 

Prostredie bolo veľmi príjemné, do tanca 
hrala tradične hudobná skupina QUATRO, 
ktorú na hodinku doplnil i Otto Weiter, cez 
prestávku si všetci mali možnosť zaspievať 
s mladým a šikovným harmonikárom, veče-
ra i polnočná kapustnica boli vynikajúce (čo 
v reštaurácii Važinka nie je nič nové). 

Na jubilejnom plese sa zúčastnil i rekordný 
počet starostiek, starostov a primátorov. Spo-
lu ich bolo 25. Zdanlivo to nie je veľa, ale na 
druhej strane v porovnaní s predchádzajúcimi 

ročníkmi takmer o 100 percent viac. Veríme, 
že v roku 2013 sa nám tento počet podarí pre-
konať. Celkovo sa plese zabávalo 170 osôb. 

Účasť starostov: Bc. Bublavý, Častkov-
ce; Ing. Butko, Trnava; Ing. Janoška, Vrbo-
vé; Mgr. Jelušová, Madunice; Ing. Balážová, 
Suchá nad Parnou; p. Bohačik, Pečeňady; 
p. Hornáčková, Smolenice; Ing. Hrčka, Dolné 
Dubové; p. Jamrich, Sasinkovo; Bc. Kormúth, 
Horné Orešany; Mgr. Šúry, Dolná Streda; 
PaedDr. Mádrová, Dolný Lopašov; p. Mesáro-
šová, Šalgočka; Ing. Nemeček, Pusté Sady; 
Ing. Púčik, Ružindol; p. Pomajbo, Modrovka; 
Mgr. Sagan; Ing. Súkeník, Zemianske Sady; 
p. Zachar, Dechtice. Z bývalých starostov: 
p. Banák, Kľačany; Ing. Heribanová, Biely 
Kostol; p. Kolár, Horné Zelenice; p. Marko, 
Dubovany; Ing. Počuch, Naháč; p. Ryška, 
Jaslovské Bohunice. 

Aby ste nám uverili, že richtársky ples bol 
vynikajúci, urobili sme medzi účastníkmi mini 
anketu s otázkami: 

1. Ako hodnotíte XX. reprezentačný rich-

társky ples? 
2. Čo vás prekvapilo, čo sa vám páčilo, 

s čím ste boli spokojní? 
3. Čo by ste v budúcnosti vylepšili?

4. Prídete aj na XXI. ples 25.1.2013? 

RNDr. Hana Mádrová, starostka obce Dolný 
Lopašov (zúčastnila sa v skupine 10 osôb)

1. Ples na veľmi dobrej úrovni.
2. Páčili sa nám priestory, výzdoba, boli sme 

spokojní s hudbou i s jedlom. Prekvapili nás 
príjemní ľudia, harmonikár v prestávkach me-
dzi tanečnými kolami i celková organizácia.

3. Bez pripomienok.
4. Prídeme.

Danka Dobišová, poisťovacia poradkyňa 
(pravidelná účastníčka plesu, zúčastnila sa 
v skupine 14 osôb)

1.Tohtoročný ples sa ozaj vydaril. Boli sme 
nadmieru spokojní: krásna výzdoba a hlav-

Richtárov plesal jubilejne dvojnásobok

� Jubilejný XX. reprezentačný Richtár-
sky ples o 19.30 h otvorila predsedníč-
ka ZMO, región JE Jaslovské Bohunice 
a starostka Maduníc Mgr. Alena Jelušo-
vá spoločne s podpredsedami – Ing. Vla-
dimírom Butkom, primátorom Trnavy 
a Ing. Vladimírom Púčikom, starostom 
Ružindola. 

� Na XX. Richtárskom plese v Maduni-
ciach sa stretla i základná zostava futba-
lového družstva starostov ZMO. Otázkou 
je, či sú lepší tanečníci, futbalisti, alebo 
starostovia? Isté je, že na plese sa bavili 
na jednotku a veríme, že 25.1.2013 sa 
opäť zídu v plnej zostave.

� Takto sa plesanie začalo. Najvytrvalejší vydržali až do 5.00 hodiny rannej. 
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ne super jedlo, bufet s kávou nemal chybu 
a hlavne výborná kapustnica.

4. Už teraz, ak sa nič nestane, sa tešíme na 
XXI. ples a objednávame si stôl na balkóne. 

Ing. Daniela Balážová, PhD., starostka 
obce Suchá nad Parnou

1. Ples mal vysokú úroveň. Je vidno, že ho 
zabezpečujú odborníci. 

2. Páčilo sa mi, že boli osobitne privítaní 
súčasní i predchádzajúci starostovia.

4. Účasť starostov združenia na Richtár-
skom plese je podľa mňa „povinnosť“, keďže 
je to „náš“ ples, hoci počas plesovej sezóny 
máme tých povinných plesov viac. S manže-
lom prídeme aj v roku 2013.

Ing. Tomáš Nemeček, starosta obce Pusté 
Sady (pravidelný účastník plesu)

1. Ples hodnotím ako kultúrno-spoločenskú 
udalosť roka. Príjemné prostredie, príjemní 

ľudia a náš „futbalistický stôl“ bol dôkazom 
vynikajúcej zábavy.

2. Všetko bolo pripravené na vysokej úrov-
ni. Známka pre organizátora a teda pre An-
drejku B. = 1.

4. Tešíme sa s manželkou už na ďalší ples.
 
Juraj Švarc, PKF, a. s. (zúčastnil sa spolu 

so 6 kolegami s PKF)
1. Príjemná samoSPRÁVNA akcia s mož-

nosťou stretnúť fajn ľudí, s ktorými pracujeme 
a príležitosťou zabaviť sa.

2. Výborná organizácia, chutné jedlo, dobré 
vínko, kvalitný zvuk, pekné dámy... Prekvapil 
ma červený koberec, takto ma málokedy vítajú.

3. Celkový dojem veľmi príjemný, obyčajný 
účastník asi nezaznamenal žiadne vážne 
chyby.

4. V tejto chvíli tomu vôbec nič nebráni.

Jaroslav Jamrich, starosta obce Sasin-
kovo

1. Ples výborný.
2. Prekvapil ma vstupný červený koberec, 

páčila sa mi perfektná organizácia, organizá-
torom patrí uznanie.

3. Vždy sa dá niečo vylepšiť všetko záleží 
na finančných zdrojoch, možno by som zvážil 
konanie v sobotu.

4. Áno, prídem. 

Mgr. Ľuboš Šúry, starosta obce Dolná 
Streda

1. Ples hodnotím pozitívne aj vzhľadom na 
to, že to bol môj prvý richtársky...

2. Príjemná atmosféra a príjemné prostre-
die. Dobrý a pestrý program.

3. Nie je čo zlepšovať. Snáď iba zdvihnúť 
účasť starostov a primátorov.

4. Ak bude slúžiť zdravie, tak iste áno.

Ak vo vás naša anketa vzbudila zvedavosť 
alebo naštartovala odhodlanie, že na XXI. 
reprezentačnom richtárskom plese chýbať 
nebudete, nezabudnite si poznačiť už dnes 
(budúcoročný fašiang je veeeeeeeeeeeeeľmi 
krátky) dátum 25. január 2013. 

Stretneme sa opäť v Maduniciacich ☺
(AB)

� Skalní účastníci richtárskych plesov. 
Zľava: Peter Ryška,Vlado Púčik, Pavlína 
Hornáčková, Janko Kormúth. 

� Valentínska červeno-biela výzdoba, 
dobré vínko, „fajnové“ pagáčiky a štrúd-
ľa. Každému na pamiatku medovníkové 
srdce...

Boli sme pri tom

Dňa 15. októbra 2011 sme zablaho-
želali k významnému životnému kroku 
Ing. Tomášovi Nemečekovi, starostovi 
obce Pusté Sady, ktorý je aj aktívnym 
členom futbalového družstva starostov. 
Zľava dolný rad: nevesta Martinka, ženích 

starosta Ing. Tomáš Nemeček, horný rad: 
Ing. Šúry – Dolná Streda, Mgr. Jelušová 
– Madunice, Ing. Púčik – Ružindol, A. Sú-
keníková, Ing. Súkeník – Zemianske Sady, 
Mgr. Briestenská, kancelária ZMO.
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Mikroregión nad Holeškou, ako záuj-
mové združenie obcí okresu Piešťany 
a združenia ZMO Jaslovské Bo-
hunice, bol založený dňa 26. 
júna 2000 zakladajúcimi ob-
cami Borovce, Dubovany, 
Dolný Lopašov, Rakovice, 
Šterusy, Veselé a Veľké 
Kostoľany. 

Základná myšlienka vy-
tvorenia spoločného mikro-
regiónu bola rozvoj spoločen-
ského, kultúrneho, ekonomic-
kého a hospodárskeho života 
v jednotlivých obciach a zároveň 
aj v celom mikroregióne. 

Ďalší dôvod bola spolupráca medzi 
nielen obcami, ale aj medzi občanmi, školami 
a právnickými osobami. V roku 2001 bola 
prijatá za člena mikroregiónu Stredná odbor-
ná škola Rakovice, kde sa vytvorilo aj sídlo 
mikroregiónu.

Postupne z roka na rok sa mikroregión 
rozširoval o ďalšie obce, ktorých členstvo 
bolo schvaľované na zasadnutiach výkonné-
ho výboru: Nižná a Trebatice, Kočín-Lančár, 
Krakovany, Ostrov, Prašník. 

Prvým predsedom mikroregiónu bol zvolený 
Jozef Magula, starosta obce Veľké Kostoľany, 
ktorého v roku 2003 nahradil Dušan Daloš, 
starosta obce Rakovice. V súčasnosti vo ve-
dení mikroregiónu okrem predsedu pracujú 
podpredseda Juraj Valo, starosta obce Tre-
batice a tajomníčka Mária Múdra, riaditeľka 
strednej školy.

Z každého rožka troška
Aktivity a činnosť mikroregiónu v predchá-

dzajúcom roku: minifutbalový turnaj MIKRO 
2011 vo Veselom a Borovciach, zdravotná 
príprava pre učiteľky materských škôl v spolu-
práci s Miestnom skupinou Slovenského Čer-
veného kríža v Krakovanoch, letná opekačka 
pre občanov mikroregiónu v Šterusiach, pre-
jazd na bicykloch po cyklotrase Cyklo Holeš-
ka tour so štartom a cieľom v Krakovanoch, 
kapustové hody a súťaž vo varení kapustnice 
v Trebaticiach, výstava darov a plodov z bre-
hov Holešky v Krakovanoch, strelecké prete-
ky poľovných združení na asfaltové holuby 
vo Veselom, Vianočná kvapka krvi v Krako-
vanoch, roznesenie betlehemského svetla do 
všetkých obcí mikroregiónu a jeho okolia. 

Veľkým prínosom pre starostov obcí mikro-
regiónu bola pracovná cesta do okolia mikro-
regiónu Podpoľanie, ktorej náplňou bola náv-

števa vybudovaných, alebo pripravovaných 
zberných dvorov a rokovania na obec-

ných a mestských úradoch. Stret-
nutia so starostami obcí boli 

zamerané na problematiku 
separovaného zberu, vyu-
žiteľnosti zberných dvorov, 
riešení problémov a vý-
menu skúseností v sa-
mospráve, prenesených 
a originálnych kompeten-
cií, ako v oblasti školstva, 

spoločných stavebných 
úradov, sociálnu starostlivosť 

a financovania obcí. Rokovania 
prebiehali na obecných úradoch 

Detvianska Huta, Kriváň, Stožok a Ko-
rytárky, kde bolo zabezpečené ubytovanie. 

Zviditeľňovanie mikroregiónu
Záujmové združenie Mikroregión nad Holeškou 

sa svojou činnosťou zameriava hlavne na:
koordinovaný postup pri vytváraní koncep-

cie rozvoja mikroregiónu, cieľavedomú spo-
ločnú ochranu zákonných práv a záujmov 
členov, iniciovanie a podporu aktivít v oblasti 
turistiky a agroturistiky, vytváranie priaznivého 
prostredia pre súkromných podnikateľov v ob-
lasti služieb súvisiacich s vidieckou turistikou, 
zviditeľňovanie mikroregiónu jeho vhodnou 

propagáciou, dosiahnutie vyššej ekonomickej 
prosperity obcí v mikroregióne a ich obyvate-
ľov, ochranu životného prostredia.

Z materiálov, ktoré mikroregión v minulom 
roku 2011 vydal, veľmi úspešný a značný 
ohlas mal kalendár pre rok 2012 Recepty 
Mikroregiónu nad Holeškou, v ktorom sta-
rostovia predstavili tradičné recepty špecialít 
z jednotlivých obcí. 

Na začiatku roku 2012 bola dokončená 
a vytlačená publikácia propagačných mate-
riálov – brožúry, ktorá bude v ďalšom období 
propagovať všetky členské obce mikroregiónu. 
V uvedenom materiáli je prezentovaná každá 
obec na troch stranách s prekladom v ang-
ličtine a v nemčine a obrazovým materiálom. 
Propagačný materiál obsahuje históriu každej 
obce, historické a kultúrne pamiatky, význam-
né udalosti organizované obcou a pravidelné 
kultúrno-spoločenské podujatia. Celkový ná-
klad je 2000 ks v hodnote 8 940,00 €. 

V tomto roku sa pripravuje pracovná cesta 
starostov mikroregiónu s témou bioplynové 
stanice, s možnosťou využiteľnosti vyrobe-
ného plynu na výrobu elektrickej energie 
a odpadového tepla. O význame a zmyslupl-
nosti združenia zjavne svedčí fakt postupného 
pribúdania obcí. V súčasnosti sa zúčastňuje 
na zasadnutiach výkonného výboru ako prí-
sediaci aj starosta obce Chtelnica. 

D. DALOŠ, Rakovice

Čo nového NAD HOLEŠKOU

Centrálny krízový fond regionálnej 
a miestnej samosprávy Trnavského kraja 
(ďalej len CKF ) aj v roku 2011 pokračoval 
vo svojej činnosti.

Na zasadnutí Rady CKF dňa 13.4.2011 sa 
Rada CKF zaoberala žiadosťami obcí Kráľov 
Brod, Dvorníky a Dolné Otrokovce o poskyt-
nutie nenávratných finančných prostriedkov 
na odstránenie škôd spôsobených povodňa-
mi a prívalovými dažďami.

Rada CKF rozhodla o poskytnutí finančné-
ho príspevku obci Kráľov Brod vo výške 2500 
€, na odstránenie následkov škôd na statike 

kultúrneho domu spôsobených povodňami. 
Ďalej rozhodla o poskytnutí finančného prí-
spevku vo výške 2340 € na rekonštrukciu 
cestnej priepuste na ceste III/5076 v obci 
Dvorníky pre správcu komunikácie SÚC TT-
SK a finančného príspevku vo výške 1500 € 
na opravu cestnej priepuste pod miestnou 
komunikáciou poškodenou povodňami v obci 
Dolné Otrokovce.

Stav finančných prostriedkov a ich čer-
panie od založenia CKF na jeho účte 
k 31.12.2011 bol nasledovný: celkové príj-
my 2011 588 904,41 €, celkové výdavky 

218 110,80 €, zostatok 370 793,61 €.
Zároveň vás chcem informovať, že od 

1.2.2012 nastala zmena v používaní účtu na 
uloženie finančných prostriedkov Centrálne-
ho krízového fondu regionálnej a miestnej 
samosprávy Trnavského kraja. Doterajší účet 
v Dexia banke bol zrušený. 

Príspevky do CKF na rok 2012 prosíme 
zasielať: 

VÚB Banka, č. ú.: 2976051853/0200

O zaslaní príspevku na účet CKF prosíme 
informovať zaslaním avíza o platbe.

Mgr. JOZEF BEHUL
tajomník Rady CKF

Podporili sme tri obce

� Cyklotrasa Holeška tour sa jazdí pravidelne každý rok 1. septembra. Dĺžka 45,786 m, 
priemerný čas a rýchlosť 2:08,45 – 17,6 km/h. V roku 2011 bola zaznamenané rekordná 
účasť 135 osôb. 
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Na úvod reagujem na článok bývalého 
vedúceho futbalového mužstva starostov 
Jožka Marku v minulých snemových no-
vinách pod titulkom Hľadajú sa futbalové 
posily. Chvalabohu, našli sa! 

Novozvolení starostovia, ktorí aktívne hrá-
vajú, alebo hrávali futbal za svoje dediny, hneď 
na prvom futbalovom zápase vo Vinohradoch 
nad Váhom zistili, aká fantastická partia je 
Futbalové družstvo starostov ZMO regiónu 
Jaslovské Bohunice. Starostovia, „ktorí majú 
radi tento šport“, nehovoria o ňom len te-
oreticky, ale si i napriek pokročilému veku 
obúvajú kopačky a bohaté skúsenosti prezen-
tujú aj na zelených trávnikoch a palubovkách 
v halách. Príklad z nášho prístupu by si mohli 
zobrať viacerí hráči z oddielov. Pre nás nie sú 
podstatné víťazstvá, ale pohyb a krása futba-
lu. V našom podaní sme si veľakrát vychutnali 
potlesk a uznanie, že aj napriek pokročilému 
veku pribúdajúcim kilám a šedinám hráme 
futbal, na ktorý sa dá pozerať. 

V roku 2010 sme odohrali len 5 zápasov 
a 1 futbalový turnaj v Trnave. V roku 2011 
sme odohrali až 9 zápasov.

Sezónu sme začali v máji vo Vinohradoch 
nad Váhom, kde sme zvíťazili 5:2 (góly Čer-
venka 4, Nemeček). Cez prázdninové ob-
dobie sme prehrali v Dolnej Strede 0:1, ex-
celovali sme v Borovciach 9:4 (Červenka 4, 
Halaksa 2, Nemeček, Šiška, Bogora) a poka-
zili sme domácim oslavy v Naháči víťazstvom 
4:3 (Červenka 2, Herceg, Malovec). Jesenné 
hodové zápasy sme začali v Ratkovciach, 
ktorým nepomohol ani domáci starosta, ani 
Vojtech Christov a zvíťazili sme 5:2 (Nemeček 
2, Sagan, Šiška, Bogora). Pusté Sady sa na 
nás tradične pripravovali pol roka a po tuhom 
boji sme prehrali 4:5 (Kráľovič, Juhoš, Kriška, 
Jánoška). Fantastického súpera nám pripra-
vil starosta v Cíferi, kde sme nezaslúžene 
vyhrali 3:2 (Sagan, Nemeček, Halaksa). Po 
pracovnom výjazde v Demänovskej doline 
sme v Modranke bojovali 7.10. s VÚC Trnava 
O titul kráľa samosprávy. Aj keď sme boli una-
vení po dvoch nociach v tatranskom hoteli, 
zamestnancov VÚC sme rozprášili 5:1 (Juhoš 
2, Sagan, Šiška, Kriška). Konečne prišiel 
posledný hodový zápas na Martina v Suchej 
nad Parnou, kde i napriek sľubu starostky, že 
domácim odpustí daň za psa, keď nechajú 

richtárov vyhrať – nepomohlo. Prehrali sme 
5:3 (Sagan2, Herceg). 

Bilancia je nasledovná: 6 zápasov sme 
vyhrali a 3 prehrali, ale v speve a na kilá sme 
boli víťazmi vždy. Aj keď to na ihrisku sem-tam 
iskrilo, všade po zápase nás čakali pohostin-
ní, fantastickí ľudia, vynikajúce občerstvenie, 
parádna zábava a hlavne dobrá nálada. 

Ďakujem všetkým starostkám a staros-
tom za pozvanie a perfektnú organizáciu 
zápasov. Sezónu sme slávnostne ukončili 
na Rehabilitačnom predvianočnom posed-
ní v Šoporni, kde nám osobne poďakovala 
za reprezentáciu a šírenie dobrého mena 
združenia jeho predsedníčka Mgr. Jelušová, 
a každému, kto reprezentoval, odovzdala 
športovú tašku. 

Tohtoročnú sezónu 2012 sme odštarto-
vali 13.1. na halovom turnaji O pohár pred-
sedu Trnavského olympijského klubu. Z 8 

účastníkov sme najskôr 2 zápasy prehrali 
– s Relaxom Trnava a s TTSK, potom po 2 
víťazstvách s NZ Hrnčiarovce 6:1 a Maticou 
slovenskou Martin 2:0 sme vybojovali pre-
krásne 3. miesto. 

Primátori, starostky a starostovia, ktorí 
máte záujem hostiť na hody, výročia obce, 
obecné dni a pod. toto fantastické futbalové 
mužstvo starostov, kontaktujte Vlada Púčika, 
alebo Romana Súkeníka, kalendár sa nám už 
pomaly zapĺňa. 

Teraz pozor! Naše mužstvo je prihlásené na 
ME starostov vo futbale v Poľsku v Katovi-
ciach 15. – 20. mája a posledný júlový víkend 
hrá futbalové mužstvo starostov medziná-
rodný turnaj v Rakúsku. Súpermi nám budú 
domáci Rakúšania a starostovia z Maďarska. 

Držte nám palce a, samozrejme, na ME 
a do Rakúska všetkých kolegov srdečne po-
zývame. ROMAN SÚKENÍK

Hurá! Našli sa futbalové posily...

� Na halovom turnaji. Horný rad zľava: Jozef Bogora – Vrbové, Jozef Marko – Dubo-
vany, Miloš Herceg – Buková, Pavol Racsko – Kráľov Brod, Ján Jánoška – Vrbové, 
Martin Halaksa – Košolná, Martin Červenka – Ratkovce, Roman Pomajbo – Modrovka, 
Vladimír Púčik – Ružindol. Dolný rad zľava: Vladimír Vöröš – Lúka, Ján Hrčka – Horné 
Dubové, Tomáš Nemeček – Pusté Sady, Ivan Šiška – Borovce, Emil Škodáček – Praš-
ník, Roman Súkeník – Zemianske Sady.

� V Suchej nad Parnou sme so cťou prehrali...

� Predseda TTSK Tibor Mikuš odovzdá-
va Jánovi Jánoškovi pre mužstvo sta-
rostov ZMO diplom a pohár za III. miesto 
v halovom turnaji.
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Po tridsaťšesťmesačnej implementá-
cií projektu a úspešnej kolaudácii bude 
slávnostne otvorený Mestský priemyselný 
a technologický park Trnava, ktorý po-
skytne investorom 7479,4 m2 špičkových 
nebytových priestorov a 1500 m2 nových 
parkovacích plôch. 

Projekt, účelom ktorého bolo vybudovanie 
zázemia pre investície v oblasti výskumu, 
vývoja, konštrukcií, výroby a skúšok prototy-
pov, je zrealizovaný na ploche takmer 29 000 
m2 v areáli bývalých Technických služieb 
mesta Trnavy. Vnútorné komunikácie areálu, 
inžinierske siete a zeleň prešli kompletnou 
výmenou a modernizáciou s cieľom dosiah-
nuť vysokú bezpečnosť a bezporuchovosť 
prevádzky a skultúrnenie prostredia. Celkové 
náklady na výstavbu dosiahli výšku viac ako 
10,75 mil. €, pričom Mesto Trnava hradilo viac 
ako 1,42 mil. € z vlastných zdrojov a ostatné 
zdroje boli čerpané z fondov Európskej únie 
a Štátneho rozpočtu SR. 

Trnava realizáciou projektu Mestského prie-
myselného a technologického parku urobila 
prvé kroky k diverzifikácii investorov, ktorí 
doposiaľ v Trnave vytvárali pracovné príleži-
tosti prevažne v oblasti logistiky a montáže. 
O tom, že projekt bude úspešný a vedenie 
mesta spravilo významný krok k zvyšovaniu 
inovačného potenciálu Mesta Trnavy, svedčí 
fakt, že už dnes sa do parku postupne sťahuje 
5 firiem pôsobiacich predovšetkým v oblasti 
výskumu, vývoja, konštrukcii a prototypovej 
výroby, ktoré vytvoria množstvo nových vyso-
kokvalifikovaných pracovných miest.

Veľmi dôležitým investorom je spoločnosť 
Vossloh-Schwabe Deutschland GmbH, ktorá 
je pobočkou firmy Panasonic Electric Works 
Vossloh-Schwabe GmbH so sídlom v Nemec-
ku, ktorej 100 %-ným majiteľom je skupina 
Panasonic Electric z Japonska, patriaca pod 
svetový gigant v elektrotechnickom priemysle 

japonskej spoločnosti Matsushita so sídlom 
v Osake. Spoločnosť bude v parku realizo-
vať návrh dizajnu elektrických predradníkov, 
dizajnu a výroby testerov pre sériovú výrobu, 
testovanie kvality a spoľahlivosti elektrických 
predradníkov. V súvislosti s touto činnosťou 
vytvorí v Mestskom priemyselnom a techno-
logickom parku Trnava približne 50 nových, 
prevažne vysokokvalifikovaných pracovných 

miest, zameraných na výskum, vývoj a vý-
robu prototypov v oblasti elektrotechnického 
priemyslu. 

Ďalší štyria investori sú z oblasti výskumu 
a vývoja v oblasti jadrovej energetiky, strojár-
stva, výroby liečiv a vitamínových doplnkov 
a taktiež v oblasti programovania a počítačo-
vých simulácií.

Mestský priemyselný a technologický park 

je konkrétnym výsledkom filozofie trnavskej 
mestskej samosprávy, ktorá si dlhodobo uve-
domuje fakt, že jediné, čo môže Slovensko 
ako malá krajina s otvorenou trhovou eko-
nomikou ponúknuť svetu a zabezpečiť si tým 
svoj hospodársky rozvoj, sú nadpriemerné 
zásoby minerálnych prameňov, hory a tradícia 
v určitých odboroch priemyslu. Na túto tradí-
ciu môžeme nadväzovať vďaka jestvujúcim 

odborným kapacitám prostredníctvom reali-
zovaných výstupov výskumu, vývoja a ino-
vačných procesov. Predpokladom však je 
v prvom rade posilniť konkurencieschopnosť 
malých a stredných podnikov v daných oblas-
tiach, a to najmä prostredníctvom účinných 
regionálnych nástrojov, akým je aj práve zrea-
lizovaný Mestský priemyselný a technologický 
park v Trnave.   (bp)

Priemyselný park je dokončený 

Pritiahnu záujem 
návštevníkov?

Stretnutie zakladajúcich členov ob-
lastnej organizácie cestovného ruchu 
Trnava Tourism a jej zakladajúce valné 
zhromaždenie sa uskutočnilo v piatok 3. 
februára na trnavskej radnici. 

Oblastná organizácia cestovného 
ruchu Trnava Tourism bola založená 
v zmysle zákona 91/2010 Z. z. o podpore 
cestovného ruchu. Zakladajúcimi člen-
mi tejto organizácie sú Mesto Trnava, 
Obec Smolenice, Suchá nad Parnou, Ru-
žindol, Špačince, Jaslovské Bohunice 
a jedenásť podnikateľských subjektov 
a občianskych združení. 

Valné zhromaždenie zvolilo aj výkon-
ného riaditeľa Mgr. art. Andreja Kotlárika 
na základe dvojkolového výberového 
konania. 

Snahou zakladajúcich členov je spojiť 
sily na zintenzívnenie cestovného ruchu 
v trnavskom regióne. Jednou z ciest bu-
de spojenie regionálnych kultúrnych, 
gastronomických a turistických atraktivít 
do produktov zameraných na pritiahnu-
tie záujmu slovenských i zahraničných 
návštevníkov.                                   - r - 

Prilákať do regiónu viac turistov a urobiť 
z okolia Piešťan pútavé a lákavé miesto 
pre trávenie voľného času. Aj takéto ciele 
si do budúcnosti dáva nové združenie Re-
zort Piešťany. 

Nová oblastná organizácia cestového ru-
chu má podporiť činnosť svojich členov pri 
tvorbe a realizácii koncepcie rozvoja ces-
tovného ruchu na území svojej pôsobnosti. 
V združení má okrem Mesta Piešťany pôsobiť 
Obec Banka, Obec Moravany nad Váhom, 
Slovenské liečebné kúpele a hotely Sandor 
Pavillon, Máj a Park. Cieľom združenia je 
vytvoriť konkurencieschopnú destináciu na 
európskom a medzinárodnom trhu cestovné-
ho ruchu, zvýšiť návštevnosť, počet prenoco-
vaní, či zlepšiť obraz regiónu ako destinácie 
cestovného ruchu. 

Zastupiteľstvo schválilo finančný vklad 
mesta do tejto organizácie vo výške 20 tisíc 
eur. Rovnakú sumu vkladajú aj kúpele. „Tým-
to chce spoločnosť Slovenských liečebných 
kúpeľov Piešťany, a. s., podporiť dobrú spolu-

prácu s Mestom Piešťany a naďalej vytvárať 
dobré podmienky pre rozvoj oblastného ako aj 
zahraničného cestovného ruchu,“ informovala 
Katarína Wolleková zo SLK Piešťany, a. s. 

Nové združenie vzniká na základe nové-
ho zákona o podpore cestového ruchu, kto-
rý oproti predchádzajúcemu zneniu zákona 
ustanovuje poskytovanie dotácií oblastným 
organizáciám cestovného ruchu v rovnakej 
výške, ako je súhrnná hodnota vybratých 
členských príspevkov oblastnej organizácie 
v roku, ktorý predchádza predchádzajúce-
mu rozpočtovému roku. Maximálna výška 
dotácie je ohraničená 90 % súhrnnej hod-
noty. Rezort Piešťany zaregistrovali na Mi-
nisterstve dopravy, výstavby a regionálneho 
rozvoja SR 17.2.2012. Predsedom predsta-
venstva sa stal primátor mesta Piešťany 
Remo Cicutto, podpredsedom riaditeľ SLK 
Klaus Pilz. Predsedom dozornej rady sa stal 
zástupca SLK Emanuel Paulech a podpred-
sedom poslanec MsZ v Piešťanoch Miloš 
Tamajka.                                         - pn -

Rezort Piešťany pomôže
cestovnému ruchu
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Každý obyvateľ v priemere ročne vypro-
dukuje 331 kg komunálneho odpadu. Z tohto 
množstva až 45 % (v každej obci sa škála po-
hybuje rôzne – v rozmedzí od 40 % do 70 %) 
tvorí bioodpad. Podľa Smernice Rady Európ-
skej Únie 1999/31/EC o skládkach odpadu by 
sa malo množstvo biologicky rozložiteľného 
odpadu na skládkach postupne znižovať.

Pre samosprávu máme teda na výber 
z dvoch možností pri zavedení systému sepa-
rácie bioodpadu:

1. zber bioodpadu do zberných nádob (vý-
razné zvýšenie poplatku za odpady, zvýšenie 
nákladov obce/mesta),

2. domáce kompostovanie v kompostéroch 
(príspevok obce a príspevok občana).

Kompostovanie v domácnostiach je naje-
fektívnejší systém zberu a zhodnocovania bi-
oodpadov preukázaný výskumami. Je ním 
možné vyzbierať až 90 % bioodpadov vznika-
júcich v domácnostiach. Kompostér je ideálny 
pomocník pri kompostovaní. Zefektívňuje kom-
postovanie o viac než polovicu času.

Ekonomicky – ekologicky 
– legislatívne

Cieľom je znížiť náklady samosprávy na 
zber a zvoz komunálneho odpadu na skládku 
(až 40 % komunálneho odpadu z domácností 
tvorí biologicky rozložiteľný odpad, ktorý je 
možné kompostovať). Ďalej je to štart separácie 
biologického odpadu v rodinných domoch (blíži 
sa legislatívna povinnosť separovať biologický 
odpad – rok 2013). Domáce kompostéry sa pri-
delia do domácností (rodinné domy), ktoré majú 
záujem v nich kompostovať biologický odpad. 
Ku každému pridelenému kompostéru bude 
zdarma pridaná brožúra o kompostovaní – rady 
ako správne kompostovať v kompostéroch.

Výhody kompostovania v kompostéroch 

pre samosprávy
� zníženie množstva komunálneho odpa-

du od 30 % až do 70 %,
� zníženie nákladov na zber, prevoz 

a uskladnenie KO o 15 – 20 % ročne,
� zníženie množstva plynov (metánu), 

ktoré vznikajú pri tlení bio odpadov na sklád-
kach,
� zvýšenie ekologického povedomia ob-

čanov – eliminácia čiernych skládok a spa-
ľovania,
� imidž obce/mesta ako podporovateľa 

ochrany životného prostredia,
� podpora jednoduchého a pohodlného 

triedenia biologickej zložky odpadu.

Príklady miest a obcí
,,V mesiacoch jún, júl, august a september, 

kedy sa najviac kosí tráva, sa nám znížil 
komunálny odpad o 44 ton oproti predchá-
dzajúcemu roku. Pripisujeme to májovému 
vybaveniu obce kompostérmi.“ 

Ing. Pavol Gábik
starosta obce Lysá pod Makytou 

„Obec Makov už dlhší čas rozmýšľala, že 
by zriadila obecné kompostovisko, avšak 
nakoľko nevlastní žiaden pozemok, na kto-
rom by mohlo byť kompostovisko postavené, 
v roku 2010 sa rozhodla podať žiadosť o do-
táciu z Environmentálneho fondu na nákup 
kompostérov pre trvale bývajúcich obyva-
teľov v obci. Obec má rozlohu 4606 ha, 
je veľmi rozľahlá, má veľa kopaničiarskych 
osád. Preto nie je možné zvážať bioodpad 
z domácností pravidelne. Preto sme sa roz-
hodli začať vybavovať nehnuteľnosti v obci 
vlastnými kompostérmi. Zatiaľ nehnuteľnosti 
s trvalým pobytom. Neskôr sa bude pokra-
čovať s rekreačnými chalupami. Predpokla-
dáme, že sa zníži množstvo odpadu v zber-
ných nádobách, a tým klesne aj množstvo 
vyvezeného komunálneho odpadu. Zníženie 
nákladov na vývoz odpadu by tiež nemalo 
byť zanedbateľné.“

 Obec Makov

Ak chcete vedieť viac o tomto systéme 
a úspešnom znižovaní komunálneho odpadu, 
kontaktujte spoločnosť JRK Waste Manage-
ment, s. r. o. – špecialistov na kompostéry 
a bioodpad.

www.jrk.sk alebo www.kompostery.sk 

Otázka neznie, či separovať bioodpad, ale 
či chceme ušetriť na odpadoch už dnes.

Kompostéry znižujú náklady na odpad!

Mestskí policajti začali z ulíc odpratávať 
vraky áut. V Piešťanoch sa v súčasnosti na-
chádza okolo päťdesiat áut, ktoré dlhodobo 
zaberajú parkovacie miesta. Proces odštarto-
vala firma Cars IQ, ktorá si na odstraňovanie 
a likvidáciu vrakov vybavila licenciu. „Dote-
raz sme odtiahli desať vrakov. Väčšinou ide 
o autá dovezené z cudziny, kde nepoznáme 

majiteľa,“ približuje náčelník Mestskej polície 
Marcel Mihálik. Niekedy ale nie sme schopní 
sa k majiteľom dopátrať,“ hovorí náčelník. 
Osemdesiat percent autovrakov nahlásili na 
mestskú políciu ľudia. Ak sa potvrdí, že ide 
o vrak, na šrotovisku odťahovky môžu byť 
„odparkované“ najviac jeden rok. 

- pn -

Brehy Váhu, Sĺňavy a potoka Dubová 
sú čistejšie. Do veľkého jarného upra-
tovania, ktoré po vzore aktivistu Micha-
la Fialu zorganizoval mestský úrad, sa 
v Piešťanoch začiatkom marca zapojilo 
1050 žiakov zo 6 základných a 6 stred-
ných škôl, občianske združenie KVAS 
a pracovníci mestského úradu. Sloven-
ský vodohospodársky podnik zabezpe-
čil odvoz vriec s odpadkami a mesto ich 
uloženie na skládku.                      - pn - 

Vrakom v Piešťanoch odzvonilo
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Už 15. ročník Jozefovského stolnote-
nisového turnaja medzi reprezentantmi 
starostov a poslancov obcí jaslovskobo-
hunického regiónu a pretekármi Trnavskej 
vodárenskej spoločnosti sa konal v sobo-
tu 17.3.2012 v Kultúrnom dome v Krako-
vanoch. 

Vlaňajší úspech starostov nenechal spať 
na vavrínoch hlavne ich súperov. Tí sa na 
stretnutie pripravovali starostlivejšie. Absen-
cia stáleho účastníka starostu Jozefa Rešku 
z Kočína-Lančára ako aj poslanca Magalu 
z Boroviec a poslancov z Plaveckého Štvrtka 
sa ukázala v stretnutí veľmi citeľná. Hostia 
z TAVOS-u boli posilnení zástupcami svojich 
zamestnancov z Čistiacej stanice Zeleneč 
(hlavne Baša a Tibenský), a to sa v meraní síl 
aj potvrdilo. Aj samotnú prípravu na turnaj ten-
to kolektív bral vážnejšie ako súper. Príchod 
nových zástupcov oboch kolektívov priniesol 
aj nových víťazov do zápisov a kroniky stret-
nutí medzi súpermi.

Turnaj sa začal tradičným vinšovaním zú-
častneným Jozefom. Nechýbal ani pohárik 
kvalitného „repáku“ z Kočína. Hoci jeho dodá-
vateľ chýbal, na priateľov nezabudol. 

Na turnaji sa zúčastnilo 10 zástupcov z fir-
my TAVOS a 6 zástupcov ZMO. Pretekári boli 
rozdelení do 4 skupín. Do zápasu družstiev sa 
započítavali vzájomné zápasy dvoch zástup-
cov z oboch strán. Napriek zmenám v zosta-
vách mužstiev bol zápas veľmi vyrovnaný. 
Stretnutie TAVOS – ZMO sa skončilo neroz-
hodným výsledkom 8:8. O víťazovi rozhodol 
až pomer setov. Ten vyznel v prospech a. s. 
TAVOS v pomere 26:24.

Víťazi jednotlivých skupín sa potom stretli 
vo veľkom finále. ZMO, región JE Jaslovské 
Bohunice zastupoval starosta Trebatíc Juraj 
Valo s poslancom Lacom Reginom. Farby 
a. s. TAVOS Piešťany obhajovali Miro Baša 
a Ferdinand Procháska.

Súťaž jednotlivcov vyhral Miro Baša pred 
zástupcom starostov a poslancov Lacom Re-
ginom. Tretie miesto patrí Ferkovi Prochásko-
vi a „bramborák“ sa ušiel Jurajovi Valovi. Z vý-
sledkov je jasné, že poslanci i noví zástup-

covia TAVOS-u riadne pomenili stereotypné 
dlhoročné umiestnenia stabilných hráčov.

Súťažiacich prišli pozdraviť aj primátor 
mesta Leopoldov Milan Gavorník, starostka 
Ostrova Danka Borovská a riaditeľ závodu 
TAVOS Peter Antal. 

Milí starostovia – v roku 2013 nás ča-
ká odveta, preto musíme zlepšiť prípravu 
a doplniť obsadenie. V tíme starostov ste 
vítaní! (k)

Stereotypné výsledky sa zmenili

� Tohtoroční účastníci Jozefovského turnaja. 

V Piešťanoch majstrovstvá sveta!
Piešťany sa v dňoch 11. – 17. apríla stanú dejiskom 

Majstrovstiev sveta v ľadovom hokeji hráčov do 18 rokov 
– divízia IA. Zavítajú sem hráči týchto krajín: Francúzsko, 
Japonsko, Nórsko, Slovinsko, Taliansko a Slovensko. Hlav-
ným organizátorom šampionátu je Slovenský zväz ľadového 
hokeja, ktorý za dejisko šampionátu vybral práve Piešťany 
po výborných skúsenostiach s organizáciou Majstrovstiev 
sveta v ľadovom hokeji žien v roku 2010. Hostia budú ubyto-
vaní v hoteli SOREA Sĺňava – v blízkosti zimného štadióna. 
V piatok 13. apríla prijme primátor delegácie jednotlivých 
krajín zúčastňujúcich sa na šampionáte. - pn -

� Na 15. ročníku Jozefovského stolnotenisového turnaja 
bojovali aj (zľava) Mgr. Juraj Valo, Ferdinand Procháska, Miro 
Baša a Ladislav Regina.


